

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၅၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914
Myanma Alinn Daily

လောကကို မဂ်ဉာဏ်ရောင်ဖြင့် ထွန်းလင်းစေ၏

ရှေးငယ်စဉ်အခါက ကုသိုလ်၌မေ့လျော့ခဲ့၍ နောင်ကြီးပြင်းသောအခါ၌ မမေ့လျော့သောသူသည် တိမ်တိုက်မှ လွတ်သောလက်ကဲ့သို့ ဤလောကကို မဂ်ဉာဏ်ရောင်ဖြင့် ထွန်းလင်းတောက်ပစေ၏။

လောကဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၁၇၂)

၁၃၈၆ ခုနှစ်၊ ပြာသိုလ်ပြည့်ကျော် ၇ ရက်

၂၀၂၅ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်၊ တနင်္လာနေ့

အတွဲ (၆၄)၊ အမှတ် (၁၁၂)



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအားမြှင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားဖြင့်မားရေးနှင့် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝဖြင့်မားရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA) ပါသဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများ နှစ်နာမှုမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန် မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့် အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန်လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

မန်းရွှေစက်တော်၌ တည်းခိုဆောင်နှင့် ဈေးဆိုင်ခန်းများ စတင်ဆောက်လုပ်နေ

မင်းဘူး ဇန်နဝါရီ ၁၉
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မင်းဘူး(စကု)မြို့နယ်ရှိ မန်းရွှေစက်တော် ဘုရားပွဲတော် ကျင်းပစဉ်ကာလ ဘုရားဖူးလာရောက်ကြသူများ တည်းခိုနားနေနိုင်ရန် မန်းချောင်းသောင်ပြင်အတွင်း၌ တည်းခိုဆောင်နှင့် ဈေးဆိုင်ခန်းများ စတင်ဆောက်လုပ်နေပြီး ပွဲတော်ကာလ ဘုရားဖူးများအား ညအိပ်တည်းခိုခွင့်ပြုမည်ဖြစ်ကြောင်း မန်းရွှေစက်တော် ဘုရားပွဲတော်ကျင်းပရေး လုပ်ငန်းကော်မတီထံမှ သိရသည်။

“အနယ်နယ်အရပ်ရပ်က ဘုရားဖူး ရဟန်းရှင်လူ မိဘပြည်သူများ စိတ်အေးချမ်းသာစွာ ဘုရားဖူးမြော်ရင်း ညအိပ်တည်းခိုနားနေနိုင်စေဖို့ တည်းခိုဆောင်အခန်းပေါင်း ၆၀၀ ကျော်နဲ့ ဈေးဆိုင် ခန်းပေါင်း ၈၀၀ ကျော်ကို စတင်ဆောက်လုပ်နေပါတယ်။ လက်ရှိမှာတော့ နမူနာ တည်းခိုဆောင် အပါအဝင် ငွေသောင်ယံနှင့် မန်းချောင်းသောင်ပြင် တစ်လျှောက် တည်းခိုဆောင်နဲ့ ဈေးဆိုင်ခန်းပေါင်း ၁၄၀ ကျော်က တော့ ဆောက်လုပ်ပြီးစီးနေပါပြီ။ စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ ၀

ယနေ့ ဖတ် စ ရာ

- တပ်မတော်မြစ်တွင်းသွား ဆေးရုံ ရေယာဉ် (ရွှေပုဇွန်)နှင့် မြစ်ရေယာဉ် (စကု) တို့ ကျိုက်လတ်မြို့နယ် သပြေဆိပ်ကျေးရွာရှိ ဒေသခံပြည်သူများ အား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်
- ပြည်တွင်းသတင်း ၈ ၉
- ဘယ်သူပြိုင်လို့ ကယ်ပါတော့နိုင်
- ဆောင်းပါး ၈ ၁၀
- ဂါဇာ၌ သီတင်းခြောက်ပတ်ကြာ အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး စတင်
- နိုင်ငံတကာသတင်း ၈ ၁၂

ပွင့်ဖြူမြို့နယ်၌ ကန်ထရိုက်လယ်ယာစနစ်ဖြင့် ရေသွင်းနှမ်း ၃၃၃၁ ဧက စိုက်ပျိုးမည်



ပွင့်ဖြူ ဇန်နဝါရီ ၁၉
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပွင့်ဖြူမြို့နယ်၌ လာမည့်နှစ်သီးနှံ စိုက်ပျိုးရာသီတွင် အရည်အသွေးမြင့် ဆီထွက်သီးနှံများ တိုးချဲ့ စိုက်ပျိုး ထုတ်လုပ်နိုင်ရန်နှင့် တောင်သူများ သီးနှံဝင်ငွေတိုးပွားစေရန် ကန်ထရိုက်လယ်ယာစနစ်ဖြင့် ရေသွင်းနှမ်း ၃၃၃၁ ဧက စိုက်ပျိုး ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း ပွင့်ဖြူမြို့နယ် တောင်သူအကျိုးဆောင် အသင်း (FFA) တာဝန်ရှိသူထံမှ သိရသည်။

“လာမယ့် နှစ်သီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီမှာ ပွင့်ဖြူမြို့နယ်အတွင်း ရေသွင်းနှမ်း ၃၃၃၁ ဧက စိုက်ပျိုး ဆောင်ရွက်သွားဖို့ ရှိပါတယ်။ တောင်သူတွေနဲ့ ကန်ထရိုက်လယ်ယာစနစ် အကျိုးတူ ပူးပေါင်း စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ *

အရည်အသွေးမြင့် ရော်ဘာထုတ်လုပ်ရေးနှင့် ရော်ဘာအခြေခံစက်မှုလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးရေး

မြန်မာနိုင်ငံတွင် စက်မှုကုန်ကြမ်းသီးနှံဖြစ်သည့် ရော်ဘာ စိုက်ပျိုးမှုမှာ မြန်မာနိုင်ငံအောက်ပိုင်းဒေသတစ်ခုလုံး နယ်ချဲ့ ဗြိတိသျှလက်အောက် ကျရောက်သွားခဲ့ပြီးသည့်နောက်ပိုင်းတွင် စတင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ရော်ဘာသည် မူရင်းပေါက်ရောက်ရာဒေသ ဘရာဇီးနိုင်ငံမှ ကမ္ဘာအရပ်ရပ်သို့ မျိုးစေ့ပို့ဆောင် စိုက်ပျိုးခြင်းဖြင့် ပျံ့နှံ့ခဲ့ရာ မြန်မာနိုင်ငံ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ဗြိတိသေသသို့ ၁၈၇၆ ခုနှစ်တွင် စတင်ရောက်ရှိလာခြင်းဖြစ်သည်ဟု ဆိုသည်။ ရော်ဘာစိုက်ပျိုးခဲ့သည့် သက်တမ်းနှစ်ပေါင်း ၁၅၀ ခန့်ရှိပြီဖြစ်သည့် မြန်မာ့ရော်ဘာ၏ လက်ရှိအထွက်နှုန်းနှင့် အရည်အသွေးတို့မှာ အာဆီယံဒေသတွင်း နိုင်ငံများဖြစ်သော ထိုင်း၊ မလေးရှား၊ အင်ဒိုနီးရှား၊ စီယက်နမ်နိုင်ငံတို့နှင့်နှိုင်းယှဉ်ပါက နိမ့်ကျသည့် အခြေအနေတွင် ရှိနေသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ရော်ဘာကို တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ကိုးခုတို့တွင် စုစုပေါင်းဧက ၁ သမ ၆၄ သန်း စိုက်ပျိုးထားပြီး အစေးဖြစ်စေကာ တစ်သန်းခန့်မှ ရော်ဘာတန်ချိန် သုံးသိန်းကျော် ထွက်ရှိသည်ဟု သိရသည်။ နှစ်စဉ်ထွက်ရှိသည့် ရော်ဘာထဲမှ ပြည်တွင်းဥသုံးစွဲမှုမှာ တန်ချိန်နှစ်သောင်းကျော်ခန့်သာရှိပြီး ကျန်သည့် တန်ချိန်သုံးသိန်းခန့်ကို ပြည်ပသို့ ကုန်ကြမ်းအဖြစ် တင်ပို့ရောင်းချနေခြင်းဖြစ်သည်။ သို့ရာတွင် ဆိုင်ကယ်၊ စက်ဘီး တာယာများနှင့် ကျွတ်များစသည့်တို့ကိုမူ နှစ်စဉ် အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၆၅ သန်းဖိုးခန့် တင်သွင်းနေခြင်းဖြစ်ရာ ပြည်တွင်းဥ ရော်ဘာအခြေခံစက်မှုလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်လျက်ရှိသည်။

ပြီးခဲ့သည့် ဇန်နဝါရီ ၁၇ ရက်က ကျင်းပသည့် ပြည်ထောင်စု အစိုးရအဖွဲ့အစည်းအဝေးတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်က “MSME လုပ်ငန်းတွင် စက်မှုကုန်ကြမ်းသီးနှံ များဖြစ်သည့် ဝါ၊ ဝါ၊ ရော်ဘာနှင့် ကော်ဖီတို့ကို အရည်အသွေး ပြည့်မီသည့် ကုန်ချောများအဖြစ် ထုတ်လုပ်နိုင်ရေး ပြောကြား ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ရော်ဘာနှင့်ပတ်သက်၍ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ကုန်ကြမ်းများ အလုံအလောက်ထွက်ရှိပြီးဖြစ်သဖြင့် နည်းပညာနှင့် အရင်းအနှီးကြီးစွာ ဆောင်ရွက်ရန်မလိုဘဲ စက်ဘီး၊ ဆိုင်ကယ် တို့တွင် အသုံးပြုသည့် တာယာနှင့်ကျွတ်များ အများအပြား ထုတ်လုပ်နိုင်ရေး အားစောင့်ရွက်မည်ပင်ဟု နိုင်ငံစိုးမှူးဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးကို များစွာအထောက်အကူ ဖြစ်စေနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များ အနေဖြင့်လည်း အရည်အသွေးမြင့် ရော်ဘာထုတ်ကုန်များ ထုတ်လုပ်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်သွားရန်လိုကြောင်း” ပြောကြားခဲ့ရာ အရည်အသွေးမြင့် ရော်ဘာထုတ်လုပ်ရေးနှင့် ရော်ဘာအခြေခံ စက်မှုလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက် သွားကြရမည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာ့ရော်ဘာစိုက်ပျိုးရေးတွင် အဓိကအားနည်းချက်ဖြစ်သော တစ်ဧကအထွက်နှုန်းနည်းပါးခြင်းနှင့် ရော်ဘာအရည်အသွေး နိမ့်ကျခြင်းတို့အတွက် ရော်ဘာမျိုးကောင်းမျိုးသန့် ရွေးချယ် စိုက်ပျိုးခြင်း၊ ခေတ်မီ၍စနစ်ကျကျသော အစေးလုံးစနစ်နှင့် ရော်ဘာ ထုတ်လုပ်ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ရန် စိုက်ပျိုးရေးပညာရှင်များက အကြံပြုထားပါသည်။ သဘာဝရော်ဘာ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရာတွင် ရော်ဘာဈေးနှုန်းကျဆင်းမှု၊ လုပ်သားရားပါးမှုနှင့် လုပ်အားခ စရိတ်များမြင့်မားလာမှု၊ အပင်ရောဂါများကျရောက်မှု၊ ရာသီဥတု ဖောက်ပြန်မှုတို့အပါအဝင် စိန်ခေါ်မှုများကို ကြိုတင်တုံ့ပြန်ရမည် ဖြစ်ရာ ရော်ဘာစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု ရေရှည်တည်တံ့ရေးအတွက် ကုန်ထုတ်စွမ်းအား စဉ်ဆက်မပြတ်ဖြင့်မားရေး၊ ရော်ဘာစိုက်ပျိုး လုပ်ငန်းအတွင်းမှ အခြားဝင်ငွေအရင်းအမြစ်များ ဖြစ်ပေါ်လာရေး နှင့် စရိတ်စက လျော့ကျရေးတို့အတွက် ဘက်ပေါင်းစုံမှ စဉ်းစား ဆောင်ရွက်သွားကြရန်လည်း လိုအပ်သည်။

စက်မှုကုန်ကြမ်းသီးနှံဖြစ်သည့် ရော်ဘာသည် ရော်ဘာဈေးကို သာမက ရော်ဘာပင်အိုများမှ သစ်သားကိုပါရရှိပြီး ပေါင်းတင်ပြုပြင် ၍ တန်ဖိုးမြင့်ပရိဘောဂများ ထုတ်လုပ်နိုင်သည်။ ရော်ဘာစေးကို ကုန်ကြမ်းအဖြစ်အသုံးပြုပြီး လူသုံး၊ အိမ်သုံး၊ စက်မှုလုပ်ငန်းသုံး ကုန်ချောအမယ်ပေါင်းများစွာ ထုတ်လုပ်နိုင်သည်။ သို့ဖြစ်ရာ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် အလုံအလောက်ရရှိနိုင်သည့် ရော်ဘာကုန်ကြမ်းကို အသုံးပြု၍ ရော်ဘာအခြေခံစက်မှုလုပ်ငန်းများဖွံ့ဖြိုးရေး ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် နိုင်ငံစီးပွားမြင့်မားရေးတွင် အထောက်အကူ ဖြစ်နိုင်ပါစေကြောင်း။



ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

(၅၃)ကြိမ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံကျန်းမာရေးဆိုင်ရာသုတေသနညီလာခံ

၂၀၂၅ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၂၀ ရက်မှ ၂၄ ရက်

ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (ရုံးချုပ်) အမှတ်(၅)၊ ဇီဝကလမ်း၊ ၁၃၇၊ မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့

၁၉ - ၁ - ၂၀၂၅ ရက်နေ့
ဓာတ်သတ္တု(ရွှေ)
ရည်ညွှန်းဈေး (Market Rate)

သိပ်သည်းဆ ၁၉.၂၅
ဂရမ်/ ကုဗစင်တီမီတာနှင့်
အထက်ရှိ စံချိန်မီရွှေ ၁ ကျပ်
သား (၁၆.၃၂၉၃၂၅ ဂရမ်) ၏
ဈေးနှုန်းမှာ (၅,၄၀၀,၀၀၀)
ကျပ်ဖြစ်သည်။
ဓာတ်သတ္တု(ရွှေ)ရည်ညွှန်း
ဈေးသတ်မှတ်ရေး ကော်မတီ

လမ်းမတော်မြို့နယ်၌ ကြက်ဥများ သက်သာသောဈေးနှုန်းများဖြင့် ရောင်းချပေးလျက်ရှိ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၉

ရန်ကုန်တိုင်းအစိုးရအဖွဲ့၏ စီစဉ်ကြီးကြပ်မှုဖြင့် လမ်းမတော်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ရပ်ကွက်များ၌ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ကြက်ဥများကို သက်သာ သော ဈေးနှုန်းဖြင့် ရောင်းချပေးလျက် ရှိသည်။

ထိုသို့ရောင်းချရာတွင် လမ်းမတော်မြို့နယ် အဆိုပါရောင်းချပေးနေမှုကို ခရိုင်စည်ပင် အနေဖြင့်ရထားလမ်းနှင့် (၁၅)လမ်းထိပါ၊ မဟာ ဗန္ဓုလလမ်းနှင့် လမ်းမတော်လမ်းထိပါ အနော် ရထားလမ်းနှင့် (၇)လမ်းထိတို့တွင် ကြက်ဥ တစ်လုံးလျှင် ငွေကျပ် ၃၆၀ နှုန်းဖြင့် စုစုပေါင်း ကြက်ဥအလုံး ၁၂၅၀၀ ကို မြို့နယ်စည်ပင် သာယာဌာနမှ ရောင်းချပေးသည်။

အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဦးသန်းဦး၊ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ် ရေး အဖွဲ့ဝင် (၂)၊ ဦးလှသိန်းနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်စည်ပင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးသိန်းမြင့်၊ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ ပူးပေါင်း၍ လိုက်လံကြည့်ရှုခဲ့ပြီး လိုအပ်သည်များ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ကျော်ဆန်းမြင့်

တို့ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားများ ညီညွတ်စွမ်းအား ပြည့်ခွန်အား

တိုင်းပြည်သာယာ ဝပြောဖို့ ငြိမ်းချမ်းရေးကို တည်ဆောက်ဖို့

မြန်မာ့အလင်း

ဓာတ်ညွှန်းများချုပ်	- စိုးရိမ်နိုင်	သတင်းထောက်များ	- ခင်ရတနာ
ဓာတ်ညွှန်းမှူး	- မြင့်နိုး	အကြီးတန်း	- ကျော်သူဝင်း၊ ဇော်ဦး၊ တင်မောင်လှိုင်
ဓာတ်ညွှန်းများ	- ဝင်းကျော်၊ နေဇာဇာထွန်း	သတင်းထောက်များ	- ပီနိုးထက်ဇော်၊ နေဝင်းထွန်း(၂)
ဘာသာပြန်ဓာတ်ညွှန်း	- ဝင်းစန္ဒြေ၊ တင်လင်းအောင်	အငယ်တန်း	- ဇော်ဝင်းအောင်၊ ဝေသူနွယ်၊ ခင်ဖြူထွေး
သုတေသန	- အိအိခင်နှင့် အဖွဲ့	သတင်းထောက်များ	- တင်စိုး
ဓာတ်ညွှန်း	- ဇော်မင်းသန်းနှင့် အဖွဲ့	ဓာတ်ပုံသတင်းထောက်	- အိမ်မေးနှင့် အွန်လင်း
ဓာတ်ပုံနာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း	- ဆုမွန်သန်းနှင့် ရွှေစင်အိတ်အဖွဲ့	အိမ်မေးနှင့် အွန်လင်း	- သက်လှိုင်ဦးနှင့် အဖွဲ့

နေပြည်တော်-ဓာတ်ညွှန်းမှူး၊ ဝင်း-၃၆၄၄၀၊ ဓာတ်ညွှန်းအဖွဲ့၊ ဝင်း-၃၆၄၄၀၊ ရန်ကုန်ရုံးခွဲ-အမှတ်(၅၃)၊ နတ်မောက်လမ်းသွယ်(၁)၊ ဗိုလ်ချုပ်(၂) ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတိုက်သေတ္တာအမှတ်-၄၀၊ ဓာတ်ညွှန်းအဖွဲ့၊ ၀၁-၅၄၄၀၀၅၊ မန်နေဂျာ ၀၁-၅၄၄၀၄၁၊ စီမံ ၀၁-၅၄၄၀၄၁၊ ငွေစာရင်း ၀၁-၅၄၄၀၄၁၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၅၄၄၀၄၁၊ ၀၁-၅၅၉၁၀၈၊ Fax ၀၁-၅၄၄၀၂၂၀၊ ဝင်း-၃၆၄၄၀၊ မြန်မာ့အလင်း ၀၁-၅၄၄၀၄၁၊ Fax ၀၁-၅၆၀၄၄၅၆

ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃)
ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)

mmail.npt@gmail.com
www.facebook.com/MYANMAALINNEWS

MYANMAR Digital News
www.mdn.gov.mm
Presented by NPE

လက်နက်ကိုင်အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများ၏ အသုံးချမှုမခံရစေရေးနှင့် ဘေးကင်းလုံခြုံမှုရှိစေရေးတို့အတွက် သတိပြုကြရန် လိုအပ်

လက်နက်ကိုင်အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများအနေဖြင့် ၎င်းတို့ အဓမ္မဝင်ရောက်နေထိုင်နေသည့် မြို့၊ ရွာများ၌ တပ်မတော်၏ တန်ပြန်ထိုးစစ်ဆင်မှုများကို ကာကွယ်ရန်အတွက် ပြည်သူတို့၏နေအိမ်အဆောက်အဦများ၊ အရပ်ဘက်အုပ်ချုပ်မှုဆိုင်ရာအဆောက်အဦများကို အသုံးပြုခြင်း၊ အပြစ်မဲ့ပြည်သူလူထုကို လူသား တံတိုင်းအဖြစ်အသုံးပြုနိုင်ရေး ယာယီနေရပ်စွန့်ခွာနေရသူများကို ပြန်လည်နေထိုင်ရန်ဆွဲဆောင်စည်းရုံးခြင်း၊ အတင်းအဓမ္မလှည့်စုဆောင်းခြင်းများကို လုပ်ဆောင် လျက်ရှိကြောင်း၊ တပ်မတော်အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်၏ အချုပ်အခြာအာဏာကို မဖြစ်မနေကာကွယ်စောင့်ရှောက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး အဆိုပါ လက်နက်ကိုင်အကြမ်း ဖက်သောင်းကျန်းသူများ၏ သတင်းရရှိမှုနှင့် အခြေအနေအရပ်ရပ်အပေါ်မူတည်၍ လိုအပ်သလိုတုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သဖြင့် ၎င်းတို့အဓမ္မဝင်ရောက် နေထိုင်လျက်ရှိသည့် မြို့၊ ရွာများရှိ ပြည်သူများအနေဖြင့် ၎င်းတို့၏အသုံးချမှုမခံရစေရေးနှင့် ဘေးကင်းလုံခြုံမှုရှိစေရေးတို့အတွက် သတိပြုကြရန် လိုအပ်ကြောင်း။

(၃-၉-၂၀၂၄ ရက်နေ့တွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်နယ်နှင့် ခရိုင်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများအား ပြောကြားသည့် အမှာစကားမှ ကောက်နုတ်ချက်)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦး ခေါင်းဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ (၅) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံဒစ်ဂျစ်တယ်ဝန်ကြီးများအစည်းအဝေးနှင့် ဆွေးနွေးဖက်နိုင်ငံများနှင့် ဆက်စပ်အစည်းအဝေးများသို့ တက်ရောက်ပြီး ပြန်လည်ရောက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၉ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီး ချုပ်နှင့် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦး ခေါင်းဆောင်သော မြန်မာ့ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ထိုင်းနိုင်ငံ ဗန်ကောက်မြို့၌ ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက်မှ ၁၇ ရက်အထိ ကျင်းပပြုလုပ်သော (၅) ကြိမ် မြောက် အာဆီယံဒစ်ဂျစ်တယ် ဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေးနှင့် ဆွေးနွေးဖက်နိုင်ငံများနှင့် ဆက်စပ် အစည်းအဝေးများ (5th ASEAN Digital Ministers' Meeting - 5th ADGMIN and Related Meetings with Dialogue Partners) သို့ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက်က မြန်မာနိုင်ငံသို့ မြန်မာ အမျိုးသား လေကြောင်းဖြင့် ပြန်လည်ရောက်ရှိသည်။

(၅) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ ဒစ်ဂျစ်တယ်ဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေးကို အာဆီယံဒေသ တွင်း ဒစ်ဂျစ်တယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေး အစီအစဉ်များကို အောင်မြင် စွာ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေး အတွက် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးရန် ရည်ရွယ်ကျင်းပခြင်းဖြစ်သည်။ အစည်းအဝေး ဖွင့်ပွဲအခမ်း အနားကို ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက် နံနက်ပိုင်းက Avani+ Riverside Bangkok Hotel ၌ ကျင်းပပြုလုပ် ခဲ့ရာ ထိုင်းနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် H.E. Paetongtarn Shinawatra က အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားပြီး အခမ်းအနားကို ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။ ထိုင်းနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ်က ယနေ့ခေတ်တွင် အွန်လိုင်း လိမ်လည်မှုများ များပြားလာ လျက်ရှိပြီး ပြည်သူများအတွက် ဆိုးရွားသော အန္တရာယ်များဖြစ်စေ သည့်အပေါ် စိုးရိမ်ကြောင်းနှင့်

အဆိုပါကိစ္စရပ်ကို ကိုင်တွယ် မြေရှင်းနိုင်ရန် ဒေသတွင်းအတူ တကွ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ထို့ပြင် လူမှု အသိုင်းအဝိုင်း၏ ယုံကြည်မှုကို ထိခိုက်စေသည့် သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများကို ကာကွယ် တိုက်ဖျက်ရေးအတွက် အာဆီယံ တွင်း အစီအမံများ ချမှတ် ဆောင်ရွက်သွားရန်နှင့် ပြည်သူ များ၏ ဒစ်ဂျစ်တယ်အသိပညာ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်သွားရန်လိုအပ် ကြောင်းနှင့် ယနေ့ခေတ်တွင် Artificial Intelligent (AI) နည်း ပညာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာသည်နှင့် အမျှ အာဆီယံအနေဖြင့် AI နည်းပညာကို ဒေသတွင်းအကျိုး အတွက် အပြည့်အဝအသုံးပြုနိုင် စေရေး အားလုံးပါဝင်နိုင် တာဝန် ယူမှုရှိသော နည်းလမ်းများဖြင့် ကျင့်သုံး ဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်ကြောင်း တိုက်တွန်း ပြောကြားခဲ့သည်။

(၅) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ ဒစ်ဂျစ်တယ်ဝန်ကြီးများ အစည်း အဝေးကို မျက်နှာစုံညီပုံစံဖြင့် ပြုလုပ်ရာ ထိုင်းနိုင်ငံ ဒုတိယ ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဒစ်ဂျစ်တယ် စီးပွားရေးနှင့် လူမှုရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီး H.E. Prasert Jantara-ruangtong က သဘာဝအဖြစ် လည်းကောင်း၊ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ သတင်း အချက်အလက်နှင့် ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီး H.E. Nguyen Manh Hung က ဒုတိယသဘာပတိ အဖြစ်လည်းကောင်း ဆောင်ရွက် ခဲ့ကြသည်။ အဆိုပါ အစည်းအဝေးကို ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက်မှ ၁၇ ရက်အထိ နှစ်ရက်ကြာ ကျင်းပခဲ့ပြီး တက်ရောက်လာကြသည့် ဝန်ကြီး များက အာဆီယံဒေသအတွင်း ဒစ်ဂျစ်တယ်ကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်



မှုအခြေအနေများ၊ လုံခြုံမှု၊ တီထွင် ဆန်းသစ်မှု၊ အားလုံးပါဝင်နိုင်မှု ဟူသည့် အခြေခံသဘောတရား များနှင့်အညီ အာဆီယံ၏ ဒစ်ဂျစ် တယ် အနာဂတ်ကို ဖော်ဆောင်ရန် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုများနှင့် တွေ့ကြုံနေရသည့် စိန်ခေါ်မှုများ ကို ပူးပေါင်းဖြေရှင်းနိုင်မည့် နည်းလမ်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ ထိုသို့ဆွေးနွေးစဉ် ဒုတိယ ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက ဒစ်ဂျစ်တယ်အသွင် ကူးပြောင်းခြင်းအတွက်ဆောင်ရွက် ရာတွင် လုံခြုံမှု၊ ဆန်းသစ်တီထွင်မှု နှင့် အားလုံးပါဝင်နိုင်မှုဟူသည့် မူများအပေါ် အခြေခံပြီး ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ အပါအဝင် အာဆီယံ နိုင်ငံများတွင် အွန်လိုင်းလိမ်လည် မှုများ တိုးတက်ဖြစ်ပေါ်လာနေ သည့်အတွက် ၎င်းတို့တိုက်ဖျက် ရန်၊ ဒစ်ဂျစ်တယ်ငွေကြေး ဝန်ဆောင်မှုများ အပါအဝင် ဒစ်ဂျစ်တယ် ဝန်ဆောင်မှုများကို အသုံးပြုသူများက ယုံကြည်မှု မြှင့်တင်နိုင်ရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်

ပေးရန်နှင့် အားလုံးပါဝင်သည့် ဒစ်ဂျစ်တယ် ချိတ်ဆက်မှုကို အကောင်အထည် ဖော်ရာတွင် အင်တာနက်နှင့် ချိတ်ဆက် အသုံးပြုနိုင်မှုကိုသာ ရည်မှန်းပြီး ဆောင်ရွက်ခြင်းမဟုတ်ဘဲ ပြည်သူ များနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများမှ ဒစ်ဂျစ်တယ် ဝန်ဆောင်မှုများကို အဓိပ္ပာယ်ရှိရှိ အသုံးပြုနိုင်ရေး အတွက် digital literacy အစီ အစဉ်များကိုလည်း အလေးပေး ဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်ကြောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးတွင် ၂၀၂၄ ခုနှစ်အတွင်း အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် နိုင်ခဲ့သည့် စီမံကိန်းများကို ပြန်လည်သုံးသပ်ခြင်း၊ ၂၀၂၅ ခုနှစ် တွင် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မည့် စီမံကိန်းများကို အတည်ပြုခြင်း၊ စီမံကိန်းများ အတွက် ဘဏ္ဍာငွေအတည်ပြု ခြင်း၊ online scam တိုက်ဖျက်ရေး၊ ဆိုက်ဘာလုံခြုံရေး မြှင့်တင်ရေး၊ အေအိုင်ပီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု စနစ် တကုဖြစ်စေရေးစသည့်အကြောင်း အရာများတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် မည့် နည်းလမ်းများကို ဆွေးနွေး

အတည်ပြုခဲ့ကြသည်။ ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက် ညပိုင်းက ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးချုပ် Capella Bangkok Hotel ၌ ထိုင်းနိုင်ငံအစိုးရမှ တည်ခင်းစဉ်ခံသည့် ဂုဏ်ပြု ညစာစားပွဲနှင့် ASEAN Digital Awards 2025 ဆုချီးမြှင့်ပွဲ အခမ်း အနားသို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ ခရီးစဉ်အတွင်း အာဆီယံ ဝန်ကြီးများသည် ဆွေးနွေးဖက် နိုင်ငံများဖြစ်သည့် တရုတ်ပြည်သူ့ သမ္မတနိုင်ငံ၊ ဂျပန်နိုင်ငံ၊ ကိုရီးယား သမ္မတနိုင်ငံ၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံ၊ အမေရိကန်နိုင်ငံနှင့် International Telecommunication Union (ITU) တို့နှင့် Dialogue partners meeting အဖြစ် သီးခြားစီ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပြီး ဗန်ကောက်ဒစ်ဂျစ်တယ်ကြေညာ သမ္မတနိုင်ငံ၊ ဂျပန်၊ ကိုရီးယား၊ အိန္ဒိယ၊ အမေရိကန်နိုင်ငံနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကြေးနန်း ဆက်သွယ်ရေး အဖွဲ့ချုပ်တို့မှ ဒစ်ဂျစ်တယ်ကဏ္ဍဆိုင်ရာ ဝန်ကြီး အဆင့်ရှိသူများ ဦးဆောင် သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့များ တက်ရောက်ကြကြောင်း သတင်း ရရှိသည်။

ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးသည် Anantar Riverside Bangkok Resort ၏ Ballroom ၌ ကျင်းပ ပြုလုပ်သည့် China-ASEAN Digital Ecosystem Cooperation Forum သို့ တက်ရောက်ပြီး နည်း ပညာအသစ်များ၏ အခွင့်အလမ်း များနှင့် စိန်ခေါ်မှုများကို လည်းကောင်း၊ အဆိုပါ စိန်ခေါ်မှု များကို ပူးပေါင်းဖြေရှင်းနိုင်မည့် နည်းလမ်းများကို လည်းကောင်း ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက်က ဒုတိယ ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးသည် ထိုင်းနိုင်ငံ ဒုတိယ ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် Ministry of Digital Economy and Society ဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီး H.E. Prasert Jantararuangtong နှင့်လည်း ကောင်း၊ ဇန်နဝါရီ ၁၇ ရက်က ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ Information and Communications ဝန်ကြီး ဌာနဝန်ကြီး H.E. Nguyen Manh Hung နှင့်လည်းကောင်း သီးခြားစီ တွေ့ဆုံပြီး သတင်းအချက်အလက် ဖလှယ်ရေးနှင့် နည်းပညာပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ် များကို ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ (၅) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ ဒစ်ဂျစ်တယ် ဝန်ကြီးများအစည်း အဝေးနှင့် ဆက်စပ်အစည်းအဝေး များသို့ အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ (၁၀) နိုင်ငံနှင့်အတူ တီဗေ သီးခြားစီ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပြီး သမ္မတနိုင်ငံ၊ ဂျပန်၊ ကိုရီးယား၊ အိန္ဒိယ၊ အမေရိကန်နိုင်ငံနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကြေးနန်း ဆက်သွယ်ရေး အဖွဲ့ချုပ်တို့မှ ဒစ်ဂျစ်တယ်ကဏ္ဍဆိုင်ရာ ဝန်ကြီး အဆင့်ရှိသူများ ဦးဆောင် သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့များ တက်ရောက်ကြကြောင်း သတင်း ရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကိုလွင် မြန်မာ့ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း၏ အသုံးချသုတေသနဌာနသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှု

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၉
စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကိုလွင်သည် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မြန်မာ့ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း၏ အသုံးချသုတေသနဌာနသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုသည်။

ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် အသုံးချသုတေသနဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ သုတေသနဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့်တွေ့ဆုံပြီး ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့များ တူးဖော်စမ်းသပ်ရာတွင် အရေးကြီးဆုံးဖြစ်သည့် အရည်အသွေးမှန်ကန်သည့် အဖြေများရရှိရန် သုတေသနနှင့် ဓာတ်ခွဲခန်းလုပ်ငန်းများကို စနစ်တကျဆောင်ရွက်ကြရန်၊ ဝန်ကြီးဌာန၏ ရည်မှန်းချက်ဖြစ်သော "2025, the Year of Myanmar Energy" ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ ယခုနှစ်အတွင်း ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ ခိုအောင်းနိုင်သည့် အနည်ကျချိုင့်ဝှမ်းနှင့် ရေနံမြေသစ်များ ရှာဖွေတွေ့ရှိနိုင်ရန်

ကွင်းဆင်းလေ့လာသုတေသနပြုနိုင်ရေး သက်ဆိုင်ရာ တက္ကသိုလ်များနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန်၊ တက္ကသိုလ်များနှင့်ချိတ်ဆက်ပြီး Project Base သုတေသနကျမ်းများ ထွက်ပေါ်လာရေး ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် ယင်းမှတစ်ဆင့် Apply Research အဆင့်အထိ ရောက်အောင် ကြိုးစားဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ ဓာတ်ခွဲခန်းသုံးပစ္စည်းများ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုမရှိစေရေး စနစ်တကျ တန်ဖိုးထားကိုင်တွယ်ကြရန်၊ ဓာတ်ခွဲသုတေသနဆောင်ရွက်မှုနှင့် ပတ်သက်၍ မျိုးဆက်သစ် ဝန်ထမ်းများကို လက်ဆင့်ကမ်း လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးရန်နှင့် နည်းပညာများပြေပေးရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ တိုးတက်နေသော နည်းပညာများကို မျက်ခြည်မပြတ် စောင့်ကြည့်လေ့လာထားရန်နှင့် ဝန်ထမ်းနှင့် ဝန်ထမ်းမိသားစုများ၏ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာကိစ္စများအား လူမှုရေးတာဝန်သိမှု (CSR) အစီအစဉ်ဖြင့် တာဝန်ရှိသူများက လိုအပ်သလိုဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန် မှာကြားသည်။ ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည်



အသုံးချသုတေသနဌာနအတွင်း ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ် လိုအပ်သည်များ ပြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ ဆောင်ရွက်နေမှု၊ လုပ်သားစာကြည့်တိုက်နှင့် ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (အပေါ်ပုံ) ဝန်ထမ်းအိမ်ရာများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး သတင်းစဉ်

၀ ရှေ့ဖိုးမှ
ဘုရားပရိဝုဏ်အတွင်း တည်ဆောက်ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်း အားလုံးကို မကြာမီရက်ပိုင်းအတွင်း အပြီးဆောင်ရွက်သွားမှာပါ။ ဘုရားပရိဝုဏ်အတွက် စိတ်အေးချမ်းသာစွာ တည်းခိုနားနေနိုင်စေဖို့အတွက် တည်းခိုဆောင်ငှားရမ်းခေတွက် သတ်မှတ်နှုန်းထားထက် ပိုမိုကောက်ခံပါက တိုင်ကြားနိုင်သလို ထိရောက်စွာ အရေးယူဆောင်ရွက် သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဟု မန်းရွှေစက်တော် ဘုရားပွဲတော်ကျင်းပရေး လုပ်ငန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအေးလွင်က ပြော ကြားသည်။

မင်းဘူး(စကျ)မြို့နယ်ရှိ မန်းရွှေစက်တော်ဘုရားပွဲတော်ကြီးကို ၂၀၂၅ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂ ရက်မှ ၈ ရက်အထိ ရက်ပေါင်း ၅ ရက်ကြာ ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း ဘုရားဖူးများ သွားလာရေးအဆင်ပြေစေ ရန်အတွက် သောင်ပြင်အတွင်း၌ ယာယီဘေးလိပ်ပေါင်တံတား (အထူး တံတား)တစ်စင်းကို ဆောက်လုပ်ပေးထားကာ မင်းဘူး-ရွှေစက်တော်နှင့် တောင်ပေါ်-တောင်အောက် မော်တော်ယာဉ်လိုင်းများကိုလည်း မြေပြေဆွဲ ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မန်းရွှေစက်တော်ဘုရား ပေါ်ပေါက်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးကိုထံမှ သိရသည်။ **မောင်မောင်(မင်းဘူး)**

* ရှေ့ဖိုးမှ
ဆောင်ရွက်မည့် ကုမ္ပဏီက သီးနှံများတွင် ထုတ်လုပ်သူရေး Green Growth Generation (GGG) ကုမ္ပဏီ ဖြစ်ပါတယ်။ လက်ရှိမှာ ကန့်သတ်လုပ်ငန်း စနစ်နဲ့ ရေသွင်းနှုန်းစိုက်ပျိုး ဆောင်ရွက်မယ့် ကျေးရွာ ၁၉ ရွာ မှ ဒေသခံတောင်သူတွေကို တွေ့ဆုံပြီး ကုမ္ပဏီနဲ့ အကျိုးတွဲ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မယ့် လုပ်ငန်း အစီအစဉ်တွေကို ချပြရှင်းလင်း ဆွေးနွေးပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ ရေသွင်း နှမ်း စိုက်ပျိုးရာတွင် မျိုးစေ့ထုတ် စိုက်ကွက် ၁၅၅ ဧကနဲ့ ရိုးရိုးစိုက် ကွက် ၁၁၇၆ ဧက စုစုပေါင်း ၁၂၃၁ ဧက စိုက်ပျိုးဆောင်ရွက်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဟု မြို့နယ်တောင်သူ အကျိုးဆောင်အသင်း(FFA)ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြင့်အောင်က ပြောသည်။ ပွင့်ဖြူမြို့နယ် တောင်သူ အကျိုးဆောင်အသင်း (FFA) က မြို့နယ်အတွင်း သီးနှံစိုက်ပျိုး စွမ်းအားတိုးတက်စေရေး၊ အရည် အသွေးမြင့် သီးနှံများ တိုးချဲ့

မိုင်းယောင်းမြို့၌ နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် မီးခိုးမြို့ငွေ့လျှော့ချရေးဆိုင်ရာ တွေ့ဆုံဆွေးနွေး မိုင်းယောင်း ဇန်နဝါရီ ၁၉
ရမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) မိုင်းယောင်းမြို့နယ် ၌ နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် မီးခိုးမြို့ငွေ့လျှော့ချရေး ဆိုင်ရာ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲကို ယမန်နေ့က မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။ (အောက်ပုံ)



မိုင်းယောင်းမြို့နယ် မီးခိုးမြို့ငွေ့လျှော့ချရေးဆိုင်ရာ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲ

ဦးစွာ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးစိုးသက်ဆွေက အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကြီး ငါးကြောင်းနှင့် မြို့နယ်မီးခိုးမြို့ငွေ့လျှော့ချရေးကွင်းဆင်းအဖွဲ့က မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် စာရေးများ၊ ကျေးရွာ တာဝန်ခံများ၊ မြို့ပေါ်လုံခြုံရေးအဖွဲ့များ စုစုပေါင်းအင်အား ၅၀၀ တို့က ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး၊ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်း၊ ပြည်သူ့လုံခြုံရေးနှင့် အကြမ်းဖက်နှိမ်နင်းရေး၊ နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် မီးခိုးမြို့ငွေ့လျှော့ချရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးကြသည်။ ထို့နောက် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့်အဖွဲ့သည် မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာနရုံးနှင့် ဝမ်းဘိုးကျေးရွာ အုပ်စု ဖောက်ကျားကျေးရွာ၌ မီးခိုးမြို့ငွေ့လျှော့ချရေး EM ဘိုကရီ အသုံးပြု နည်း လက်တွေ့သရုပ်ပြပွဲကို ကြည့်ရှုအားပေး ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **မြို့နယ် (ပြန်/ဆက်)**

Grade-5 သင်ကြား သင်ယူမှု ထိရောက်ရေး အရည်အသွေးမြှင့်ဆွေးနွေးပွဲ တွဲတေး၌ ဖွင့်လှစ်သင်ကြား တွဲတေး ဇန်နဝါရီ ၁၉
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တွဲတေးမြို့နယ်အတွင်းရှိ ဆရာ ဆရာမများ လုပ်ငန်းစွမ်းဆောင်ရည်တိုးတက်စေရန်နှင့် သင်ခန်းစာများကို ကျွမ်းကျင်စွာ သင်ကြားပေးနိုင်ရန် ရည်ရွယ်၍ မြို့နယ်ပညာရေးဌာန မှ ကြီးမှူးကျင်းပသည့် ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ် အခြေခံပညာ မူလတန်းအဆင့် Grade-5 သင်ကြားသင်ယူမှုထိရောက်ရေး အရည် အသွေးမြှင့် ဆွေးနွေးပွဲကို ယမန်နေ့က အထက်(၁) တွဲတေး၌ ဖွင့်လှစ် ခဲ့သည်။ (ယာဝု) ဦးစွာ မြို့နယ်ပညာရေးမှူး ဆရာမကြီး ဒေါ်ခင်မြချိုက အခြေခံ ပညာမူလတန်းအဆင့် Grade-5 သင်ကြားသင်ယူမှု ထိရောက်ရေး အရည်အသွေးမြှင့်ဆွေးနွေးပွဲ ပြုလုပ်ရခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များ ပြောကြားသည်။ အဆိုပါ ဆွေးနွေးပွဲသို့ မြို့နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံ ပညာအထက်တန်းကျောင်း၊ အလယ်တန်းကျောင်းနှင့် မူလတန်း ကျောင်းများမှ Grade-5 အတန်းတွင် ပညာသင်ကြားပေးနေသော ဆရာ ဆရာမ ၃၉၇ ဦး တက်ရောက်ကြပြီး ဇန်နဝါရီ ၁၈၊ ၁၉၊ ၂၀၊ ၂၁

ရေနံချောင်းမြို့နယ်၌ ပြောင်းဖူးနှင့် နှံစားပြောင်း ဧက ၆၀၀၀ ကျော် ရိတ်သိမ်း

မကွေး ဇန်နဝါရီ ၁၉
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ရေနံချောင်းမြို့နယ်၌ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ စိုက်ပျိုးရာသီတွင် မိုးရာသီနှင့် ဆောင်းရာသီတွင် ပြောင်းဖူးနှင့် နှံစားပြောင်း စုစုပေါင်း ဧက ၆၀၀၀ ကျော် စိုက်ပျိုးပြီးစီး ကာ ရိတ်သိမ်းခဲ့ကြောင်း ရေနံချောင်းမြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနက သိရသည်။ ရေနံချောင်းမြို့နယ်၌ ပြောင်းဖူးကို ရာသီစာ အဖြစ် အသုံးပြုကြ ကာ လယ်ယာလုပ်ငန်းခွင်များ၌ မွေးမြူသော ကျွဲ၊ နွားများအတွက် အစားအစာ ဖြုလုပ်ရေးကို အထောက်အကူပြုသဖြင့် ပြောင်းဖူး ကို တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးနိုင်သည်။ ရေနံချောင်းမြို့နယ်၌ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ စိုက်ပျိုး ရာသီ၌ မိုးရာသီနှင့် ဆောင်းရာသီတွင် ပြောင်းဖူးစိုက်ဧက ၆၀၅၅ ဧကနှင့် နှံစား ပြောင်းကို ၄၅ ဧကကို ရိတ်သိမ်းခဲ့ကြောင်း ရေနံချောင်းမြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနက သိရသည်။ **ဆန်းညွန့်(ရေနံချောင်း)**

ကြီးမြန်သစ်ပင် စိုက်ပျိုးလျှင်၊ စွမ်းအင်လည်းရ၊ ပြည်လည်းလှ

မြန်မာနိုင်ငံအဆောက်အအုံဆိုင်ရာ စံချိန်စံညွှန်းလမ်းညွှန်ချက်များ (Myanmar National Building Code) အကောင်အထည်ဖော်ရေးဦးစီးကော်မတီ အစည်းအဝေး(၁/၂၀၂၅) ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၉
မြန်မာနိုင်ငံအဆောက်အအုံဆိုင်ရာ စံချိန်စံညွှန်းလမ်းညွှန်ချက်များ (Myanmar National Building Code) အကောင်အထည်ဖော်ရေး ဦးစီးကော်မတီ အစည်းအဝေး(၁/၂၀၂၅)ကို ယနေ့တွင် ရန်ကင်းမြို့၊ လှိုင်မြို့နယ်ရှိ မြန်မာနိုင်ငံအင်ဂျင်နီယာအသင်းချုပ်ရုံး Conference Room ၌ ကျင်းပပြုလုပ်သည်။

အစည်းအဝေးသို့ မြန်မာနိုင်ငံအဆောက်အအုံဆိုင်ရာ စံချိန်စံညွှန်းလမ်းညွှန်ချက်များ အကောင်အထည်ဖော်ရေးဦးစီးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမျိုးသန့်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဝင်းမေ၊ မြန်မာနိုင်ငံအင်ဂျင်နီယာကောင်စီ၊ မြန်မာနိုင်ငံဗိသုကာကောင်စီ၊ မြန်မာနိုင်ငံအင်ဂျင်နီယာအသင်းချုပ်၊ မြန်မာနိုင်ငံအဆောက်အအုံဆိုင်ရာ စံချိန်စံညွှန်းလမ်းညွှန်ချက်များ ရေးဆွဲပြုစုရေးဆရာတော်မဟိန်နှင့် အထပ်မြင့်နှင့် အများပြည်သူသုံးအဆောက်အအုံ တည်ဆောက်ရေးစီမံကိန်းများ ကြီးကြပ်စစ်ဆေးရေးပညာရှင်အဖွဲ့တို့မှ ဥက္ကဋ္ဌများ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ပညာရှင်များ၊ ဦးစီးကော်မတီနှင့် လုပ်ငန်းကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များနှင့် အတွင်းရေးမှူးများ၊ အသင်းအဖွဲ့များနှင့် ဦးစီးဌာနများမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မြန်မာနိုင်ငံအဆောက်အအုံဆိုင်ရာ စံချိန်စံညွှန်းလမ်းညွှန်ချက်များ (MNBC) ကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် နောက်ဆုံး

ပြင်ဆင်အတည်ပြုထားသည်ဖြစ်၍ ရှေ့ဆောင်ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို ထိထိရောက်ရောက် အောင်မြင်အောင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် (MNBC-2020) ကို လိုအပ်သည်များ ပြင်ဆင်ဖြည့်စွက်၍ MNBC-2025 အဖြစ် အတည်ပြုထုတ်ဝေလိုကြောင်း၊ ယခုအစည်းအဝေးတွင် နယ်ပယ်အလိုက် ပညာရှင်များက ဘက်စုံထောင့်စုံမှ ပါဝင်ဆွေးနွေးပေးစေလိုကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအဆောက်အအုံဆိုင်ရာ စံချိန်စံညွှန်းလမ်းညွှန်ချက်များ ရေးဆွဲပြုစုရေးဆရာတော်မဟိန်က မြန်မာနိုင်ငံအင်ဂျင်နီယာအသင်းချုပ်က ဦးဆောင်၍ သက်ဆိုင်ရာ Technical Working Group အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်များ၊ ဌာနအဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များဖြင့် ဖွဲ့စည်းပြီး ပြုစုရေးဆွဲရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေသည်ကို တွေ့ရှိရသည့်အတွက် ဝမ်းမြောက်ကြောင်း၊ MNBC-2025 အား ၂၀၂၅ ခုနှစ် မတ်လတွင် ပြန်စစ်ဆေးရေးဆောင်ရွက်ရန်နှင့် ၂၀၂၅-၂၀၂၆ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် အသုံးချနိုင်ရန် ရည်ရွယ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံအင်ဂျင်နီယာကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ အောင်ကျော်မြတ်၊ မြန်မာနိုင်ငံဗိသုကာကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းဇော်၊ မြန်မာနိုင်ငံအင်ဂျင်နီယာအသင်းချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်ဌေး၊ အထပ်မြင့်နှင့် အများပြည်သူသုံးအဆောက်အအုံ တည်ဆောက်ရေးစီမံကိန်းများ ကြီးကြပ်စစ်ဆေးရေး



ပညာရှင်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းဇော်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံအဆောက်အအုံဆိုင်ရာ စံချိန်စံညွှန်းလမ်းညွှန်ချက်များရေးဆွဲပြုစုရေးဆရာတော်မဟိန်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးညွှန်မောင်စန်းတို့က လုပ်ငန်းနယ်ပယ်အလိုက် တိုးတက်ပြောင်းလဲလာသော ခေတ်စနစ်နှင့်အညီ နည်းပညာများ၊ လိုအပ်ချက်များ ပြင်ဆင်ရန် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်နေမှု ရေးဆွဲပြုစုရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုနှင့် ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို သက်ဆိုင်ရာ ကဏ္ဍအလိုက် အကြံပြုဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။ (အပေါ်ပုံ)

ယင်းနောက် ဒေါက်တာ ဉာဏ်မြင့်ကျော်နှင့် ဦးစောထွေးဇော်တို့က အဆောက်အအုံများ၏ အရေးပါမှုအပေါ် Hazard Level ခွဲခြားသတ်မှတ်ခြင်း၊ အဆောက်အအုံအမျိုးအစားအလိုက် ငလျင်သတ်မှတ်ချက် Risk Level နှင့် Importance Factor ခွဲခြားခြင်းတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပြီး ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဝင်းမေနှင့် တာဝန်ရှိသူများက သက်ဆိုင်ရာ ကဏ္ဍအလိုက် အကြံပြုဆွေးနွေးတင်ပြကြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ကျောက်စိမ်းဖြင့် ထုလုပ်ထားသည့် စေတီယင်္ဂဏစာလျှောက်မေးပွဲတံဆိပ်တော်များ ရွှေတိဂုံစေတီတော်ဗုဒ္ဓပြတိုက်သို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်လှူဒါန်း၊ ရွှေတိဂုံစေတီတော်မြတ်ကြီး လုံးတော်ပြည့် ရွှေသင်္ကန်းတော်ကပ်လှူပူဇော်

ရန်ကင်း ဇန်နဝါရီ ၁၉
စေတီယင်္ဂဏစာလျှောက်မေးပွဲ နှစ်(၁၀၀)ပြည့် အထိမ်းအမှတ်အနေဖြင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မဟာအောင်မြေမြို့နယ်နေ အောင်ရွှေနေနန်းဟိန်းကျောက်မျက်ကုမ္ပဏီ ပိုင်ရှင် ဦးဇော်ဌေး+ဒေါ်နွဲ့နွဲ့ဝင်း မိသားစုတို့က ကျောက်စိမ်းဖြင့် ထုလုပ်ထားသည့် အချင်း လက်မ ၃၀၊ ထုသုံးလက်မခွဲအရွယ်ရှိ "စေတီယင်္ဂဏ စာလျှောက်မေးပွဲတံဆိပ်တော်" များအား ရွှေတိဂုံစေတီတော်ဗုဒ္ဓပြတိုက်သို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရွှေတိဂုံစေတီတော်ရင်ပြင်အနောက်ဘက်ဗုဒ္ဓပြတိုက်၌ ကျင်းပသည်။



အခမ်းအနားသို့ ရွှေတိဂုံစေတီတော် ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့ ဩဝါဒါစရိယဆရာတော်ဗုဒ္ဓပြတိုက်သို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရွှေတိဂုံစေတီတော်ရင်ပြင်အနောက်ဘက်ဗုဒ္ဓပြတိုက်၌ ကျင်းပသည်။

အဖွဲ့ဝင်များနှင့် ပင့်သံဃာများ ကြွရောက်တော်မူကြပြီး သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအေးထွန်းနှင့် ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များ၊ အလှူရှင်များ တက်ရောက်ကြည့်ညိကြသည်။ ဦးစွာ စေတီယင်္ဂဏစာလျှောက်မေးပွဲအပ်သည်။ ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် အလှူရှင်များက ဆရာတော်ကြီးများနှင့် ပင့်သံဃာတော်များအား လှူပူဇော်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြပြီး ပါဠိတက္ကသိုလ်ညောင်ကုန်းကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယက တိပိဋက

ယင်္ဂဏပရိယတ္တိ ဓမ္မာနုဂ္ဂဟစာအောင်ဆုနန်းသဘင် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့နှင့် အတူ ရွှေတိဂုံစေတီတော်မြတ်ကြီးအား ရွှေသင်္ကန်းကပ်လှူပူဇော်နေမှုအခြေအနေ၊ ထီးတော်နှင့် ဆပ်သွားဖွေးတော်ရှိ ရတနာပစ္စည်းများ ရောင်တော်ဖွင့်ခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေ၊ ဖုတ်မြတ်နားတော်နှင့် စိန်ဖူးတော်သို့ ပြင်ဆင်ဆက်လက်တည်ဆောက်နေမှုအခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များနှင့် တွေ့ဆုံပြီး လမ်းညွှန်မှတ်တမ်းများအပေါ် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များ မှာကြားခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်



နည်းပညာတက္ကသိုလ် (တောင်ငူ) ၌ အဋ္ဌမအကြိမ် မဟာအင်ဂျင်နီယာဘွဲ့နှင့် (၁၉) ကြိမ်မြောက် အင်ဂျင်နီယာဘွဲ့၊ ဘွဲ့နှင့်သဘင်အခမ်းအနားကျင်းပ

တောင်ငူ ဇန်နဝါရီ ၁၉
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး နည်းပညာတက္ကသိုလ် (တောင်ငူ) ၌ အဋ္ဌမအကြိမ် မဟာအင်ဂျင်နီယာဘွဲ့နှင့် (၁၉) ကြိမ်မြောက် အင်ဂျင်နီယာဘွဲ့၊ ဘွဲ့နှင့်သဘင်အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ဘွဲ့နှင့်သဘင်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ ထိုသို့ ကျင်းပရာတွင် နည်းပညာတက္ကသိုလ် (တောင်ငူ) ဒုတိယပါမောက္ခချုပ်

အမျိုးပြုသော စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့ဝင် ပုဂ္ဂိုလ်များ တက်ရောက်ကြပြီး ဒုတိယပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာတင်ဝင်းမွန်က ဘွဲ့နှင့်သဘင်ကျင်းပကြောင်းကြေညာကာ ဘွဲ့ယူမည့်သူများအား ကတိသစ္စာခံယူစေခြင်း၊ ဌာနမှူးဆရာဝင်ကြီး ဆရာမကြီးများက ဘွဲ့ယူမည့်သူများကို ဒုတိယပါမောက္ခချုပ်ထံသို့ ပို့ဆောင်ခြင်းတို့ကို အစီအစဉ်အတိုင်းဆောင်ရွက်ကြသည်။

ဆက်လက်၍ ဒုတိယပါမောက္ခချုပ်က မဟာအင်ဂျင်နီယာဘွဲ့နှင့် အင်ဂျင်နီယာဘွဲ့ ရရှိသူ ကျောင်းသားကျောင်းသူ ၂၂၂ ဦးအား ဘွဲ့လက်မှတ်များချီးမြှင့်အပ်နှင်း၍ ဘွဲ့ရသူများအား ဘွဲ့များနှင့်လျော်ညီသော အဆောင်အယောင်အမှတ်လက္ခဏာဖြစ်သည့် ဝတ်ရုံများကို ဝတ်ဆင်ခွင့်ပြုခဲ့ပြီး ဘွဲ့နှင့်သဘင်မှတ်တမ်းစာအုပ်တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးသည်။ ထို့နောက် ဒုတိယပါမောက္ခချုပ်က အမှာစကားပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဇော်ကိုကို (တောင်ငူ)

ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများ အမြောက်အမြားထုတ်လုပ်နိုင်ရေးအတွက် စက်မှုကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ဆောင်ရွက်ပေးရမည်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၉
စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ချာလီသန်းသည် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး စီးပွားရေးရာ ဝန်ကြီး ဦးအောင်ချိန်၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး စက်မှု ကြီးကြပ်ရေးနှင့်စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန၌ အဆိုပါဌာနမှ ဝန်ထမ်းများ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံသည်။



စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာချာလီသန်း၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး စက်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာနရှိ ဝန်ထမ်းများကို အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

ထို့အပြင် တိုင်းဒေသကြီး ဦးစီးဌာနမှူးက တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ MSME များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်နေမှု၊ မကွေးစက်မှုဇုန် တည်ဆောက် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေမှု၊ ပြည်ထောင်စုအဆင့် MSME ထုတ်ကုန်ပြပွဲနှင့် ပြိုင်ပွဲတွင် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးမှ ပါဝင်ပြသ၊ ယှဉ်ပြိုင်မည်အခြေအနေတို့ကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက တိုင်းဒေသကြီး၏ အသားတင်ထုတ်လုပ်မှုတန်ဖိုး (GDP) တွင် MSME ကဏ္ဍမှ ပါဝင်မှုရာခိုင်နှုန်းကို တွက်ချက်ထားရ

မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထုတ်လုပ်မှုတိုးတက်လျှင် နိုင်ငံ စီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည်ဖြစ်၍ ထုတ်ကုန်ပစ္စည်း

များ အမြောက်အမြား ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးအတွက် စက်မှုကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ဆောင်ရွက်ပေး

ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဆောင်ရွက်ရာတွင် နည်းပညာရရှိရေး၊ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ငွေကြေးအရင်းအနှီးရရှိရေးတို့ကို စီမံဆောင်ရွက်ပေးရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ နည်းပညာရရှိရေးအတွက် စက်မှုလုပ်ငန်းများနှင့် တက္ကသိုလ်များ ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ MSME များသည် ဒေသတွင်းရှိ ပြည်သူများကို အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဖန်တီးပေးနိုင်သဖြင့် ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုကို လျော့ချနိုင်၍ အမှန်တကယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် လက်တွေ့ကျကျ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း မှာကြားသည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ပြည်မြို့၌ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ MSME များမှ ထုတ်လုပ်သော ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများ ခင်းကျင်းပြသရောင်းချနေမှုကို လှည့်လည်အားပေးကြည့်ရှုခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့က ဦးဆောင်၍ အပတ်စဉ်စနေနေ့တိုင်း မြို့/ရွာ စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးပြုလုပ်

ပဲခူး ဇန်နဝါရီ ၁၉
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့က ဦးဆောင်၍ အပတ်စဉ် စနေနေ့တိုင်း မြို့/ရွာသန့်ရှင်းရေး လုပ်စေရေး စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေး

ပြုလုပ်ခြင်းကို ယမန်နေ့တွင် တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ် ၂၈ မြို့နယ်၌ တစ်ပြိုင်တည်း ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ဦးစွာ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး

တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ရပ်ကွက်နေပြည်သူများ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များစုပေါင်းအားဖြင့် သန့်ရှင်းရေးပြုလုပ်နေမှုအား လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးသည်။ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့က ဦးဆောင်၍ တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း မြို့နယ် ၂၈ မြို့နယ်ရှိ တက္ကသိုလ်များ၊ ဒီဂရီကောလိပ်များ၊ စာသင်ကျောင်းများ၊ ဆေးရုံများ၊ ဘာသာရေးအဆောက်အအုံများ၊ ဌာနဆိုင်ရာရုံးများ၊ အများနှင့် သက်ဆိုင်သော ပန်းခြံများနှင့် သောက်သုံးရေကန်တို့တွင် တိုင်းဒေသကြီး၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ၊ တပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့များ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ ရပ်ကွက်နေပြည်သူများ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များက စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)



မြန်မာနိုင်ငံသတင်းစာဆရာအသင်း စတုတ္ထအကြိမ်နှစ်ပတ်လည်ညီလာခံနှင့် တိုင်းအလုပ်အမှုဆောင်များ ပြန်လည်ရွေးချယ်တင်မြှောက်ပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၉
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မြန်မာနိုင်ငံသတင်းစာဆရာအသင်း ၂၀၂၅ ခုနှစ် စတုတ္ထအကြိမ် နှစ်ပတ်လည်ညီလာခံနှင့် တိုင်းအလုပ်အမှုဆောင်များ ပြန်လည်ရွေးချယ်တင်မြှောက်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ဗဟန်းမြို့နယ် ကြီးငါးကြီးဆုတောင်းပြည့်ဘုရားရောင်ပြင်တော်၌ ကျင်းပသည်။

ဦးစွာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မြန်မာနိုင်ငံသတင်းစာဆရာအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်မြင့်၊ မြန်မာနိုင်ငံသတင်းစာဆရာအသင်း(ဗဟို)ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြတ်ခိုင်တို့က အမှာစကားပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ တတိယအကြိမ် သက်တမ်းအတွင်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက် အစီရင်ခံစာကို ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးသက်တင်က ဖတ်ကြားတင်ပြပြီး စတုတ္ထအကြိမ် ညီလာခံသက်တမ်းအတွက် အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့ ရွေးချယ်တင်မြှောက်ရန် စီစဉ်ထားရှိမှုကို တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး (၁) ဦးတင်ဝင်းက ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ယင်းနောက် ရွေးချယ်တင်မြှောက်ပွဲအတွက် မဲပေးပုံနည်းစနစ်များကို ရွေးချယ်တင်မြှောက်ပွဲကျင်းပရေး ကော်မရှင်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးရန်နောင်(ပညာရေး)က ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များ ထုတ်ပေးခြင်းနှင့် ညီလာခံကိုယ်စားလှယ်များ တစ်ဦးချင်း လျှို့ဝှက်မဲစနစ်ဖြင့် မြို့နယ်များမှ ကိုယ်စားလှယ်များကဆန္ဒပြုကြသည်။ ယင်းနောက် စတုတ္ထအကြိမ် ညီလာခံသက်တမ်းအတွက် အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့ ရွေးချယ်တင်မြှောက်ကြရာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မြန်မာနိုင်ငံသတင်းစာဆရာအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းရင်၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ နှစ်ဦး၊ အတွင်းရေးမှူး ဦးတင်ဝင်း၊ တင်ဝင်းလေး-ကြည်မြင်တိုင်းနှင့် အလုပ်အမှုဆောင် ကိုးဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး ကတိသစ္စာခံယူခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ အာကလင်း

အင်းစိန်မြို့နယ် စာရေးဆရာအသင်း သက်ကြီးပူဇော်ပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၉
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အင်းစိန်မြို့နယ် စာရေးဆရာအသင်းက ကြီးမှူး၍ သက်ကြီးပူဇော်ပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် အင်းစိန်မြို့နယ်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



ကြပြီး အသက် (၇၀)နှင့်အထက် သက်ကြီးစာရေးဆရာ ၃၂ ဦးတို့ကို ပူဇော်ကန်တော့ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ညဇော်လင်း

ဦးစွာ အင်းစိန်မြို့နယ် စာရေးဆရာအသင်းနာယက ရန်နောင်(ပညာရေး)၊ ဥက္ကဋ္ဌ တော်မြင့်(ငှက်များ)၊ ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင်(အင်းစိန်) လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်စန္ဒာထွန်းတို့က အမှာစကားပြောကြားပြီး မြန်မာနိုင်ငံ စာရေးဆရာအသင်း(ဗဟို)မှ ပေးပို့သည့်သဝဏ်လွှာကို အတွင်းရေးမှူး ရန်ခိုးအောင်(အင်းစိန်)က ဖတ်ကြားသည်။ ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံစာရေးဆရာအသင်း(ဗဟို)ဥက္ကဋ္ဌ မြင်းမူမောင်နိုင်မိုးနှင့် စာပေဗိမာန်ဆုရှင် ဆရာ ချစ်ညွန့်ကျော်တို့က စာပေဗဟုသုတများကို ဟောပြောခဲ့

ဇလွန်မြို့နယ်အဆင့် Big Catch-up နည်းလမ်းဖြင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံတိုက်ကျွေးရန် အသိပညာပေးဆွေးနွေး

ဇလွန် ဇန်နဝါရီ ၁၉
ဇရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဇလွန်မြို့နယ်၌ မြို့နယ်အဆင့် အသက်တစ်နှစ်မှ ငါးနှစ်အရွယ် ကလေးငယ်များကို Big Catch-up နည်းလမ်းဖြင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံတိုက်ကျွေးရန် အသိပညာပေးဆွေးနွေးခြင်း အခမ်းအနားကို ယမန်နေ့က မြို့နယ်ကုသရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ပြုလုပ်သည်။

အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းထွန်းလင်းက အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာရွှေဝါမြင့်က အသက်တစ်နှစ်မှ ငါးနှစ်အရွယ် ကလေးငယ်များကို Big Catch-up နည်းလမ်းဖြင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံတိုက်ကျွေးမည့် နည်းလမ်းများအား ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။ ဇလွန်မြို့နယ်၌

မြို့နယ်အဆင့် အသက်တစ်နှစ်မှ ငါးနှစ်အရွယ် ကလေးငယ်များကို Big Catch-up နည်းလမ်းဖြင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံတိုက်ကျွေးခြင်း (ပထမအကြိမ်)ကို ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်မှစတင်ပြီး ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရက်အထိ မြို့နယ်၊ ရပ်ကွက်များနှင့် ကျေးရွာအုပ်စုများတွင် ထိုးနှံပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းသင်တန်းအမှတ်စဉ်(၉)သို့ တက်ရောက်မည့် နိုင်ငံသားကောင်းရတနာများအား ဂုဏ်ပြုကြိုဆို

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၉
ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၉)သို့ တက်ရောက်ရန် ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း) ကျိုင်းတုံ မြို့ရှိ နယ်မြေခံသင်တန်းကျောင်းသို့ ရောက်ရှိ လာသည့် ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ နိုင်ငံသားကောင်း ရတနာများအား ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ကြိုဒေသ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ဗိုလ်မှူးချုပ် စိုးလှိုင်နှင့် အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန် ရှိသူများ၊ တိုင်းရင်းသားယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များနှင့်

ဒေသခံတိုင်းရင်းသားပြည်သူများက ကြိုဆိုခဲ့ကြ သည်။
အဆိုပါ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းသင်တန်း အမှတ်စဉ် (၉)ကို ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်မည် ဖြစ်ပြီး အဆိုပါသင်တန်းသို့ တက်ရောက်ရန် ရောက်ရှိနေသည့် နိုင်ငံသားကောင်းရတနာများအား စုစည်းပေးသည့် လိုအပ်သည့် အုပ်ချုပ်မှုကိစ္စရပ် များကို တာဝန်ရှိသူများက ဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။
သတင်းစဉ်



MNL ပြိုင်ပွဲတွင် အား/ကာသိပွဲနှင့် မြဝတီအသင်း ရိုးမရှိသရေကျ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၉
၂၀၂၄-၂၀၂၅ ရာသီ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ် (၁၆) တတိယနေ့ကို ဇန်နဝါရီ ၁၉ ရက်က သုဝဏ္ဏကျွန်း၌ ဆက်လက်ကျင်းပရာ အား/ကာသိပွဲအသင်းနှင့် မြဝတီအသင်း ရိုးမရှိသရေကျခဲ့သည်။

ဇယားအောက်ဆုံးရောက်ရှိပြီး တန်းဆင်းစုနှစ်အတွက် ဖိအားများနေ သည့် မြဝတီအသင်းသည် ယခုပွဲတွင် မိ နည်းပြချုပ်နေရာ အပြောင်း အလဲပြုလုပ်ခဲ့ပြီး နည်းပြသစ် ဦးမင်းကြည်လက်ထက် ပထမဆုံးပွဲတွင် အဆင့် ၅ နေရာမှ အား/ကာသိပွဲအသင်းကို သရေကစားနိုင်ခဲ့သည်။ အား/ကာသိပွဲအသင်းမှာမူ သရေတစ်မှတ်သာ ရယူနိုင်သဖြင့် အဆင့် ၄ နေရာအတွက် အမှတ်ကွာဟမှု လျော့ချနိုင်ရန် လက်ကျန်ပွဲများတွင် ဆက်လက်ရုန်းကန်ရမည်ဖြစ်သည်။
ကစားအားကောင်းသည့် နှစ်သင်းတွေ ဆုံခြင်းဖြစ်သောကြောင့် ပွဲစကတည်းက အပြန်အလှန်တိုက်စစ်ဆင်နိုင်သော်လည်း အခွင့်အရေး များ အသုံးမချနိုင်သဖြင့် သရေရလဒ်ဖြင့် ပြီးဆုံးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ယခုပွဲ အတွက် အကောင်းဆုံးဆုကို မြဝတီအသင်းမှ နေသူရအောင်က ရရှိ သည်။ ယခုပွဲအပြီးတွင် အား/ကာသိပွဲအသင်းက ၁၆ ပွဲကစား ၂၇ မှတ်၊ မြဝတီအသင်းက ၁၆ ပွဲကစား ၁၆ မှတ် ရရှိထားသည်။

ပွဲစဉ် (၁၆) စတုတ္ထနေ့ကို ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်တွင် YUSC ကွင်း၌ ဆက်လက်ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ဧရာဝတီယူနိုက်တက်အသင်းနှင့် သစ္စာအားမာန်အသင်း ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်ဖြစ်သည်။
ရဲရင့်လွင်၊ ဇာတ်ပုံ-MNL

○ ကျောမိုးမှ
အမ်းမရိတ်ကွင်း၌ ယှဉ်ပြိုင် ကစားပြီး ပရိသတ် ၆၀၀၀ ကျော် လာရောက်ကြည့်ရှုခဲ့သည့် အဆိုပါ ပွဲစဉ်တွင် အာဆင်နယ်အသင်းက ပွဲကစားချိန် ၅၅ မိနစ်အတွင်း မာတင်နယ်လီ၊ ဟာဗက်စ်တို၏ သွင်းဂိုးများဖြင့် နှစ်ဂိုးပြတ် ဦးဆောင်နိုင်ခဲ့သည်။ အာဆင်နယ် အသင်းသည် နောက်ပိုင်းပွဲချိန်များ တွင် ကစားအား ကျဆင်းလာပြီး ချေပဂိုးနှစ်ဂိုး ပြန်လည်ခွင့်ပြု ပေးခဲ့ရသည်။ အက်စ်တွန်ဗီလာ အသင်းအတွက် ချေပဂိုးများကို ပွဲကစားချိန် မိနစ် ၆၀ နှင့် ၆၈ မိနစ် တွင် တိုင်ငံလီမန်းစ်နှင့် ဝတ်ကင်စ် တို့က သွင်းယူပေးခဲ့သည်။
အောင်ဇော်

အာရှပလား အမျိုးသမီးဖူဆယ်ခြေစစ်ပွဲ နောက်ဆုံးပွဲတွင် မြန်မာအသင်း မကာအိုကို ဂိုးပြတ်အနိုင်ရ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၉
၂၀၂၅ အာရှပလား အမျိုးသမီး ဖူဆယ်ခြေစစ်ပွဲအုပ်စု (D) နောက် ဆုံးနေ့ကို ဇန်နဝါရီ ၁၉ ရက်က ရန်ကုန်မြို့ သုဝဏ္ဏဘောလင်းကွင်း ရှိ MFF ဖူဆယ်အားကစားရုံ၌ ကျင်းပရာ မြန်မာအသင်း ဂိုးပြတ် အနိုင်ရခဲ့သည်။

အုပ်စု (D) နောက်ဆုံးနေ့တွင် မြန်မာအသင်းက မကာအိုအသင်း ကို ၁-၂ ဂိုး - တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရပြီး ဗီယက်နမ်နှင့် တရုတ်(တိုင်ပေ)

အသင်း နှစ်ဂိုးစီသာရေကျခဲ့သည်။ မြန်မာအသင်းသည် မကာအို အသင်းကို ဂိုးပြတ်အနိုင်ရခဲ့သော် လည်း အကောင်းဆုံးအုပ်စု တတိယနေရာနှင့် လွှဲချော်ခဲ့သဖြင့် ခြေစစ်ပွဲအောင်မြင်ခွင့် ဆုံးရှုံးခဲ့ သည်။
မြန်မာအသင်းသည် နှစ်ပွဲ ဆက်တိုက် အရေးနိမ့်ခဲ့သော်လည်း ယခုပွဲတွင် အနိုင်ရလဒ်အပြင် ဂိုးများများ သွင်းယူနိုင်ရန်ပါ ကြိုးပမ်းခဲ့ပြီး ဂိုးတစ်ခါစီဖြင့်

အနိုင်ရခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ မြန်မာ အသင်းအတွက် ဂိုးများကို မေသက်ပိုင်က သုံးဂိုး၊ ဇင်ငြိမ်းချစ်၊ ဝတ်ရည်လွင်နှင့် ယမင်းသန့်ဇင် တို့က နှစ်ဂိုးစီ၊ ဇေဇော်ဦးက တစ်ဂိုး သွင်းယူပြီး ကျန်နှစ်ဂိုးမှာမူ မကာ အိုအသင်းမှ ကိုယ့်ဂိုးကိုယ်သွင်းမိ ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အုပ်စု (D) ပွဲစဉ် များအပြီးတွင် ဗီယက်နမ်အသင်း နှင့် တရုတ်(တိုင်ပေ)အသင်းက ခုနစ်မှတ်စီ၊ မြန်မာအသင်းက သုံးမှတ်ရရှိပြီး မကာအိုအသင်း မှာမူ သုံးပွဲစလုံးရှုံးကာ အမှတ်မရ ခဲ့ပေ။

က ၁၂ မှတ်ဖြင့် အုပ်စုပထမ၊ ဥပဒေကတစ်စုတန်အသင်းက ခုနစ် မှတ်ဖြင့် အုပ်စုဒုတိယ၊ အုပ်စု (D) ၌ ဗီယက်နမ်အသင်းက ခုနစ်မှတ် ဖြင့် အုပ်စုပထမ၊ တရုတ်(တိုင်ပေ) အသင်းက ခုနစ်မှတ်ဖြင့် အုပ်စု ဒုတိယရရှိပြီး ခြေစစ်ပွဲအောင်မြင် ခဲ့သည်။ အကောင်းဆုံးအုပ်စု တတိယနေရာအတွက် တွက်ချက် ရာတွင် ငါးသင်းပါဝင်သော အုပ်စု မှအသင်းများကို အုပ်စုအောက် ဆုံးရပ်တည်သည့် အသင်းနှင့် တွေ့ဆုံသည့်ရလဒ်ကို ပယ်ဖျက်ခဲ့ ပြီး အုပ်စု (A) မှ ပါလက်စတိုင်း အသင်းက တစ်မှတ်၊ အုပ်စု (B) မှ ကာကွန်အသင်းက သုံးမှတ်၊ အုပ်စု (C) မှ ဖိလစ်ပိုင်အသင်းက လေးမှတ်၊ အုပ်စု (D) မှ မြန်မာ အသင်းက သုံးမှတ်ရရှိရာ ဖိလစ်ပိုင်အသင်းက အကောင်း ဆုံးအုပ်စုတတိယနေရာ ရရှိပြီး ခြေစစ်ပွဲအောင်မြင်ခဲ့သည်။
ရဲရင့်လွင်၊ ဇာတ်ပုံ-MFF



❖ ကျောမိုးမှ
မိုင်းယျဉ်းမှ ကျိုင်းတုံဘက်သို့ မိုင်းစံလှ ၂၂ နှစ် (၁၁) ဦးအိုက်ဆာ မိုင်းယျဉ်းမြို့နယ်နေသူ မောင်နိုင်ပြီး မိုင်းဝန်းခေါင် ၁၈ နှစ် (၁၁) ဦးမိုင်းနန်းရန် မိုင်းယျဉ်းမြို့နယ်နေသူ လိုက်ပါ လာသည့် ISUZU D-MAX မော်တော်ယာဉ် ကို သတင်းအရရာဇဗေဒ ယာဉ်နောက်ခန်း ကြမ်းခင်းအုံကအတွင်းမှ ဒေသကာလတန်ဖိုး ငွေကျပ်သိန်း ၃၈၅၀ တန်ဖိုးရှိ စိတ်ကြွေးသွပ်

ဆေးပြား ၉ ဒသမ ၆၆ သိန်း သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး ကွင်းဆက်ဖော်ထုတ်ချက်အရ ယင်းနေ့ ညနေ ၆ နာရီခွဲတွင် တာချီလိတ်မြို့ ရန်အောင်မြေ ရပ်ကွက်တွင် စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများ သယ်ဆောင်ရောင်းဝယ်ရာ၌ ပူးပေါင်းပါဝင်သူ များဖြစ်သည့် မိုင်းဆိုင်အွန်(ခ)အိုက်ဆိုင် ၂၄ နှစ် (၁၁) ဦးမိုင်းခမ်းမိ၊ မိုင်းယျဉ်းမြို့နယ်နေသူ နှင့် မိုင်းညွန့် ၂၁ နှစ် (၁၁) ဦးကျော်အောင် မိုင်းယျဉ်းမြို့နယ်နေသူတို့ နှစ်ဦးကို ဆိုက်ကယ်

တစ်စီးနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း၊ စစ်ဆေး ဖော်ထုတ်ချက်များအရ သိမ်းဆည်းရမိ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများကို မိုင်းယျဉ်း မြို့နယ်မှ မြန်မာ-ထိုင်းနယ်စပ်၊ တာချီလိတ် မြို့နယ်သို့ သယ်ဆောင်ရောင်းဝယ်ခြင်းဖြစ် ကြောင်း သိရှိရသဖြင့် ၎င်းတို့ကို ဥပဒေအရ အရေးယူထားရှိပြီး ကွင်းဆက်ပြစ်မှု ကျူးလွန် သူများအား ဆက်လက်စစ်ဆေးဖော်ထုတ် လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

အမုန်းစကားကို ဆန့်ကျင်ကြ၊ တားဆီးကြရမည်

လူမျိုး၊ ကိုးကွယ်ရာဘာသာ၊ ကျား/မ(သို့မဟုတ်) မည်သူမည်ဝါဖြစ်သည်ဆိုသည့် အကြောင်းအရာတို့အပေါ် အခြေပြု၍ လူပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦး(သို့မဟုတ်) လူအုပ်စုတစ်စုကို ဂုဏ်ကျင့်စွာ ဝေဖန်သည့် (သို့မဟုတ်) မလို မုန်းထားမှုကိုဖော်ပြသည့် ဆက်ဆံမှုတစ်မျိုးမျိုးကို ရည်ညွှန်းပြီး အကြမ်းဖက်ရန် လှုံ့ဆော်ခြင်းသည် အမုန်းစကားပင်ဖြစ်သည်။
အမုန်းစကားပြန်ပွားခြင်းသည် လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွင်း ခွဲခြားဆက်ဆံမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုကို ဖြစ်ပေါ် စေပြီး ဂုဏ်သိက္ခာရှိစွာနေထိုင်ရန်နှင့် ငြိမ်းချမ်းပြီး ညီညွတ်သည့် လူ့အဖွဲ့အစည်းတည်ဆောက်ရန် မျှော်မှန်းချက်တို့ကို ထိခိုက်စေသည့်အပြင် အကျင့်စာရိတ္တကိုလည်း ထိပါးစေသည်။
သို့ဖြစ်၍ ပြည်သူများအနေဖြင့် အမုန်းစကားများကို ရှုတ်ချရန်နှင့်တားဆီးရန် စီမံဆောင်ရွက်ရမည်။ အမုန်းစကားဆန့်ကျင်သည့် လုပ်ရားမှုများတွင် အားလုံးပါဝင်ရန်နှင့် ပံ့ပိုးအားပေးရမည်။

တပ်မတော်မြစ်တွင်းသွားဆေးရုံရေယာဉ်(ရွှေပုဇွန်)နှင့် မြစ်ရေယာဉ်(စကု)တို့ ကျိုက်လတ်မြို့နယ် သပြေဆိပ်ကျေးရွာရှိ ဒေသပံ့ပြည်သူများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၉
 ရောဂါတိုက်ဖျက်ရေး ဘဏ္ဍာရင်းအောက်တွင် တစ်
 လျှောက်ရှိ ဒေသပံ့ပြည်သူများအား
 ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှု
 လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးရန်
 အတွက် တပ်မတော်မြစ်တွင်းသွား
 ဆေးရုံရေယာဉ်(ရွှေပုဇွန်)၊ မြစ်ရေ
 ယာဉ်(စကု) တို့နှင့်အတူ လိုက်ပါ
 လာသည့် တပ်မတော်မှ ပါရဂူများ၊
 ဆေးမှူးများ၊ သူနာပြုများပါဝင်
 သော နယ်လှည့်အထူးကု ဆေး
 အဖွဲ့သည် ယနေ့တွင် ဧရာဝတီ
 တိုင်းဒေသကြီး ကျိုက်လတ်မြို့
 နယ် သပြေဆိပ်ကျေးရွာသို့
 ရောက်ရှိကြရာ နယ်မြေခံတပ်မှ
 တာဝန်ရှိသူများ၊ ဌာနဆိုင်ရာ
 တာဝန်ရှိသူများ၊ ရုပ်မိရပ်ဖများ၊
 ဆရာဆရာမများနှင့် ကောင်းသား
 ကျောင်းသူများက သောင်းသောင်း
 ဖြဖြ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။
 အဆိုပါ နယ်လှည့်အထူးကု
 ဆေးအဖွဲ့သည် ကျိုက်လတ်
 မြို့နယ် သပြေဆိပ်ကျေးရွာ
 ညောင်ချောင်း ဘုန်းကြီးကျောင်း
 ရှိ ရတနာသုဓမ္မဗိမာန်တော်၌

အခြေပြု၍ အဆိုပါမြို့နှင့်ပတ်ဝန်း
 ကျင်ကျေးရွာများမှ ဒေသခံ
 ပြည်သူ ၄၁၇ ဦးအား ကျန်းမာရေး
 စောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆက်
 လက်ဆောင်ရွက်ပေးသည်။
 ထိုသို့ဆောင်ရွက်ပေးရာတွင်
 နယ်လှည့်အထူးကု ဆေးအဖွဲ့က
 ဆေးကုသမှုဆိုင်ရာ ရောဂါ ၁၁
 ဦး၊ ခွဲစိတ်ရောဂါ ၁၅ ဦး၊ သားဖွား/
 မီးယပ်ရောဂါ ၁၉ ဦး၊ ကလေး
 ရောဂါ ၃၀ ဦး၊ အရိုးရောဂါ ၈၆ ဦး၊
 နား၊ နှာခေါင်း၊ လည်ချောင်းရောဂါ
 ၃၈ ဦး၊ မျက်စိရောဂါ ၇၇ ဦး၊ သွား
 ရောဂါ ၄၀ တို့ကို လိုအပ်သည့်
 ဆေးဝါးကုသမှုများ ဆောင်ရွက်
 ပေးသည်။ ထို့အပြင် အထွေထွေ
 ခွဲစိတ်လူနာ ခြောက်ဦးတို့ကို
 ခွဲစိတ်ကုသပေးခြင်းများ ဆောင်
 ရွက်ပေးပြီး ဓာတ်မှန်ရိုက်လူနာ
 ၅ ခု၊ ခွဲစိတ်ရောဂါ ၃၁ ဦး၊
 ECG စက်ဖြင့် နှလုံးစမ်းသပ်လူနာ
 ၁၁ ဦးနှင့် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်လူနာ
 ၂၅ ဦးတို့ကို ရောဂါရှာဖွေစမ်းသပ်
 ပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးပြီး



ဆေးရုံတက်ရောက် ကုသရန်
 လိုအပ်သည့် လူနာလေးဦးတို့ကို
 နီးစပ်ရာ တပ်မတော်ဆေးရုံများ
 သို့ တက်ရောက်ကုသနိုင်ရေး
 စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးသည်။
 ထို့ပြင် တပ်မတော်မြစ်တွင်း
 သွား ဆေးရုံရေယာဉ်(ရွှေပုဇွန်)
 ပေါ်၌ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက် ၂၁ နာရီ
 ၆ မိနစ်ခန့်တွင် မအူပင်မြို့နယ်
 အလန်းကြီးကျေးရွာနေ ဦးဝင်း



ထွန်းနိုင်၏ဇနီးဖြစ်သူ ဒေါ်မြတ်သူ
 အောင်အား ခုနစ်ပေါင်ခုနစ်
 အောင်စရိမိန်းကလေးတစ်ဦးအား
 အောင်မြင်စွာ ခွဲစိတ်မွေးဖွားပေး
 နိုင်ခဲ့ပြီး မိခင်နှင့်ကလေးမှာ
 ကျန်းမာရေး ကောင်းမွန်လျက်ရှိ
 သည်။ အဆိုပါ ကလေးငယ်အား
 ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ရေ)မှ
 ပေးအပ်သည့် ချီးမြှင့်ငွေနှင့်
 လက်ဆောင်ပစ္စည်းများကို တာဝန်
 ရှိသူတစ်ဦးက ကိုယ်စားပေးအပ်ခဲ့
 သည်။
 အဆိုပါ ကလေးငယ်သည်
 ယခုခရီးစဉ်အတွင်း ဒုတိယအကြိမ်
 မွေးဖွားပေးခဲ့သည့် ကလေးငယ်
 ဖြစ်ပြီး တပ်မတော်မြစ်တွင်းသွား
 ဆေးရုံရေယာဉ် (ရွှေပုဇွန်)၏
 သမိုင်းမှတ်တမ်းတွင် အထောက်
 ၃၀ မြောက်အဖြစ် အောင်မြင်စွာ
 မွေးဖွားပေးနိုင်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း
 သိရသည်။
 ထိုသို့ ကျန်းမာရေးစောင့်
 ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်
 ပေးနေမှုများအပေါ် ဒေသခံ
 ပြည်သူများ၏ စကားသံများကို

ယခုလိုပဲ ကြားသိခဲ့ရပါသည်-
 ၁။ လာရောက် ဆေးကုသမှု
 ခံယူတာက ချောင်းဆိုး၊ ရင်ကျပ်၊
 ဆီးရောဂါတွေဖြစ်ပါတယ်။ အခု
 လို လာရောက်ကုသပေးတဲ့
 အတွက် ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။
 အေးအေးဆေးဆေးလည်း ကုလို
 ရတယ်။ ကိုယ့်ရဲ့ဖြစ်ရပ်ကိုလည်း
 အေးအေးဆေးဆေး ပွင့်ပွင့်
 လင်းလင်းနဲ့ တစ်ယောက်နဲ့
 တစ်ယောက် ပြောလိုရတယ်။
 အထူးပဲ ကျေးဇူးတင်တယ်။
 ကျေးဇူးတင်တယ်ဆိုတာ ကျွန်
 တော်တစ်ယောက်တည်းအတွက်
 မဟုတ်ပါဘူး။ အများပြည်သူ
 အတွက်ပါ။ ကြံကြံလေးမှာ
 အခုလို ပြန်ရတဲ့အတွက်လည်း
 ကျေးဇူးတင်တယ်။ ဆေးကုသပေး
 တဲ့ တာဝန်ရှိလူကြီးမင်းများ
 အားလုံးကို အထူးပဲကျေးဇူးတင်
 ပါတယ်။
 ၂။ နယ်လှည့်ဆေးကုသရေး
 အဖွဲ့လာရောက်တဲ့အတွက်ဒေသခံ
 ပြည်သူတွေအနေနဲ့ ပျော်နေ
 ပါတယ်။ လာရောက်တဲ့ အရာရှိ၊

အရာခံတွေကိုလည်း ကျေးဇူးတင်
 ပါတယ်။ ဆေးကုသရန်ခက်ခဲတဲ့
 နေရာတွေမှာ ဒီလိုစီစဉ်ဆောင်
 ရွက်ပေးတဲ့ လူကြီးမင်းများကို
 လည်း အထူးပဲကျေးဇူးတင်ပါ
 တယ်။ ကျေးဇူးလက်နေပြည်သူတွေ
 အခုဆိုရင် ကူးစက်တတ်တဲ့ရောဂါ
 တွေ၊ မကူးစက်တဲ့ရောဂါတွေ၊
 ဖြစ်နေတဲ့ရောဂါတွေကို အခုလို
 လာရောက်ပြီး ကုသပေးတဲ့
 အတွက် ပျော်ရွှင်နေကြပါတယ်။
 တချို့ဆိုရင် ဆေးရုံ၊ ဆေးခန်း
 မသွားနိုင်ကြဘူး။ မသွားနိုင်
 တော့ ဒီလိုတာဝန်ရှိသူတွေက
 လာရောက် ကုသပေးတဲ့အတွက်
 ကျေးဇူးလည်း အထူးတင်ပါတယ်။
 နောက်အခါတွေမှာလည်း ဒီလို
 မျိုးလာရောက်ကုသပေးဖို့ ဒေသခံ
 ပြည်သူတွေ မျှော်လင့်နေကြပါ
 တယ်။ ဒီလိုလာရောက်ကုသပေး
 တဲ့အတွက် ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။
 နိုင်ငံတော် အဖွဲ့အစည်းတွေကို
 လည်း ကျေးဇူးတင်ပါတယ်လို့
 ဒီနေရာမှာ ပြောချင်ပါတယ်။
 သတင်းစဉ်



နယ်လှည့်ကွင်းဆင်းဆေးကုသခြင်းအစီအစဉ်ဖြင့် ထန်းတပင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ရပ်ကွက်ကျေးရွာနေပြည်သူ ၄၅၀ ကျော်တို့ကို လိုအပ်သည့်ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၉
 ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကုသရေး
 ဦးစီးဌာန လှိုင်သာယာ ပြည်သူ့
 ဆေးရုံကြီးမှ ဆေးရုံအုပ်ကြီး
 ဦးဆောင်သော အထူးကုဆရာဝန်

ကြီးများအဖွဲ့သည် ထန်းတပင်
 မြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးတွင်
 နယ်လှည့်ကွင်းဆင်း ဆေးကုသ
 ခြင်းအစီအစဉ်ဖြင့် မြို့နယ်အတွင်း
 ရှိ ရပ်ကွက်/ကျေးရွာနေပြည်သူ

များအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်
 မှုများကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်
 ရှိရာ ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက်က မြို့နယ်
 အတွင်းရှိ ရပ်ကွက်/ ကျေးရွာနေ
 ပြည်သူ ၄၅၀ ကျော်တို့ကို လိုအပ်

သည့်ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု
 များ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း
 သိရသည်။
 နယ်လှည့်ကွင်းဆင်း ဆေး
 ကုသပေးရာတွင် လှိုင်သာယာ
 ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးမှ ဆေးရုံ
 အုပ်ကြီးနှင့်အထူးကုဆရာဝန်ကြီး
 များအဖွဲ့သည် သားဖွားမီးယပ်
 ရောဂါလာရောက်ပြသသူကိုးဦး၊
 အရိုး ရောဂါလာရောက်ပြသသူ
 ၄၁ ဦး၊ သွားနှင့် ခံတွင်းရောဂါ
 လာရောက်ပြသသူ ၂၀၊ မျက်စိ
 ရောဂါလာရောက်ပြသသူ ၁၆၇ ဦး၊
 ခွဲစိတ်အထူးကု လာရောက်ပြသ
 သူ ၂၂ ဦး၊ နား၊ နှာခေါင်း၊ လည်
 ချောင်းရောဂါပြသသူ ၂၇ ဦး၊
 အရေပြားရောဂါပြသသူ ၃၇ ဦး၊
 စိတ်ကျန်းမာရေးရောဂါ ပြသသူ

တစ်ဦး၊ ကလေးအထူးကု
 လာရောက်ပြသသူ ၁၆ ဦးနှင့်
 အထွေထွေရောဂါ အထူးကု
 လာရောက်ပြသသူ ၁၁၁ ဦး စုစု
 ပေါင်း လာရောက်ပြသသူ ၄၅၀ ဦး
 တို့ကို လိုအပ်သည့်ကျန်းမာရေး
 စောင့်ရှောက်မှုများ ဆောင်ရွက်
 ပေးခဲ့ကြသလို မျက်စိရောဂါ
 ဝေဒနာရှင် ၈၀ တို့ကိုလည်း“မရှိ၍
 မလင်းသူမရှိစေရ” အစီအစဉ်ဖြင့်
 မျက်မှန် တပ်ဆင်ပေးနိုင်ခဲ့ပြီး
 မျက်စိရောဂါဝေဒနာရှင် ခုနစ်ဦး
 တို့အား ရန်ကုန်မျက်စိဆေးရုံကြီး
 ၌ လိုအပ်သောကုသမှုများကို
 ဆက်လက် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်
 အတွက် ပို့ဆောင်စီစဉ်ဆောင်ရွက်
 ပေးခဲ့သည်။
 နယ်လှည့်ကွင်းဆင်း ကုသ
 ဆောင်ရွက်ပေးရာသို့ရန်ကုန်တိုင်း
 ဒေသကြီးကုသရေးနှင့် ပြည်သူ့
 ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယ
 ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာ

နန္ဒဝင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက
 လာရောက်ကြည့်ရှုခဲ့ကြပြီး လူနာ
 များနှင့်တွေ့ဆုံကာ လိုအပ်သည့်
 ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုများ
 ဆက်လက် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး
 တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့သလို ဆေးကုသ
 မှုများ အဆင်ပြေစေရေးအတွက်
 မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ
 နှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်ကုသရေး
 ဌာနမှူး ဒေါက်တာသန်းဇင်နှင့်
 ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၊ မြို့နယ်
 အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန
 ဝန်ထမ်းများ၊ မြို့နယ်အမျိုးသမီး
 ရေးရာအဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်မိခင်
 နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်ရေး
 အသင်းအဖွဲ့ဝင်များ၊ ရပ်ကွက်
 အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် အဖွဲ့ဝင်
 များက လိုအပ်သည့်များကို
 ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေး
 ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
 စင်မင်းထိုက်
 (ထန်းတပင်)



ဘယ်သူပြိုင်လို့ ကယ်ပါတော့နိုင်

မောင်ငြိမ်းသူ(ကြို့ပင်ကောက်)

ယနေ့စာနယ်ဇင်းလောကတွင် မြန်မာစာ၊ မြန်မာစကားအသုံးအနှုန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ အလွန်ပင်လှဲများနေကြသည်များကို နေ့စဉ်နှင့်အမျှ မြင်တွေ့နေရသောအခါ ရှေ့ရေးအတွက် ရင်လေးနေမိပါသည်။

ကျွန်တော် အမှတ်တရရှိနေခဲ့ပါသည်။ ၂၉-၁၀-၂၀၁၆ ရက်နေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီက စာပေဗိမာန်ခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သော မြန်မာနိုင်ငံ မြန်မာစာပေချစ်မြတ်နိုးသူများအသင်း တတိယအကြိမ်နှစ်ပတ်လည် သင်းလုံးကျွတ်အစည်းအဝေးကြီးတွင် အသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဆရာကြီး ဂုဏ်ထူးဦးစိုးနိုင်က မြန်မာစာပေအခြေအနေ နိမ့်ကျပျက်စီး၊ အောက်တန်းရောက်လာမှုနှင့် ပတ်သက်၍ “ဘယ်သူပြိုင်လို့ လှပါတော့နိုင် စကားအစား၊ ဘယ်သူပြိုင်လို့ ကယ်ပါတော့နိုင်လို့၊ ရင်ထုမနာမချိဝေဒနာနဲ့ ကြေညာလိုက်ချင်ကြောင်း” မြန်မာစာပေအတွက် ရတက်မအေး နေ့စဉ်ရေးတွေးကာဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်းလွန်းစွာ လှုံ့ဆော်ပြောကြားသွားခဲ့ရာ မြန်မာစာပေချစ်သူများ၏ နှလုံးသားကို တုန်လှုပ်ချောက်ချား၊ အသိသတိရသွားစေခဲ့ပါသည်။

ယနေ့ ဖေ့စ်ဘွတ်၊ အင်တာနက်များတွင် ရေးသားပြောဆို သုံးနှုန်းနေကြသော မြန်မာစာပေ၊ မြန်မာစကားများသည် မြန်မာလူမျိုးများမှ ဟုတ်ပါလေစဟု ဒွိဟသံသယဖြစ်ဖွယ်များက မှီလို့ပေါက်နေကြလေရာ မြန်မာစာပေ၊ မြန်မာစကား၊ မြန်မာဝေါဟာရများ ကြာလျှင်ပျောက်ကွယ်သွားမည်ကိုပင် စိုးကြောက်နေကြရသည့် အခြေအနေသို့ ကျရောက်နေလေပြီ။

ဝေါဟာရများ သတ်မှတ်ထားစာနယ်ဇင်းများတွင် “ကျောင်းတစ်ခု၊ ဈေးတစ်ခု” ဟု ရေးသားနေကြပါသည်။ မြန်မာစာပေ၊ မြန်မာစကားမှာ ဝေါဟာရကြွယ်ဝလွန်းလှပါသည်။ နေရာဒေသ၊ ပုဂ္ဂိုလ်၊ သက်ရှိသက်မဲ့အမျိုးအစား၊ အဆင့်အတန်းအလိုက် သုံးနှုန်းရမည့် ဝေါဟာရများကို သတ်မှတ်ထားပါသည်။ “ကျောင်းတစ်ခု၊ ဈေးတစ်ခု” အစား “ကျောင်းတစ်ကျောင်း၊ ဈေးတစ်ဈေး” ဟုသာ သုံးနှုန်းသင့်ပါသည်။

ဘုန်းတော်ကြီးတစ်ပါး၊ လူတစ်ယောက်၊ ခွေးတစ်ကောင်၊ ကားတစ်စီး၊ လေ့တစ်စင်း စသည်ဖြင့် ထိုက်သင့်သလို အသုံးပြုကြရမည်ကို နားလည်ထားကြပါသည်။ ကျောင်းတစ်ခု၊ ဈေးတစ်ခုဟု လက်လွတ်စပယ် ခပ်လွယ်လွယ် သုံးနှုန်းနေကြသူများသည် မြန်မာစာပေ၊ မြန်မာစကားများကို အလေးမထားကြသူများသာ ဖြစ်ကြပေလိမ့်မည်။

အင်္ဂလိပ်စကား “Yes” “No” သာရှိသော်လည်း မြန်မာစကားတွင် ဝေါဟာရများစွာ ရှိပါသည်။ အင်္ဂလိပ်စကား “Die” “Dead” နောက်ဆုံး ဖေ့စ်ဘွတ်စကား R.I.P (Rest In Peace) ဟူ၍ သေဆုံးခြင်းဝေါဟာရသာ ရှိပါသည်။ မြန်မာစာပေ၊ မြန်မာစကားတွင် ‘သေဆုံး’၊ ‘ကွယ်လွန်’၊ ‘အနိစ္စရောက်’၊ ‘ဘဝတစ်ပါးသို့ပြောင်း’၊ ‘မပြန်လမ်းသို့’၊ ‘ပျံလွန်တော်မူ’၊ ‘နတ်ရွာစံ’၊ ‘ပရိနိဗ္ဗာန်ပြုသွား’ ဟူသော ဝေါဟာရများစွာ ရှိပါသည်။

ယနေ့ လူကြီးများ ခေတ်စားနေသော ‘အရမ်း’ ဟူသောစကားသည် ဣန္ဒာရုံစကားမဟုတ်ဘဲ အနိဗ္ဗာန်စကားဖြစ်နေသည်ကို အသိနည်းနေကြသည်မှာ မြန်မာလူမျိုးတစ်ယောက်အနေဖြင့် ရင်နာစရာကောင်းလှပါသည်။ ကြော်ငြာတစ်ခုတွင် “အရမ်း...အရမ်း...အရမ်း

ကို ကောင်းတာပါပဲရင်” ဟု ပြောဆိုကြသည့်အတိုင်း မြန်မာစာပေ၊ မြန်မာစကား လုံးဝနားမလည်ကြသူများက အဟုတ်ကြီးထင်ပြီး လိုက်ပါရေ့တ်ပြောဆိုကြရင်းက လူအများ၏ ပါးစပ်ဖျားတွင် “အရမ်း”ဟူသော စကားသည် ရေပန်းစား အပြောများလာခဲ့ကြပါသည်။ မြန်မာအဘိဓာန်တွင် “အရမ်း” ဆိုသည်မှာ “မစည်းစားမဆင်ခြင်ဘဲ၊ စည်းမပြုလုပ်မှု၊ လွန်ကဲစွာ ပိုလွန်စွာပြုမှု၊ ‘အရမ်းမဲ့’ အဆင်မပြေခြင်း၊ မှားယွင်းမှု” ဟု အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုထားပါသည်။ ရာဇဝတ်မူ၊ ပြစ်မှုများတွင် “အရမ်း” ဟူသည်မှာ “မဆင်မခြင်၊

ဖော်ပြပေးကြစေချင်ပါသည်။ ထွက်ခွာရာကို ညွှန်းဆိုသော “က” နှင့် “မှ” ကိုလည်း ခွဲခြားနားလည်မှုမရှိကြတော့ပေ။ “က” က နှုတ်ပြောစကားအရရော၊ အရေးတွင် သုံးနိုင်သည်။ “မှ” ကို အရေးတွင်သာ သုံးနိုင်သည်။ “ဥက္ကဋ္ဌကြီးက” အစား “ဥက္ကဋ္ဌကြီးမှ” ဟု အပြောများ၊ အရေးများ နေကြပါသည်။ အပြန်ရသူ “ကို” နှင့် လက်ခံသူ “အား”၊ “နှင်း ဖြင့်၊ ပဲ၊ ဘဲ၊ စီး၊ ဖူး၊ ဘူး၊ ကာ၊ ခါ၊ ပိုက်ချ၊ မောက်ချ” စသည့်အများများသော ရေးသားနေမှုများ၊ “အခန်းကို အခမ်း၊ မျိုးကို မြို့ချ၊ သမက်ကို သားမက်၊ အခမ်းအနားကို အခန်းအနား၊

တစ်ပိသာ ဆက်သည်တွင် ငွေကြမ်းကို မသတ်၍ အရစ်မရေးဘဲ နုသတ်ချေသောကြောင့် “နုသိမှာ ငိုငွေတော် တစ်ပိသာ ကျန်သေးသည်” ဟု တောင်းဆိုတော်မူခဲ့သည်။

ထိုပြိုင် သာလွန်မင်းကြီးလက်ထက်တွင် မြို့ဝန်ကို နုသတ်မရေးဘဲ သေးသေးတင်၍ “မြို့ဝန်” ဟု ရေးမိသောကြောင့် တောဝံဟုဆိုကာ မြိုင်ရပ်သို့ နှင်ပြီး ရာဇဝတ်ပြစ်ဒဏ်ပေးခဲ့ဖူးပါသည်။ သားရွှေညှိ ဆိုးမစာပါ ပြစ်ဒဏ်အရသာ ယနေ့ခေတ်တွင် ခေတ်ကာလနှင့်အညီ ပြစ်ဒဏ်ပေးမည်ဆိုပါက ပြစ်ဒဏ်ကျခံရမည်ဟုပေါင်း မြောက်မြားစွာ ပေါ်ထွက်လာမည်မှာမလွဲပေ။

နိုင်ငံခြားစာပေများတွင် ၎င်းတို့လူမျိုးအလိုက် သူစကား၊ သူစာ၊ သူထုံးရှိနေသကဲ့သို့ မြန်မာလူမျိုးများအနေဖြင့်လည်း မြန်မာစကား၊ မြန်မာစာ၊ မြန်မာစာရေးထုံး ရှိနေသည်ကို မြန်မာလူမျိုးတိုင်း သတိပြုကြစေချင်ပါသည်။

“စာရေးဆရာကြီး မောင်ထင်” က “စာရေးရာတွင် ဝေါဟာရသည် အရာဖြစ်၏။ ဝေါဟာရအကြောင်းမသိဘဲ၊ အရမ်းကရာ ခိုင်းစေသည်ရှိသော် စေခိုင်းခြင်းခံရသူဝေါဟာရသည် စေခိုင်းသူကို ဖိဆန်လာမည်ဖြစ်သည်။ ထိုအခါမျိုး၌ မှန်ပျားသလက်အကြောင်း ရေးနေသော်လည်း မုန့်လာဥဖြစ်ချင်ဖြစ်သွားနိုင်သည်” ဟု လမ်းညွှန်ခဲ့ပါသည်။

အခြေခံမဏ္ဍိုင်ကြီးလေးရပ် ရေးထုံးနှင့် ဝေါဟာရမှန်ပါမှ ဝါကျလည်းမှန် စာလည်းချောပါမည်။ မြန်မာစကား ကောင်းမွန်စွာ ရေးတတ် ဖတ်တတ်ရေးတွင် အခြေခံမဏ္ဍိုင်ကြီးလေးရပ်ရှိပါသည်။ အခြေခံမဏ္ဍိုင်ကြီး လေးရပ်မှာ (၁) သဒ္ဒါ၊ (၂) အဘိဓာန်၊ (၃) ဆန်းနှင့် (၄) အလင်္ကာ

❖ မြန်မာစာကို ကောင်းမွန်စွာ ရေးတတ်ဖတ်တတ်ရေးတွင် အခြေခံမဏ္ဍိုင်ကြီးလေးရပ်ရှိပါသည်။ အခြေခံမဏ္ဍိုင်ကြီးလေးရပ်မှာ (၁) သဒ္ဒါ၊ (၂) အဘိဓာန်၊ (၃) ဆန်းနှင့် (၄) အလင်္ကာဟူ၍ ဖြစ်သည်။ “သဒ္ဒါ” ဟူသည်မှာ ဝါကျတည်ဆောက်ရာ၌ ကတ္တား၊ ကံ၊ ကြိယာ၊ နာမဝိသေသန၊ ကြိယာဝိသေသန အထားအသိုမှန်ကန်ရေးအတွက် လိုက်နာရမည့် စည်းကမ်းဖြစ်သည်။ “အဘိဓာန်” ဟူသည်မှာ ဝေါဟာရစာလုံး၏ အဓိပ္ပာယ်ကို ပင်မအရင်းအမြစ်မှအစပြု၍ သိနားလည်သဘောပေါက်စေရန်အတွက် ဖြစ်သည်။ “ဆန်း” ဟူသည်မှာ ကဗျာ၊ အလင်္ကာ၊ တေးထပ်၊ ရတု၊ ရကန်၊ မော်ကွန်း၊ အိုင်ချင်း စသည်များ ရေးသားရန်အတွက်ဖြစ်သည်။ “အလင်္ကာ” ဟူသည်မှာ ဂုဏ်ရသမြောက်အောင် သီကုံးဖွဲ့နွဲ့ရေးသားရန်ဖြစ်သည်။

ပရမ်းပတာ၊ စည်းကမ်းမဲ့စွာပြုလုပ်မှု၊ ဆင်ကန်းတောတိုး ဆိုးသွမ်းရမ်းကားမှုများ”ကို သတ်မှတ်ညွှန်းဆိုထားခြင်းဖြစ်သည်။

“အရမ်းလှတယ်” နှင့် “အလွန်လှတယ်၊ တော်တော်လှတယ်” ဟူသော စကား၏အဓိပ္ပာယ်မှာ လွန်စွာခြားနားနေပါသည်။ “အရမ်းလှတယ်” ဟူသောစကားက စည်းမပြုလုပ်မှု ပရမ်းပတာအလှ၊ မောင်နှင့်နှမ၊ သားနှင့်အမိကြည့်လို့မှ မသင့်တော်သော ဝတ်စားဆင်ယင်မှုမျိုးဖြင့် ရိုင်းစိုင်းနေမှုကို ခေါ်ဆိုကြရမည့် အသုံးအနှုန်းဖြစ်သည်။ “အလွန်လှတယ်၊ တော်တော်လှတယ်” ဟူသောစကားက မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုနှင့်အညီ ဝတ်စားဆင်ယင်ထားသော ဣန္ဒြေရှိသူများကို ခေါ်ဆိုကြရမည့် အသုံးအနှုန်းဖြစ်သည်။

“စ” နှင့် “ဆ” ကို ခွဲခြားနားမလည် “စ” နှင့် “ဆ” ကို ခွဲခြားနားမလည်သူများကလည်း ဒုန့်ဒေး ဖြစ်နေကြပါသည်။ “စ” နှင့် “ဆ” မတူပါ။ “ရပ်စဲ” “ဆောင်ရွက်ဆဲ” “ဆုံစည်း” နှင့် “ဆုံဆည်း” “ဆွဲဆောင်” နှင့် “ရွဲဆောင်” “ကိုင်းစွဲ” နှင့် “ကိုင်းဆွဲ” အရေးအသားအသုံးအနှုန်းများ လွဲမှားနေကြပါသည်။ အမှန်မှာ “ဆုံစည်း” “ဆွဲဆောင်” “ကိုင်းစွဲ” “ရွဲဆွဲ” ဖြစ်ပါသည်။

“အဆောက်အအုံ” နှင့် “အဆောက်အအုံ” မတူပါ။ နေအိမ်၊ တိုက်တာများကို “အဆောက်အအုံ” ဟု ခေါ်ပြီး အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းကို “အဆောက်အအုံ” ဟု ခေါ်ပါသည်။ စာနယ်ဇင်းများတွင် ကျောင်း၊ ဆေးရုံ၊ အဆောက်အအုံဖွင့်ပွဲဟူ၍ လွဲမှားစွာ သုံးစွဲနေကြပါသည်။ ယနေ့မြင်တွေ့နေကြရသော အများများ ဖြစ်ကြပါသည်။ ဗဟုသုတရအောင် ရေးသား

ခန်းခြောက်ကို ခမ်းခြောက်၊ စွဲလမ်းကို စွဲလန်း၊ ခုတ်ကို ကုတ်၊ ပြည်းဖြည်းကို မြေးမြေး၊ ယောက်မကို ယောင်းမ၊ နာကျင်ကို နာကြင်၊ ကြင်နာကို ကျင်နာ” စသည်ဖြင့် နေ့စဉ်မှားယွင်းစွာ ရေးသားပြောဆိုနေကြပါသည်။

အင်္ဂလိပ်စာလုံးတစ်လုံး လွဲမှားသွားလျှင် အဓိပ္ပာယ်လွဲမှားသွားတတ်သည်ကို စိုးရိမ်ကြောက်လန့်စွာ သိသိသာသာ ပြောဆိုရေးသားသတိပေးနေကြသော်လည်း မြန်မာစာလုံးတစ်လုံး လွဲမှားသွားလျှင် အရေးမကြီးသည့်ဘာသာမျိုး၊ မသိမသာမျက်နှာလွှဲနေကြသည်ကိုတော့ ခံပြင်းစရာ ကောင်းလှပါသည်။ “လှပျက်နှင့် လှပြတ်၊ ဒုစရိုက်နှင့် သုစရိုက်၊ ပျက်စီးနှင့် ပျက်ဆီး” အဓိပ္ပာယ်မတူညီပေ။ အဓိပ္ပာယ်မတူညီကြသောကြောင့် အယူအဆလွဲမှားသွားကြလေ့ရှိပါသည်။ လွဲမှားစွာသုံးစွဲမိပါက ဒုက္ခရောက်ရပုံကို “သားရွှေညှိ ဆိုးမစာ” တွင် သတိပေးထားပါသည်။

“နေပြည်သာလှ၊ ရွှေအင်းဝ၌၊ သုတမကျမ်း၊ မသိစွမ်း၍၊ ငွေကြမ်းပိသာ၊ ဆက်တဏှာဝယ်၊ သိသာစေချင်၊ ကွင်းကွင်းထင်အောင်၊ လိပ်လျှင်ထိုးရာ၊ ထိုသည့်စာ၌၊ ‘က’ မှာပုံ၍၊ မသင့်မနေ၊ ‘န’ သတ်ချေသော်၊ ငိုငွေတော်ကျန်၊ ပိသာမှန်လျှင်၊ ရရန်ရှိသေး၊ ယခုပေးဟု၊ မနေ့ဆာပု၊ တောင်းတော်မူ၏”

တောင်ငူရွှေနန်းရှင် ထိပ်တင်ဘုရား ခမည်းတော် သီရိမဟာသီဟသူရမဂ္ဂဓမ္မာဓာ အမည်ရှိသော မာရ်အောင်ရတနာ ဒါယကာမင်းတရားကြီး လက်ထက်တွင် အမတ်တစ်ယောက်က ငွေကြမ်း

“စာရေးဆရာကြီး မောင်ထင်” က “စာရေးရာတွင် ဝေါဟာရသည် အရာဖြစ်၏။ ဝေါဟာရအကြောင်းမသိဘဲ၊ အရမ်းကရာ ခိုင်းစေသည်ရှိသော် စေခိုင်းခြင်းခံရသူဝေါဟာရသည် စေခိုင်းသူကို ဖိဆန်လာမည်ဖြစ်သည်။ ထိုအခါမျိုး၌ မှန်ပျားသလက်အကြောင်း ရေးနေသော်လည်း မုန့်လာဥဖြစ်ချင်ဖြစ်သွားနိုင်သည်” ဟု လမ်းညွှန်ခဲ့ပါသည်။

“ဆန်း” ဟူသည်မှာ ကဗျာ၊ အလင်္ကာ၊ တေးထပ်၊ ရတု၊ ရကန်၊ မော်ကွန်း၊ အိုင်ချင်း စသည်များ ရေးသားရန်အတွက်ဖြစ်သည်။ “အလင်္ကာ” ဟူသည်မှာ ဂုဏ်ရသမြောက်အောင် သီကုံးဖွဲ့နွဲ့ရေးသားရန်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါ မဏ္ဍိုင်ကြီးလေးရပ်ထဲတွင် “သဒ္ဒါ” နှင့် “အဘိဓာန်” သည် အရေးပါဆုံးဖြစ်သည်။ အကြောင်းမှာ မူ သဒ္ဒါမတတ်ဘဲ၊ အဘိဓာန်ကို နားမလည်ဘဲ မြန်မာစာကို ရေးသားနေကြပါက ထော်လော်ကန်လန်၊ ခိုးလိုးခလု၊ အဖုအထစ်ပရပူစာပဲဖြစ်နေကြပေလိမ့်မည်။ (ဥပမာ) ကျောင်းတစ်ခု၊ ဈေးတစ်ခု၊ ကားတစ်ခု၊ နွားတစ်ခု အရေးအသားမျိုးဖြစ်သည်။

ထိုအမှားထက် ပို၍မှားသည်ဖြစ်ရုံက သတ်ပုံအမှားပင်ဖြစ်သည်။ သတ်ပုံအမှားနှင့် ပတ်သက်၍ ခေတ်အဆက်ဆက်ကစပြီး အငြင်းပွားခဲ့ကြသည်။ အထူးသဖြင့် ပုဂံခေတ်တွင် ရာဇကုမရလက်ထက်၌ စတင်ခဲ့သော စာပေရေးထုံးတိုက်ပွဲသည် ကျွှာမင်းကြီးလက်ထက်တွင် ပိုမိုငြင်းထန်ခဲ့သည်။ ဘုရားရှိခိုး နမောပုဒ်၊ နမောပုဒ်သားရေးထုံးကို အကြောင်းပြု၍ အငြင်းအခုံ ပြဿနာဖြစ်ပွားခဲ့ကြရာ ယနေ့တိုင်အောင် ပုဂံကျောက်စာများ၌ ရေးထုံးကွဲပြားနေဆဲပင်ဖြစ်သည်။

ကရင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် စာအောင်သံဃာတော်၊ သီလရှင်များနှင့် လူပုဂ္ဂိုလ်များအား စုဋ္ဌာန်း

ဘားအံ ဇန်နဝါရီ ၁၉
သာသနာတော် နေ့လပမာ အနုပညာရှင်ကြာစွာ စည်ပင်ပြန့်ပွားထွန်းလင်း၍ ပရိယတ္တိ ပဋိပတ္တိ ဓူရနှစ်ဖြာနှင့် ပြည့်စုံသော ရဟန်း၊ သာမဏေ၊ သီလရှင်နှင့် လူပုဂ္ဂိုလ်များ စဉ်ဆက်မပြတ် ပေါ်ထွန်း နေစေရေး ကရင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့က ကြီးမှူး ကျင်းပသော စုဋ္ဌာန်းသဘင် အခမ်းအနားကို ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက်က ဘားအံမြို့၊ ရွှေကပင်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



ဝိဇ္ဇာနန္ဒထံမှ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစောမြင့်ဦး၊ ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ် ဦးညွန့်လင်းနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဧည့်ပရိသတ်များက ငါးပါးသီလသံဃာတော်ကြီး ပရိတ်တရားတော်များကို နာယူကြည့်ပါကြသည်။ ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ ရပ်မိရပ်ဖများက အထူးပင်သံဃာတော်

အရှင်သူမြတ်များအား လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများနှင့် နှစ်ကမ္မအလှူတော်ငွေများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။ ဆက်လက်၍ စာအောင်သံဃာတော်များ၊ သီလရှင်များနှင့် လူပုဂ္ဂိုလ်များအား အောင်လက်မှတ်နှင့် စာအောင်ဆု အလှူတော်ငွေများကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြပြီး လှူဒါန်းမှုအစုစုအတွက် အနုမောဒနာတရားနာကြား၍ ရေစက်သွန်းချ အမှုပေးကြပါသည်။ ဆက်လက်၍ သာမဏေများနှင့် သီလရှင်များအား ဆွမ်းဆန်စိမ်း လောင်းလှူခဲ့ကြသည်။

ယနေ့ ကျင်းပသည့် စုဋ္ဌာန်းသဘင်အခမ်းအနား၌ ၂၀၂၄ ခုနှစ်တွင် ဖြေဆိုကြသည့် ပထမကြီးတန်း၊ ပထမလတ်တန်း၊ ပထမငယ်တန်း၊ အခြေပြုမူလတန်း၊ အတိမ်မွှာရိုးရိုးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုစာမေးပွဲများတွင် အောင်မြင်တော်မူကြသော စာအောင်ရဟန်း၊ သံဃာ၊ သာမဏေ၊ သီလရှင် ၃၁၃ ဦးနှင့် လူပုဂ္ဂိုလ် ခုနစ်ဦးတို့အား စာအောင်ဆုများ ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စောမျိုးမင်းသိန်း(ပြန်/ဆက်)

ရောဂါတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဝါးခယ်မနှင့် ဖျာပုံမြို့နယ်တို့အတွင်းရှိ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများကြည့်ရှု

ပုသိမ် ဇန်နဝါရီ ၁၉
ရောဂါတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးတင်မောင်ဝင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက်က ဝါးခယ်မမြို့နယ်ရှိ ဆီထွက်သီးနှံ(နေကြာ) စံပြစိုက်ခင်းနှင့် ဖျာပုံမြို့နယ်အတွင်းရှိ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများကို သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။



အောက္ကာကော့ရွာ ကြည့်ရှုခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် တင်လှဲချောင်းတူးဖော်ခြင်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ ယင်းနောက် တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ရေသွင်းတံခါး တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းနှင့် တင်လှဲချောင်း တူးဖော်ခြင်းကြောင့် ဒုတိယသီးနှံ ၇၀၅ ဧက အကျိုးပြုနိုင်မှု အခြေအနေနှင့် ရေထုတ်တံခါးများကို ရေထိန်းတံခါးများအဖြစ် အဆင့်မြှင့်တင်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ်များနှင့် ယခုနှစ်တွင် ကြက်ဖမွေးစောင်း ကျွန်းပတ်တာ အတွင်း နွေစပါးစိုက်ဧက ၄၀၀၀ ခန့် တိုးတက်စိုက်ပျိုးနိုင်ရေး

တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးတင်မောင်ဝင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ဝါးခယ်မမြို့နယ် ကြာမြူးကျေးရွာရှိ ဆီထွက်သီးနှံ(နေကြာ) (Super Sun 42) စံပြကွက် ၁၀ ဧကတွင် အပင်ကြီးထွားနှုန်းနှင့် ဝတ်မှုန်ကူးခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးကာ ပိုးမွှားအန္တရာယ် မကျရောက်စေရေး၊ ဝတ်မှုန်ကူးခြင်းများ အတွက် ပျားပိုးများထားရှိမှု၊ ရေ၊ မြေဩဇာ အချိန်ကိုက် ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ဖျာပုံမြို့နယ် ကြက်ဖမွေးစောင်း ကျွန်းပတ်တာ အောင်ချမ်းသာ ရေသွင်းတံခါး တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် တင်လှဲချောင်း တူးဖော်ခြင်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ ယင်းနောက် တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ရေသွင်းတံခါး တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းနှင့် တင်လှဲချောင်း တူးဖော်ခြင်းကြောင့် ဒုတိယသီးနှံ ၇၀၅ ဧက အကျိုးပြုနိုင်မှု အခြေအနေနှင့် ရေထုတ်တံခါးများကို ရေထိန်းတံခါးများအဖြစ် အဆင့်မြှင့်တင်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ်များနှင့် ယခုနှစ်တွင် ကြက်ဖမွေးစောင်း ကျွန်းပတ်တာ အတွင်း နွေစပါးစိုက်ဧက ၄၀၀၀ ခန့် တိုးတက်စိုက်ပျိုးနိုင်ရေး

အောင်မြင် လယ်ယာမြေဧကများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် အကျိုးပြု စိုက်ပျိုးမြေ ၁၇၅ ဧက၊ အရှည် ပေ ၁၀၀၀ ရှိ ကြက်ဖမွေးစောင်းကျွန်းပတ်တာတား အဆင့်မြင့် လယ်ယာမြေဧက ၄၀ ဖော်ထုတ်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များ မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)

စာမျက်နှာ ၁၀ မှ
သတိပုံသတ်ညွှန်း ရေးထုံးမှန်အတိုင်း ရေးကြစေရေး ထုံးလည်းရ၊ စံလည်းမီ၊ သက်သေလည်းရှိ၊ သဘောလည်းမိသည့် သတိပုံသတ်ညွှန်းရေးထုံးမှန်အတိုင်း ရေးကြစေရေးအတွက် “ရေးထုံးအစဉ်” ပျက်ယွင်းလျှင်၊ အခေါ်သညာ၊ အမှတ်အသား၊ ပျက်ယွင်းရာသည်။ အခေါ်သညာ၊ အမှတ်အသား ပျက်ယွင်းလျှင်သည်။ အနက်အဓိပ္ပာယ် ဝတ္ထု တရားကိုယ်၊ ကွဲလွဲဖောက်ပြန်ရသည်။ အနက်အဓိပ္ပာယ် ကွဲလွဲဖောက်ပြန်လျှင်လည်း တရား ကျမ်းဂန် လမ်းမှန်မကျ တိမ်းယိမ်းသွေကွက်ရာသည်။ တရားကျမ်းဂန် လမ်းမှန်မကျတိမ်းယိမ်းသွေ ကွက်လျှင်လည်း သာသနာတော်သုံးပါး၊ အရင်းပင်မ မူလဘူတဖြစ်သော ပရိယတ္တိဓမ္မ ကွယ်ပဆုတ်ယုတ် ရာသည်။ ပရိယတ္တိဓမ္မကွယ်ပဆုတ်ယုတ်လျှင်လည်း သာသနာတော်ကိုစိုက်ပျိုးရာသော ရဟန်းရှင်လူ့ ပြည်သူ့ အပေါင်းတို့ အယူအကျင့် ပျက်ယွင်း၍ ဆင်းရဲကြီးစွာ ရောက်ရာသည်ဖြစ်သည်” ဟု ကုန်းဘောင်ခေတ် ဘိုးတော်မင်းတရားထုတ်ပြန်သည့် အမိန့်တော် တစ်ရပ်ကို ၁၁၄၇ ခုနှစ်၊ နတ်တော်လဆန်း (၁၃) ရက်နေ့တွင် နာခံတော်မေ့ပျောက်ခဲ့ရသော အခြေအနေ

ခဲ့ကြောင်း ဦးသာမြတ်၏ မြန်မာရေးထုံးကျမ်းတွင် ဖော်ပြထားပါသည်။ ဤသည်မှာ ရှေးခေတ်က မြန်မာစာပေအပေါ် အလေးထားမှု သာကေတစ်ရပ် ပင် ဖြစ်ပါသည်။ သည်ဘက်ခေတ်တွင် ၂-၁၂-၆၄ ရက်နေ့က မြန်မာစာပေပြုစုရေးနှင့် ဘာသာပြန်ကော်မရှင်ကို ဖွဲ့စည်းပေးပြီး “အစိုးရရေးသုံး မြန်မာစာရေးထုံး ကျမ်းတစ်စောင်” ပေါ်ထွက်ရေးကို တွန်းအားပေးခဲ့သည်။ ၂၅-၄-၆၄ ရက်နေ့တွင် အဘိဓာန်နှင့် ရေးထုံးကော်မတီကို ဖွဲ့စည်းပေးခဲ့သည်။ ၁၉၇၁ ခုနှစ်တွင် မြန်မာစာပြုစုရေးနှင့် ဘာသာပြန် ကော်မရှင်ကို “မြန်မာစာကော်မရှင်” ဟူ၍ ပြန်လည် ပြောင်းလဲဖွဲ့စည်းခဲ့သည်။ ၁၉၇၄ ခုနှစ်တွင် အဘိဓာန်နှင့် ရေးထုံးကော်မတီ ပြုစုခဲ့သော မြန်မာစာရေးထုံးကျမ်းကို ပြန်လည်စိစစ်ရန်အတွက် “မြန်မာစာကော်မရှင် မြန်မာရေးထုံးကျမ်း ပြန်လည် စိစစ်ပြုပြင်ရေးအဖွဲ့” ကို ဖွဲ့စည်းပေးခဲ့သည်။ ၁၉၇၈ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၁ ရက်နေ့တွင် ယနေ့လက်ရှိ သုံးစွဲနေကြသော စုစုပေါင်းရေးထုံး ၁၁၄၉၆ လုံး ပါဝင်သည့် “မြန်မာစာလုံးပေါင်းသတ်ပုံကျမ်း” ကို မြန်မာစာအဖွဲ့က ထုတ်ဝေဖြန့်ချိခဲ့သည်။ မြန်မာစာအဖွဲ့ကပင် “မြန်မာစာ၊ မြန်မာစကား” စာအုပ်ကို

ထုတ်ဝေခဲ့ရာ လူကြိုက်များသောကြောင့် ၁၉၉၃ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလတွင် တတိယအကြိမ်အဖြစ် စာအုပ်ရေ ၂၀၀၀၀ ရိုက်နှိပ်ထုတ်ဝေခဲ့ရပါသည်။ သတိပုံရေး၊ အဓိပ္ပာယ်၊ ပြည့်စုံစွာ ပါဝင်သော “မြန်မာအဘိဓာန်” ကို ၁၉၉၁ ခုနှစ်တွင် စတင် ထုတ်ဝေခဲ့ပြီး ၂၀၀၈ ခုနှစ်တွင် ထပ်မံဖြည့်ဆည်းကာ ဒုတိယအကြိမ်အဖြစ် ထုတ်ဝေထားပါသည်။ ရေရှည်အရေးကို အလေးထားကြစေချင် သို့သော် မြန်မာစာ၊ မြန်မာစကားကို အလေး မထားကြသောကြောင့် အရိုးကိုအရွက်ဖုံးနေလေရာ ရေးထုံးတွေပျောက်၊ အောက်တန်းသို့ ရောက်သွား ကြပေလိမ့်မည်။ “အမှားကြာလျှင် အမှန်ထင်၊ မြန်မြင်မရ လူ့လောက” ဟု “ဆရာကြီး ဦးသူ” ဆိုဆိုမခဲ့သလို ဖြစ်နေလေရာ “မြန်မာစာ၊ မြန်မာစကား” ၏ ရေရှည်အရေးကို အလေးထားကြစေချင် ပါသည်။ ရုပ်ရှင်ဗီဒီယိုဇာတ်ကားအချို့၏ နှစ်ခွဲ တွေးရသော၊ ယုတ်ညံ့ရိုင်းစိုင်းသော ဗန်းစကား များကို မြန်မာစာ မြန်မာစကားချစ်သူတိုင်းက တားဆီးကာကွယ် ဝိုင်းပယ်ရှုတ်ချကြစေချင်ပါ သည်။ “မြန်မာစာသည် တို့စာ၊ မြန်မာစကားသည် တို့စကား” ဟူသော ကြွေးကြော်သံကို ပြန်လည်

ဖော်ထုတ်ကာ နိမ့်ကျပျက်စီးနေသော၊ အပျက်ဆီးခံ နေရသော “မြန်မာစာ၊ မြန်မာစကား” ကို မြန်မာ တိုင်းက ကယ်တင်စောင့်ရှောက်ကြစေချင်ပါသည်။ ကယ်တင်နိုင်မည့်သူများမှာ မြန်မာစာကို ချစ်ကြ သူများသာ ဖြစ်ကြပါသည်။ သို့ဖြစ်ရာ “ဆရာကြီး သခင်ကိုယ်တော်မှိုင်း” ၏ ဩဝါဒကထာ ကဗျာလေးချိုးကြီးထဲမှ ကိုယ့်ဘာသာ ကိုယ့်စာပေကို မချစ်ကြလျှင် နှစ်စွန်းရမည့် အကြောင်း၊ အဖေရင်းကိုပစ်ပြီး ပထွေးကို ဖအေ ထင်သော ဂြုကောင်ကလေးများအကြောင်း လေးချိုး ကြီးပါ ဩဝါဒလေးဖြင့် အလွယ်လိုက်သော ငလျင် များ၊ စာပေလမ်းသရဲ၊ စာပေလမ်းဘီလူးများကို အသိသတိပေး နှိုးဆော်လိုက်ရပါသည်... “တို့ဗမာမှာ တို့သာသနာခေတ်ကယ်နှင့် တို့သာသာတို့စာ မချစ်လျှင်ဖြင့် တို့သာလိုနှစ်ပေမည့် အမြစ်အနှုရယ်။ (ဩဝါဒ) ဂြုကျကျကလေးတွေရဲ့ အစစတွေပါဆုံး အဖေနှင့်မွေးရက်ကနှင့် ဘေးဖေအထင်သို့” “မြန်မာစာလျှင် မြန်မာစာ၊ မြန်မာစကားကို ချစ်ကြပါ စောင့်ရှောက်ကြပါ”

တောင်ကြီးမြို့နယ်၌ မြစ်မီးရောင် ကျေးရွာစီမံကိန်း မိတ်ဆက်ရှင်းလင်း

တောင်ကြီး ဇန်နဝါရီ ၁၉ ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) တောင်ကြီးမြို့နယ် ကျေးလက် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနက မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာ စီမံကိန်း မိတ်ဆက်ရှင်းလင်းခြင်း နှင့် ကျေးရွာလုပ်ငန်းအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းခြင်း အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် တာဝန်ရှိသူများက သတ်ကျေးရွာအုပ်စု သာသနာပုန်းကျေးရွာ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

ရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း (Type-1) အရင်းမပျောက် လည်ပတ်ရန်ပုံ ငွေကျပ်သိန်း ၃၀၀ ဖြင့် စီမံကိန်း နှင့် အကျိုးဝင်သည့် လုပ်ငန်းများ တွင် အတိုးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့် ထုတ်ချေးပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း မိတ်ဆက်ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် စီမံကိန်းတာဝန်ခံ နှင့် ဝန်ထမ်းများက ကျေးရွာ လုပ်ငန်းအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းရာတွင်

လိုက်နာရမည့် စည်းကမ်း သတ်မှတ်ချက်များ၊ ကျေးရွာမှ ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များ နှင့်ပတ်သက်၍ ကဏ္ဍအလိုက် ရှင်းလင်းဆွေးနွေးကာ တက်ရောက်လာကြသော ရပ်မိရပ်ဖ များ၊ ကျေးရွာသူ ကျေးရွာသားများ က ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ကို အမှန်တကယ် ဆောင်ရွက်နိုင် သည့် မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာ စီမံကိန်း လုပ်ငန်းအဖွဲ့ဝင် ခုနစ်ဦး ကို အများသဘောဆန္ဒနှင့်အညီ မဲစနစ်ဖြင့် ရွေးချယ်ဖွဲ့စည်းပေးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

၂၂၂



ဦးစွာ တောင်ကြီးမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးအောင်နိုင်ဝင်းက ကျေးလက်နေ ပြည်သူများ အလုပ်အကိုင်အခွင့် အလမ်းနှင့် မိသားစုဝင်ငွေ တိုးပွား လာစေရန် တစ်နိုင်တစ်ပိုင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း များ ပိုမိုတိုးချဲ့ လုပ်ကိုင်လာနိုင်စေ ရန် စသည့်ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် သာသနာပုန်းကျေးရွာ၌ မြစ်မီး

ကျေးရွာမြို့နယ်၌ ဆန်စပါးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ဆန်စက်များ စနစ်တကျမှတ်ပုံတင်နိုင်ရေး ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

ကျေးရွာမြို့နယ် ဇန်နဝါရီ ၁၉ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကျေးရွာ မြို့နယ်အတွင်းရှိ ဆန်စက်များကို ဆန်စပါးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေး၊ ဆန်စက်များ စနစ်တကျ မှတ်ပုံတင်နိုင်ရေး တို့ကို ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက် မှန်းလှည့် က တောင်ပိုင်းရပ်ကွက် ထမ္မာနိုင် ကျေးရွာ၊ ဝါးဘလောက်သောက် ကျေးရွာ သမင်ခြံကျေးရွာသစ်တွင် ပင်ကျေးရွာများသို့ တာဝန်ရှိသူ များ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးသည်။



တုံတေးခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးညွန့်နွယ်၊ မြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးမင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့နယ်ဆန်စက်အသင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်အောင်တို့က မြို့နယ်အတွင်း ရှိ ဆန်စက်များကို ကွင်းဆင်း ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကာ စပါး သိုလှောင်ကြိတ်ခွဲသည့် လုပ်ငန်း များ မှန်ကန်မြန်ဆန်စွာ ဆောင်

ရွက်နိုင်ရေး၊ မလိုလားအပ်သော အဟန့်အတားများ ကြန့်ကြာမှု များ မဖြစ်ပေါ်စေရေး၊ ဒေသတစ်ခု သို့ ဆန်စပါးသယ်ယူပို့ဆောင်ရာ တွင် ဆန်စပါးလုပ်ငန်းကြီးကြပ် ရေးအဖွဲ့၏ စိစစ်မှုဖြင့်ဆောင်ရွက် နိုင်ရေး၊ ဆန်စပါးလုပ်ငန်းများ စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေး၊ ဆန်စက်များ စနစ်တကျ မှတ်ပုံတင်ရေး၊ စပါးသယ်ဆောင် ခွင့်အား ညွှန်ကြားချက်များ အတိုင်း လိုက်နာဆောင်ရွက်ရေး တို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးရန် ရှိကြောင်း မေးမြန်းဆွေးနွေးမှုများကို တာဝန်ရှိသူများက ပြန်လည် ရှင်းလင်း ဆွေးနွေးကြကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

Catch-up နည်းလမ်းဖြင့် ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံတိုက်ကျေးခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ရန် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

ကန်ကြီးထောင့် ဇန်နဝါရီ ၁၉ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ကန်ကြီးထောင့်မြို့နယ်၌ အသက် ငါးနှစ် အောက်ရှိပြီး ကာကွယ်ဆေးလုံးဝ(သို့မဟုတ်) အကြိမ်ပြည့် မရသော ကလေးငယ်များအား Catch-up နည်းလမ်းဖြင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံ တိုက်ကျေးခြင်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရန် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီက မြို့နယ်ပြည်သူ့ဆေးရုံ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပ သည်။(အောက်ပုံ)

ဦးစွာ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲတွင် မြို့နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန မှူး ဒေါက်တာခင်မာလှိုင်က အသက် ငါးနှစ်အောက်ရှိပြီး ကာကွယ်ဆေး လုံးဝ (သို့မဟုတ်) အကြိမ်ပြည့်မရသော ကလေးငယ်များအား တစ်ယောက်မကျန် ကာကွယ်ဆေးအကြိမ်ပြည့်ရရှိရန် ရည်ရွယ်ပြီး ဆွေးနွေးပွဲကျင်းပရခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားကာ အဆိုပါလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့်ပတ်သက်သည့် အကြောင်းအရာများကို ဆွေးနွေး ပြောကြားသည်။ အဆိုပါ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲသို့ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူ များ၊ မြို့နယ်ပညာရေးမှူး၊ ဒုတိယမြို့နယ်ပညာရေးမှူး၊ မိခင်နှင့်ကလေး စောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့၊ အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများနှင့် ပရဟိတအသင်းအဖွဲ့များ တက်ရောက်ကြ ပြီး ကန်ကြီးထောင့်မြို့နယ်အတွင်းရှိ အသက် ငါးနှစ်အောက် ကလေး ငယ်များအား ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်မှ စတင်၍ သက်ဆိုင်ရာကျန်းမာ ရေးဝန်ထမ်းများက ဆေးထိုးစုရပ်များတွင် ထိုးနှံပေးသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း မြို့နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

မြို့နယ် (ပြန်/ဆက်)

မိခင်နှင့်ကလေး စောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့၊ အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများနှင့် ပရဟိတအသင်းအဖွဲ့များ တက်ရောက်ကြ ပြီး ကန်ကြီးထောင့်မြို့နယ်အတွင်းရှိ အသက် ငါးနှစ်အောက် ကလေး ငယ်များအား ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်မှ စတင်၍ သက်ဆိုင်ရာကျန်းမာ ရေးဝန်ထမ်းများက ဆေးထိုးစုရပ်များတွင် ထိုးနှံပေးသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း မြို့နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

မိခင်နှင့်ကလေး စောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့၊ အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများနှင့် ပရဟိတအသင်းအဖွဲ့များ တက်ရောက်ကြ ပြီး ကန်ကြီးထောင့်မြို့နယ်အတွင်းရှိ အသက် ငါးနှစ်အောက် ကလေး ငယ်များအား ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်မှ စတင်၍ သက်ဆိုင်ရာကျန်းမာ ရေးဝန်ထမ်းများက ဆေးထိုးစုရပ်များတွင် ထိုးနှံပေးသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း မြို့နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။



စားအုန်းဆီ အခြေခံလက်ကားရည်ညွှန်းဈေးနှုန်း တစ်ပိဿာ ငွေကျပ် ၇၂၅၅ ကျပ်ဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၉ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန စားသုံးဆီ တင်သွင်းသို့လှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်း ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ အနေဖြင့် စားအုန်းဆီကမ္ဘာ့ဈေးနှုန်း ဖြစ်ပေါ်ပြောင်းလဲမှုနှင့်အညီ ပြည်တွင်း၌ ဖြစ်သင့်ဖြစ်ထိုက်သည့် ဈေးနှုန်းများ ဖြစ်ပေါ်စေရေး ထိန်းကျောင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး စားအုန်းဆီ အဓိကထုတ်လုပ် တင်ပို့သည့် မလေးရှားနိုင်ငံတွင် ဖြစ်ပေါ်နေသည့် FOB ဈေးနှုန်းများ ကို နေ့စဉ်စောင့်ကြည့်ကာ သယ်ယူပို့ဆောင်ခ ကုန်ကျစရိတ်များ၊ ဘဏ်စရိတ်များ၊ အခွန်အခများ ထည့်သွင်းတွက်ချက်၍ ပြည်တွင်း ဈေးကွက်၌ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားရမည့် အခြေခံလက်ကား ရည်ညွှန်းဈေးနှုန်းကို ထုတ်ပြန်ပေးလျက်ရှိသည်။

ယခုအပတ်အတွင်း ကမ္ဘာ့စားအုန်းဆီ ထုတ်လုပ်တင်ပို့သည့် နိုင်ငံများတွင် ဈေးကွက်နှင့်ဈေးနှုန်းဖြစ်ပေါ်မှုများအရ ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်မှ ၂၆ ရက်အထိ ရန်ကုန်အထိုင်ဈေး အခြေခံလက်ကား ရည်ညွှန်း ဈေးနှုန်းမှာ စားအုန်းဆီတစ်ပိဿာလျှင် ငွေကျပ် ၇၂၅၅ ကျပ်ဖြစ် ကြောင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာထားသည်။ ထို့ပြင် ပြည်တွင်းဈေးကွက်အတွင်း ဈေးနှုန်းမြင့်တင်ရောင်းဝယ် ခြင်း၊ ဈေးကစားရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် သိုလှောင်ခြင်း အပါအဝင် မဃမာသည့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများပြုလုပ်ပါက အရေးကြီးကုန်စည်နှင့် ဝန်ဆောင်မှုဥပဒေအရ အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးထုတ်ပြန်ထားသည်။

အခြေခံလက်ကားရည်ညွှန်းဈေးနှုန်းများကို စားသုံးသူရေးရာ ဦးစီးဌာန၏ Website: www.doca.gov.mm Facebook Page နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဆီကုန်သည့်နှင့် ဆီလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း၏ Facebook Page တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၂၀ - ၁ - ၂၀၂၅ ကျပ်/လီတာ

Fuel (လက်လီဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး	မျှော်ပြင်	ပဲခူး	မကွေး	ထားဝယ်	မုံရွာ	ပုသိမ်	မြစ်ကြီးနား	စစ်တွေ	ဘားအံ	မော်လမြိုင်	လားရှိုး	တောင်ကြီး	လွိုင်ကော်	ဟားခါး	ကျိုင်းတုံ
92 Ron	၃၀၅၅	၃၀၅၀	၃၀၅၀	၃၀၅၀	၃၀၅၀	၃၂၀၀	၃၂၀၀	၃၀၅၀	၃၀၅၀	၃၀၅၀	၃၀၅၀	၃၀၅၀	၃၂၀၀	၃၂၀၀	၃၂၀၀	၃၀၅၀	၃၀၀၀
95 Ron	၃၀၅၀	၃၂၀၀	၃၂၀၀	၃၂၀၀	၃၂၀၀	၃၂၀၀	၃၂၀၀	၃၀၅၀	၃၀၅၀	၃၀၅၀	၃၂၀၀	၃၂၀၀	၃၂၀၀	၃၂၀၀	၃၂၀၀	၃၀၅၀	၃၂၀၀
HSD (500 ppm)	၂၇၅၀	၂၈၅၀	၂၈၅၀	၂၇၅၀	၂၈၅၀	၂၈၅၀	၂၈၅၀	-	၃၀၅၀	၂၈၅၀	၂၈၅၀	၂၈၅၀	၂၈၅၀	၂၈၅၀	၂၈၅၀	၃၀၅၀	၃၀၀၀
HSD (50 ppm)	၃၀၅၀	၃၀၅၀	၃၀၅၀	၃၀၅၀	၃၀၅၀	၃၀၅၀	၃၀၅၀	၃၀၅၀	၃၀၅၀	၃၀၅၀	၃၀၅၀	၃၀၅၀	၃၀၅၀	၃၀၅၀	၃၀၅၀	၃၀၅၀	-
HSD (10 ppm)	၃၀၅၀	၃၀၅၀	၃၀၅၀	၃၀၅၀	၃၀၅၀	၃၀၅၀	၃၀၅၀	-	၃၀၅၀	၃၀၅၀	၃၀၅၀	၃၀၅၀	၃၀၅၀	၃၀၅၀	၃၀၅၀	၃၀၅၀	-

ကျပ်/လီတာ

Fuel (လက်လီဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး
92 Ron	၂၉၀၄	၂၉၀၆
95 Ron	၂၉၆၅	၃၀၅၇
HSD (500 ppm)	၂၇၇၀	၂၆၅၉
HSD (50 ppm)	၃၀၅၂	၃၂၅၅
HSD (10 ppm)	၃၀၅၂	၃၂၅၅

ကျပ်/လီတာ မှတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ (၂) သုံးစွဲသူ မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများ ဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါ ဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချစွာဖြင့် သတင်းပေးတိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ် ပါသည်။

၀၆၇- ၄၁၁၃၇၃၊ ၀၉-၂၅၄၆၂၅၄၇၇
 ၀၆၇- ၄၁၁၂၈၂၊ ၀၉-၇၇၂၅၂၉၃၆၃၂

စက်သုံးဆီတင်သွင်းသို့လှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

ဂါဇာ၌ သီတင်းခြောက်ပတ်ကြာ အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး စတင်

ဂါဇာ ဇန်နဝါရီ ၁၉
အစွဲအနွမ်းနှင့် ဟားမားစ်တို့အကြား ဂါဇာကမ်းခြေအနီးရှိ သီတင်းခြောက်ပတ်ကြာ အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးကို စတင်လိုက်ပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အပစ်အခတ် ရပ်စဲရေးကို ဇန်နဝါရီ ၁၉ ရက် ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် ၈ နာရီခွဲတွင် စတင်ခဲ့သည်။ လွတ်မြောက်မည့် ဘေးစားများ အမည်စာရင်းကို ဟားမားစ်က ထုတ်ပြန်ဖော်ပြခြင်း မရှိကြောင်း အစွဲအနွမ်းက ပြောသည်။ လွတ်မြောက်မည့် အမည်စာရင်း တင်သွင်းရာတွင် နောင်နှေးကြန့်ကြာ ရခြင်းမှာ နည်းပညာအခက်အခဲကြောင့်ဖြစ်ကြောင်း ဟားမားစ်က ပြောသည်။



ပြောသည်။ အဆိုပါ စာရင်းကို အစွဲအနွမ်းက လက်ခံခဲ့ကြောင်းနှင့် စားစားများ လွတ်ပေးမှုကို မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ပြုလုပ်သွားဖွယ် ရှိကြောင်း သိရသည်။ သဘောတူညီချက်အရ ဟားမားစ်က စားစား ၃၃ ဦး လွတ်ပေးသွားဖွယ်ရှိသည်။ အစွဲအနွမ်းက ဘက်ကလည်း ပါလက်စတိုင်း အကျဉ်းသားများကို ပြန်လွှတ်ပေးရန်နှင့် လူဦးရေထူထပ်သော ဒေသများမှ ၎င်း၏တပ်ဖွဲ့ဝင်များကို ရုပ်သိမ်းသွားရန်စီစဉ်ထားသည်။ အင်န်အိတ်ချ်က

သီရိလင်္ကာ၌ မြေပြိုမှု ရေကြီးမှု သတိပေးချက်ထုတ်ပြန်

ကိုလံဘို ဇန်နဝါရီ ၁၉
သီရိလင်္ကာ အာဏာပိုင်များသည် ခရိုင်နှင့် ပြည်နယ်များစွာကို ထိခိုက်စေနိုင်သည့် မြေပြိုမှုနှင့် ရေကြီးမှုအန္တရာယ် သတိပေးချက်ကို ဇန်နဝါရီ ၁၉ ရက်က ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

အမျိုးသား အဆောက်အအုံနှင့် သုတေသနအဖွဲ့ (အင်န်အိတ်အာအို) က ဘန်နူလ၊ ကန်ဒီ၊ ကုရန်နီကီလာနှင့် မာတေးလ် ခရိုင်များအတွက် ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက် နံနက်ပိုင်းအထိ မြေပြိုမှု သတိပေးချက်ထုတ်ပြန်သည်။

ဆည်မြောင်း ဦးစီးဌာနက အရှေ့အလယ်ပိုင်းနှင့် မြောက်ပိုင်း ပြည်နယ်များ အထူးသဖြင့် မဟာဝီလီမြစ်ဝှမ်းရှိ မြေခိုခိုခိုခို ဒေသများအတွက် ရေကြီးရေလျှံမှု သတိပေးချက် ထုတ်ပြန်ထားခဲ့သည်။

အရှေ့မြောက် မုတ်သုံလေသည် လက်ရှိတွင် အားကောင်းနေပြီး လာမည့်ရက်များအတွင်း မိုးဆက်လက်ရွာသွန်းမည် ဖြစ်ကြောင်း မိုးလေဝသဌာနက ထုတ်ပြန်ထားသည်။

ဆင်ဟွာ

အမေရိကန်က ယီမင်မြို့တော်သို့ လေကြောင်းတိုက်ခိုက်

အေဒင် ဇန်နဝါရီ ၁၉
ဟူသီအဖွဲ့က ပင်လယ်နီတွင် အမေရိကန်လေယာဉ်တင်သင်္ဘောနှင့် စစ်သင်္ဘောများကို ပစ်မှတ်ထားတိုက်ခိုက်မှုများ လုပ်ဆောင်ပြီးနောက် အမေရိကန်ကလည်း ဇန်နဝါရီ ၁၉ ရက် အစောပိုင်းတွင် ယီမင်နိုင်ငံ၏ မြို့တော်ဆာနား မြောက်ပိုင်းသို့ လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့တော်ဆာနားမြောက်ဘက်ရှိ အယ်အေကွင်းဒေသသို့ အမေရိကန်က လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှု လေးကြိမ်ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း ဟူသီပိုင် အယ်မာစီရဂုပ်သံလိုင်းက အစီရင်ခံစာဖော်ပြထားသည်။ ထိုသို့ တိုက်ခိုက်မှု လုပ်ဆောင်ပြီးနောက် မြို့အနီးပေါက်ကွဲသံများ ကြားရကြောင်း ဒေသခံများက ဆင်ဟွာသို့ အတည်ပြုပြောသည်။

၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလမှစတင်ကာ ရေပိုင်နက်အတွင်း တပ်စွဲထားသော အမေရိကန်-ဗြိတိန် ညွှန်ပေါင်းစုတပ်သည် ဟူသီပစ်မှတ်များကို လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုများနှင့် ခုံးကျည်တိုက်ခိုက်မှုများ ပုံမှန်ပြုလုပ် လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ဆင်ဟွာ

ထရမ် ကျမ်းသစ္စာကျိန်ဆိုပွဲမတိုင်မီ ဝါရှင်တန်၌ စုဝေးဆန္ဒပြမှုဖြစ်ပွား

ဝါရှင်တန် ဇန်နဝါရီ ၁၉
ကျမ်းသစ္စာကျိန်ဆိုပွဲ မတိုင်မီ နှစ်ရက်အလိုတွင် အမေရိကန် ရွေးကောက်ပွဲသမ္မတ ဒေါ်နယ် ထရမ်၏ မူဝါဒများကို ဆန့်ကျင် သူများက ကြီးမားသည့် ဆန္ဒပြပွဲတစ်ခုဖော်ဆောင်ရန် ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက်က ဝါရှင်တန်မြို့တော်၌ စုဝေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အနားယူတော့မည့် သမ္မတ ဂျိုးဘိုင်ဒင်၏ မူဝါဒများကို အကြီးအကျယ်ပြောင်းလဲရန် ပြင်ဆင်နေသည့် ရီပတ်ဘလစ်ကန် ပါတီဝင် ထရမ်၏ လုပ်ဆောင်မှုက လစ်ဘရယ်ယမ်း ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ ထောက်ခံသူများကို စိုးရိမ်မှုများ မြင့်တက်စေသည်။

အင်န်အိတ်ချ်က



အင်န်အိတ်ချ်က

လွန်ခဲ့သည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာလမှစတင်ကာ ဆီးရီးယားဒုက္ခသည်ပေါင်း ၁၉၅၂၀၀ နေရပ်ပြန်

ဒဗတ်စကတ် ဇန်နဝါရီ ၁၉
လွန်ခဲ့သည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာမှစတင်၍ ဆီးရီးယားဒုက္ခသည်ပေါင်း ၁၉၅၂၀၀ မှာ နေရပ်ပြန်သွားကြသည်ဟု ကုလသမဂ္ဂဒုက္ခသည်များ ဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီး ဖိလစ်ပိုဂရန်ဒီက ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက်တွင် ပြောသည်။ ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက်အထိ နေရပ်ပြန်ဆီးရီးယားနိုင်ငံသား ပေါင်း ၁၉၅၂၀၀ ရှိသည်ဟု ကုလသမဂ္ဂဒုက္ခသည်များဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီးက လူမှုကွန်ရက်မီဒီယာတွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။

ကုလသမဂ္ဂဒုက္ခသည်များဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီးရုံး၊ ကုလသမဂ္ဂ ဒုက္ခသည်များဆိုင်ရာ အေဂျင်စီ၊ နေရပ်ပြန်များနှင့် အိမ်ရှင်အသိုင်း အပိုင်းများကို ထောက်ပံ့ရန်အတွက် ဆီးရီးယားနှင့် အိမ်နီးချင်း နိုင်ငံများသို့ မကြာမီခရီးသွားမည်ဟု ကုလသမဂ္ဂဒုက္ခသည်များဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီးက ပြောသည်။

သို့သော်လည်း အချိန်အတိအကျကိုမူ ဖော်ပြခြင်းမရှိချေ။ ၂၀၂၄ ခုနှစ်အတွင်း နေရပ်ပြန်ဆီးရီးယားဦးရေ ၅၅၀၀၀၀ ကျော် ရှိသည်ဟု ကုလသမဂ္ဂဒုက္ခသည်များဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီးရုံးက ခန့်မှန်းထားသည်။

ဆီးရီးယားနိုင်ငံ မြောက်ပိုင်း အလက်ပိုတွင် နေရပ်ပြန် ၂၃ ရာခိုင်နှုန်းကို လက်ခံထားသည်ဟု သိရသည်။ နေရပ်ပြန်လိုသည့် ဆီးရီးယားဒုက္ခသည်များမှာ ၎င်းတို့၏ဘဝများနှင့် နေအိမ်များ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးအတွက် ငွေကြေးနှင့် ထောက်ပံ့ပံ့ဆောင်ရေး အကူအညီများလိုအပ်ကြောင်း ဖော်ပြခဲ့သည်။

ကုလသမဂ္ဂဒုက္ခသည်များဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီးရုံးနှင့် မိတ်ဖက် အဖွဲ့အစည်းများသည် ဒုက္ခသည်များပြန်လာရေး လွယ်ကူချောမွေ့ စေရန် အစီအစဉ်များမြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း အစီရင်ခံစာတွင် ဖော်ပြထားသည်။

ဒုက္ခသည်များနှင့် အိမ်ရှင်အသိုင်းအပိုင်းအတွက် ကာကွယ်ရေး အစီအစဉ်များနှင့် ရန်ပုံငွေစဉ်ဆက်မပြတ်ရရှိရေး အရေးပါမှုကိုလည်း အေဂျင်စီက ဖော်ပြခဲ့သည်။

ဆင်ဟွာ

မြို့ထူထပ်မှုကြောင့် နယ်သာလန်နိုင်ငံ၌ လေယာဉ်ခရီးစဉ်များစွာ ဖျက်သိမ်း

သည်ဟိုတ် ဇန်နဝါရီ ၁၉
နယ်သာလန်နိုင်ငံ အိမ်စတာဒမ် ချစ်ဖ်ဖူလေဆိပ်၌ ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက်က လေးရက်မြောက် ဆက်တိုက် မြို့ထူထပ်သဖြင့် လေယာဉ် ခရီးစဉ်များ ဖျက်သိမ်းခဲ့ရသည်

ဟု သိရသည်။ ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက်အတွက် လေယာဉ်ခရီးစဉ် ၅၀ ခန့် ဖျက်သိမ်းခဲ့ရပြီး တစ်ပတ်အတွင်း ခရီးသွားလာမှုကို သိသိသာသာ အဟန့်အတား ဖြစ်စေခဲ့သည်။

မြို့ထူထပ်မှုသည် အခြေအနေကြောင့် ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက်နှင့် ၁၇ ရက်တို့တွင် လေယာဉ်ခရီးစဉ်ပေါင်းများစွာ ဖျက်သိမ်းခဲ့ရပြီး ဇန်နဝါရီ ၁၅ ရက်တွင်လည်း ခရီးစဉ်ပေါင်း ၁၀၀ ကျော် ဖျက်



ကျမှုက ထုတ်ပြန်ထားသည်။ မြို့များထူထပ်စွာ ကျဆင်းခြင်းကြောင့် လမ်းများတွင် အန္တရာယ်ရှိသည့် အခြေအနေများ ဖြစ်ပေါ်ပြီး မြင်နိုင်စွမ်းအားမှာ အချို့သောနေရာများတွင် မီတာ ၂၀၀ အောက် ကျဆင်းသွားသည်။

လမ်းပေါ်တွင် မြင်နိုင်စွမ်းအားနည်းမှုကြောင့် ပြီးခဲ့သည့် ရက်အနည်းငယ်အတွင်း ယာဉ်မတော်တဆမှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်ဟု သိရသည်။ ဆင်ဟွာ



မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအတွက် သင်ကြားသင်ယူမှုတွင် အကောင်းဆုံးအထောက်အကူဖြစ်စေရန် ရည်ရွယ်ပြီး၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ပြဋ္ဌာန်းထားသော အခြေခံပညာသင်ရိုးညွှန်းတမ်းအပေါ်အခြေခံ၍ အင်္ဂလိပ်ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ ပါမောက္ခ ဆရာကြီး၊ ဆရာမကြီးများနှင့် ဝါရင့် ဆရာကြီး၊ ဆရာမကြီးများ ပြုစုရေးသား ကြီးကြပ်တည်းဖြတ်ထားသည့် လွယ်ကူလေ့လာအင်္ဂလိပ်စာ Grade-4 မှ Grade-12 အထိ တန်းစဉ် အောင်ချက်မြင်မှားရေးအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်အောင်ပွဲဝင် နမူနာမေးခွန်း လေ့ကျင့်ခန်းများနှင့် အဖြေစုံကို ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ ကြိုတင်လေ့လာ လေ့ကျင့်နိုင်ရန် တနင်္လာနေ့တိုင်း ဖော်ပြပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာ့အလင်းစာတည်းအဖွဲ့

Grade-9

Section (A) Listening

I. Listen to the following dialogue and choose the answer a or b. (5 marks)

- In modern kitchens, an air fryer has become a popular (a) tool (b) appliance
- Air fryers cook food by circulating hot (a) air (b) water
- This method makes food outside and soft inside. (a) soft (b) crunchy
- To cook with an air fryer, you first remove the (a) pan (b) lid
- After putting the ingredients in the basket, you set the (a) timer (b) fan

Section (B) Reading

II. Read the following dialogue and fill in the blanks with the suitable words given below. There are two extras. (5 marks)

attractive	Pyu	slim	drummer
bronze	funny	cute	ancient

I would like to talk about five small (1) Pyu bronze figures displayed at the Sri Ksetra Museum. The museum is located in the Sri Ksetra World Heritage Site, Pyay Township. Let me introduce the figures from left to right. As described in the photo, the first small figure is a fascinating bronze flautist statue. The second one is a well-crafted bronze (2) statue. The third one is a (3) (4) small bronze statue. It's a clown carrying a bag on its back. The fourth one is an (5) shiny bronze dancer statue. It's much bigger in size compared to the other four figures. The last one is a stunning (6) bronze cymbalist statue. All these statues were discovered inside a small ancient (7) (8) bell which is beautifully moulded. The bell was found at a site near the Phayama Pagoda in 1967. Let me end my talk here. Thank you for your attention.

Section (C) Writing

III. Fill each blank with the appropriate word. The initial letters are given to help you. (5 marks)

- Don't you feel s..... and tired after school?
- Light p..... exercise can make you feel better.
- To start, spread your a..... to the sides.
- Then, make arm c..... forward.
- Next, r..... the direction of the arm circles.

Answer Keys

- I. 1. (b) appliance 2. (a) air 3. (b) crunchy
4. (a) pan 5. (a) timer
- II. 1. ancient 2. drummer 3. cute 4. funny
5. attractive 6. slim 7. Pyu 8. bronze
- III. 1. stiff 2. physical 3. arms 4. circles 5. reverse

Grade-10

I. Complete each sentence with the appropriate word given in the box that collocates with the word (s) in italics. (10 marks)

apply	products	boomed	do	heritage
promote	toil	wearing	medical	wins

- Mg Mg is such a reliable student that hethe trust of all his teachers and friends.
- Food producers should their best to make sure that they produce safe foods.
- We are introducing a new range of beauty intended for teenagers.
- Hotel and tourism industry has in the last few years.
- Some Myanmar women are very fond of flowers in their hair.
- Farmers in our village have to in the paddy field from morning till evening.
- She doesn't any make-up; yet she is beautiful.
- We launched a big advertising campaign to the sale of our new product.
- Our traditions and customs are all part of our cultural
- The drug is sold only purposes.

Answer Keys

- I. 1. wins 2. do 3. products 4. boomed
5. wearing 6. toil 7. apply 8. promote
9. heritage 10. medical

Grade-11

I. Complete each sentence with the correct expression given in brackets. (10 marks)

1. The houses in our street are (brightly-lit/old-fashioned) on the full moon day of Thadingyut.

- The COVID-19 pandemic has done (far-reaching/deep-rooted) harm to the world.
- My uncle is a (quick-witted/highly-respected) person who has the ability to understand things and respond to questions quickly.
- Many doctors (claim/ propose) that there is firm evidence that links smoking with lung cancer.
- The principal (mentioned/ described) in his speech that teachers in his school are training students to become confident and thoughtful people.
- Our teacher often (explains/states) to us the effects of drug addiction and (points out/mentions) the disadvantages of it.
- Natural disasters, such as a long period of drought, flooding and plant disease can result in a (famine/pandemic).
- Disaster (outbreak/preparedness) refers to measures taken to prepare for and reduce the effects of disasters.
- The topsoil of the mountainside has been almost completely (washed away / washed up).
- In cases of large fires, special high-pressure hoses are used to (put off / put out) them.

Answer Keys

- I. 1. brightly-lit 2. far-reaching 3. quick-witted
4. claim 5. mentioned 6. explains 7. famine
8. preparedness 9. washed away 10. put out

Grade-12

I. Complete the sentences with the appropriate words. The initial letters are given. (10 marks)

- Some manners are u.....; for example, table manners are adopted in every country.
- Saying 'thank you' is a socially a manner in our culture.
- Parents and teachers play a v..... role in shaping their children's attitude.
- To i..... knowledge to students is one of the chief duties of a teacher.
- C..... may influence the lifestyles of teenagers: the way they dress and the way they behave.
- For some students, their teachers are r..... m..... for them to imitate.
- Our company has a..... a reputation for quality and service.
- My cousins are fond of swimming. They have a nice s..... p..... in their backyard.
- The Eiffel Tower in France is one of the world famous l.....
- A university student who has not received a bachelor's degree yet is called an u.....

- A. tolerated B. polite C. impolite
- Any bad language should not be used in educated A. environment B. society C. group
 - In some countries, smoking in public areas is an/a manner. A. unacceptable B. polite C. unaccepted
 - Thura asked Sandy to marry him and she A. allowed B. permitted C. accepted
 - They are so rude. We will not their behaviors in this way. A. allow B. tolerate C. permit
 - Children manners by imitating their elders. A. acquire B. receive C. obtain
 - An NGO my friend a well-paid job and he accepted it. A. sent B. offered C. gave
 - At weekends, I always meet my to discuss our school lessons. A. colleagues B. partners C. classmates
 - As a good citizen, it is important to by the law. A. live B. abide C. stay

Answer Keys

- I. 1. universal 2. acceptable 3. vital 4. imitate
5. peers 6. role, models 7. excellent
8. swimming, pool 9. landmarks 10. undergraduate
- II. 1. B. behave 2. C. impolite 3. B. society
4. A.unacceptable 5. C. accepted 6. A. allow
7. A. acquire 8. B. offered
9. C. classmates 10. B. abide

တရားမဝင် လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများ၊ စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ၊ လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများ၊ ဆိုင်ကယ်အပိုပစ္စည်းများနှင့် တရားမဝင်ကုန်ပစ္စည်းတင် မော်တော်ယာဉ်များ ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၉

တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဦးဆောင်ကော်မတီ၏ ကြီးကြပ် ကွပ်ကဲမှုဖြင့် တရားမဝင် ကုန်သွယ်မှုများကို ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ တားဆီးအရေးယူနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ဇန်နဝါရီ ၁၇ ရက်တွင် အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျပေးပေါင်းအဖွဲ့များက စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ အေးရှား ဝေါလ်ကုန်သွယ်မှုစာရင်းစာရင်းစာရင်းကုန်သွယ်မှု ခုနစ်လုံးအတွင်းမှ တရားဝင်စာရင်းစာရင်းအထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်း မရှိသည့် လုပ်ငန်းသုံး ပစ္စည်း ခြောက်မျိုး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၆၄၃၆၉၀၉၅၄) ကိုလည်းကောင်း၊ သီလဝါဆိပ်ကမ်း၌ ကုန်သွယ်မှု လေးလုံးအတွင်းမှ တရားဝင်စာရင်းစာရင်းအထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်း မရှိသည့် လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်း သုံးမျိုး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၀၇၈၁၃၅၅၁)ကို လည်းကောင်း၊ ရွာသာကြီး Dry Port ၌ မော်လမြိုင်မြို့မှ ရန်ကုန်မြို့သို့ မောင်းနှင်လာသည့် မော်တော်ယာဉ် နှစ်စီးပေါ်မှ တရားဝင်စာရင်းစာရင်းအထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်း မရှိသည့် လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်း နှစ်မျိုး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၈၀၉၀၉၀၀)နှင့် အဆိုပါပစ္စည်းများ တင်ဆောင်လာသည့် Dayang CGC Tractor Head တစ်စီး၊ Nissan Diesel Tractor Head တစ်စီးနှင့် နောက်တွဲယာဉ် နှစ်တွဲ (ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၁၀၇၄၁၃၅၅၅) ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး အကောက်ခွန်လုပ်ထုံး လုပ်နည်းများနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက်တွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေး အထူးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျပေးပေါင်းအဖွဲ့များက စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ဘုရားကြီးမြို့ ရွာသံလွင်တိုက်အနီး ၌ သာမညရ ရန်ကုန်မြို့သို့ မောင်းနှင်လာသည့် မော်တော်ယာဉ် နှစ်စီး ပေါ်မှ တရားဝင်စာရင်းစာရင်းအထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်း မရှိသည့် လူသုံးကုန်ပစ္စည်း လေးမျိုး၊ လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်း သုံးမျိုး (ခန့်မှန်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၀၇၄၀၀၀)နှင့် အဆိုပါပစ္စည်းများ တင်ဆောင်လာ သည့် Howo Tractor Head တစ်စီး၊ Volvo Tractor Head တစ်စီးနှင့် နောက်တွဲယာဉ် နှစ်တွဲ (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၄၀၀၀၀၀) စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၆၈၇၄၀၀၀ ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး အကောက်ခွန်လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက် လျက်ရှိပါသည်။

ထို့ပြင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေးအထူးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျပေးပေါင်းအဖွဲ့

များက စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ မြစ်ဝယ်စစ်ဆေးရေးစခန်း၌ ရန်ကုန်မြို့မှ မန္တလေးမြို့သို့ မောင်းနှင်လာသော မော်တော်ယာဉ်နှစ်စီး ပေါ်မှ တရားဝင်စာရင်းစာရင်း အထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်း မရှိသည့် လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်း နှစ်မျိုး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၉၀၀၀၀၀၀) နှင့် အဆိုပါပစ္စည်းများ တင်ဆောင်လာသည့် Foton Auman Tractor Head တစ်စီး၊ Volvo Tractor Head တစ်စီးနှင့် နောက်တွဲယာဉ် နှစ်တွဲ (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၄၂၀၀၀၀) စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၂၂၀၀၀၀၀ ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး အကောက်ခွန်လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

အလားတူ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေးအထူးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျပေးပေါင်းအဖွဲ့များက စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ မြိတ်-ထားလုံး ကားလမ်း ပေါက်တိုင်းတံတားစစ်ဆေးရေးဂိတ်အနီး၌ မော်တော်ယာဉ် တစ်စင်း ပေါ်မှ တရားဝင်စာရင်းစာရင်း အထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်း မရှိသည့် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်း သုံးမျိုး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၅၆၀၀၀၀)နှင့် အဆိုပါပစ္စည်းများ တင်ဆောင်လာသည့် Higer Bus တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၀၀၀၀၀) စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၂၅၆၀၀၀၀ ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး အကောက်ခွန်လုပ်ထုံးလုပ်နည်း များနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ထို့အတူ ကရင်ပြည်နယ် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေး အထူးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျပေးပေါင်းအဖွဲ့များက စစ်ဆေးမှု များ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ စာသပြင်တံတားပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေး (ဂျိုင်း တံတား) ဂိတ်၌ ဘားအံမြို့မှ မော်လမြိုင်မြို့သို့ သွားရောက်မည့် မော်တော်ယာဉ် တစ်စီးပေါ်မှ တရားဝင်စာရင်းစာရင်းအထောက် အထား တင်ပြနိုင်ခြင်း မရှိသည့် လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်း နှစ်မျိုး (ခန့်မှန်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၀၀၀၀၀)နှင့် အဆိုပါပစ္စည်းများ တင်ဆောင်လာ သည့် Mitsubishi Canter Truck တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၈၀၀၀၀၀)ကိုလည်းကောင်း၊ ရဲသာ ယာယီယာဉ်စစ်ကွင်း၌ မော်တော် ယာဉ် တစ်စီးပေါ်မှ တရားဝင်စာရင်းစာရင်းအထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်း မရှိသည့် လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်း တစ်မျိုး၊ လူသုံးကုန်ပစ္စည်း တစ်မျိုး၊ စားသောက်ကုန်ပစ္စည်း တစ်မျိုး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၅၀၀၀၀)နှင့် အဆိုပါပစ္စည်းများ တင်ဆောင်လာသည့် Hino Profa Truck တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၃၅၀၀၀၀)ကိုလည်းကောင်း စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၆၆၀၀၀၀ ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး အကောက်ခွန်လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်



ကရင်ပြည်နယ်၌ ဖမ်းဆီးရမိမှု။



ရွာသာကြီး Dry Port ၌ ဖမ်းဆီးရမိမှု။

လျက်ရှိပါသည်။

ယင်းအပြင် ရှမ်းပြည်နယ် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေး အထူးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျပေးပေါင်းအဖွဲ့က စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ မူဆယ်မြို့ ဆင်ဖြူကိုက်အကျော် လမ်းဘေးတစ်နေရာ၌ စုပုံထားသော အကောက်ခွန်မှ လူသုံးကုန်ပစ္စည်း ၄၁ မျိုးနှင့် မော်တော် ဆိုင်ကယ်အပိုပစ္စည်း ရှစ်မျိုး စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၈၅၀၀၀၀ ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး အကောက်ခွန် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ဇန်နဝါရီ ၁၇ ရက်တွင် ဖမ်းဆီးရမိမှု စုစုပေါင်းမှာ အမှုတွဲ ၂၉ မှု ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၆၅၇၇၉၄၅၅ ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ သည်။ တရားမဝင် ကုန်သွယ်မှုများကြောင့် ကုန်ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်မှု၊ ငွေကြေးမတည်ငြိမ်မှုများနှင့် နိုင်ငံတော်အတွက် အခွန်ဆုံးရှုံး နစ်နာမှု များဖြစ်ပေါ်စေပြီး စားသုံးသူပြည်သူများအတွက်လည်း ထိခိုက်နစ်နာမှု များဖြစ်ပေါ်စေနိုင်သဖြင့် သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ယခုထက်ပိုမို၍ တားဆီးစစ်ဆေးကြပ်မတ် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဦးဆောင်ကော်မတီမှ သိရသည်။

သတင်းစဉ်

တစ်ပြည်လုံးတွင် အများအားဖြင့် သာယာမည်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၉

နေပြည်တော်၊ ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့တို့ အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ အများအားဖြင့် သာယာမည်။ တစ်ပြည်လုံးတွင် အများအားဖြင့် သာယာမည်။

မိုး/လေ

ရွာငြိမ်နယ်၌ ခြောက်ကောင်လှင်လောင်းကစားပြုလုပ်သူ အမျိုးသား ၁၀ ဦးအား ဖမ်းဆီးအရေးယူထား

ညနေ ၅ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် ရွာငြိမ်နယ် ပွေးပြတ်ကျေးရွာအနီး ယကြီးကျေးရွာနေ သာချို(၅၀) နှစ် ပိုင်ဆိုင်သည့် တောင်ယာခင်း အတွင်း၌ ခြောက်ကောင်လှင် လောင်းကစား ပြုလုပ်နေကြောင်း သတင်းအရ ရွာငြိမ်နယ် မရစခန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များက သက်သေများနှင့် အတူ သွားရောက်ဖမ်းဆီးခဲ့ရာ သာချို(၅၀)အမျိုးသား ၁၀ ဦးအား ခြောက်ကောင်လှင် လောင်းကစား ပြုလုပ်ရာတွင် အသုံးပြုသည့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ၊ လောင်း ကြေးငွေများ၊ ဆိုင်ကယ် ၁၃ စီး တို့နှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သဖြင့် သာချို(၅၀) ဦးကို ရွာငြိမ်နယ် ရဲစခန်း(၁၆)/၂၀၂၅ လောင်းကစား ဥပဒေပုဒ်မ ၁၅(က)ဖြင့် အမှုဖွင့် အရေးယူထားကြောင်း သတင်းအရ ရွာငြိမ်နယ် မရစခန်းမှ ရရှိသည်။

ရဲပြန်ကြား

မြိတ်မြို့နယ်၌ ဆေးလိပ်မီး မွေ့ရာပေါ်ကျ၍ မီးလောင်၊ အမျိုးသားတစ်ဦး သေဆုံး

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၉

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မြိတ်မြို့နယ်၌ ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက်က ဆေးလိပ် မီး မွေ့ရာပေါ်ကျ၍ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး အမျိုးသားတစ်ဦး သေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြိတ်စဉ်မှာ ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက် နံနက် ၃ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် မြိတ်မြို့ အလယ်ကျွန်းရပ်ကွက် မင်္ဂလာလမ်းနေ ဦးတင်ယု(၁)သံချောင်း(၄၀) နှစ်၏ နေအိမ်၌ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားကြောင်း သတင်းအရ မြိတ်မြို့ မရဲစခန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ခရိုင်မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့က မီးသတ်ယာဉ် သုံးစီးဖြင့် သွားရောက်မီးရှင်း သတ်ခဲ့ရာ ၄၅ မိနစ်ခန့်အကြာတွင် မီးငြိမ်းသွားခဲ့ပြီး မြိတ်စဉ်အား စိစစ်ရာ ဦးတင်ယု(၁)သံချောင်းသည် အရက်သေစာများယစ်ပြီး အိပ်ရာထဲတွင် ဆေးလိပ်သောက်၍ အိပ်ပျော်သွားခဲ့ရာ ဆေးလိပ်မီးမှာ မွေ့ရာပေါ်သို့ ကျရောက်၍ မီးကစက်လောင်ကျွမ်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ကာ မီးလောင်မှုကြောင့် ၎င်း၏ နေအိမ်၌ နေအိမ် သုံးလုံး၊ မီးလောင်ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ပြီး ဦးတင်ယု (၁)သံချောင်းမှာ မီးလောင်ဒဏ်ရာများဖြင့် သေဆုံးခဲ့သောကြောင့် တင်ယု(၁)သံချောင်းအား မြိတ်မြို့မရဲစခန်း(၁)၁၄/၂၀၂၅ ရာဇသတ်ကြီး ပုဒ်မ ၂၈၅/ ၃၀၄-က ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း သတင်းအရ ရရှိကြောင်း

အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ၎င်းတို့၏ လက်ဝေခံများ၏ လှုံ့ဆော်၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများအား လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သူများအား ဖော်ထုတ်အရေးယူ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၉

အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ်ကြေညာထားသည့် CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝေခံ အဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေ သော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော် တည်ငြိမ် အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြား စေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့မှု အပေါ် ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူသွားမည်ဖြစ် ကြောင်းနှင့် ထိုသို့ လှုံ့ဆော်သူ၊ ဝါဒဖြန့်သူများအား ဆက်လက် ဖော်ထုတ်အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မိသားစုပြည်သူများ သိရှိနိုင် ရေး အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ပြီးဖြစ်သည်။

သတင်းစဉ်

ထိုကဲ့သို့ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်းဖြစ်သော်လည်း ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက်တွင် အသိပေးထုတ်ပြန်ချက်အပေါ် မျက်ကွယ်ပြု၍ နိုင်ငံတော် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်ကာ လူမှုကွန်ရက် စာမျက်နှာပေါ်၌ လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ဆောင်ခဲ့သည့် "Myat Noe" Facebook အကောင့်ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသ ကြီး မြောင်းမြမြို့နယ် ရွာသစ်ကလေးကျေးရွာနေ နေလင်းထွန်းအား ညနေ ၅ နာရီခွဲတွင် မြောင်းမြမြို့ မရဲစခန်း၌ တရားဥပဒေနှင့်အညီ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းအမှုဖွင့်လှစ် အရေးယူဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

အားကစားမြင့်တင် စိတ်လန်းရွှင် ဆန့်ကျင်မှုးယစ်ဆေး

မိတ္ထီလာမြို့နယ်အတွင်း စိုက်ပျိုးသီးနှံများ ပန်းတိုင်အထွက်နှုန်းထွက်ရှိရေး တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

မိတ္ထီလာ ဇန်နဝါရီ ၁၉

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး သယံဇာတရေးရာဝန်ကြီး ဦးရွှေဇင်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက်က မိတ္ထီလာမြို့နယ်အတွင်း စိုက်ပျိုးသီးနှံများပန်းတိုင်အထွက်နှုန်းရရှိရေး ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဒေသခံတောင်သူများအား တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပြီး သီးနှံစိုက်ပျိုးမည့်နေရာများကို ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုသည်။

တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးကြရာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးက မိတ္ထီလာခရိုင်အတွင်း နေသီးနှံစိုက်ပျိုးရာတွင် မြေပုံ၊ နှမ်း၊ ဝါ၊ ပဲစင်းနှင့် သီးနှံလေးမျိုးအား ပန်းတိုင်အထွက်နှုန်းရရှိရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားရန် ဆွေးနွေးမှာကြားသည်။ ယင်းနောက် ခရိုင်စိုက်ပျိုးရေးဥက္ကဋ္ဌ၊ မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဥက္ကဋ္ဌများက ဒေသတွင်း သီးနှံစိုက်ပျိုးမှုအခြေအနေများ၊ သက်ဆိုင်ရာ ခရိုင်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာများက ဌာနအလိုက် သီးနှံပန်းတိုင်အထွက်နှုန်းရရှိရေး၊ စိုက်ပျိုးရေးကိစ္စများကို

ဆွေးနွေးတင်ပြသည်။ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် တောမကျေးရွာအုပ်စု ဥယျာဉ်ကျေးရွာဘုန်းကြီးကျောင်း၌ ဥယျာဉ်ကျေးရွာနှင့် ချောက်ပင်ကျေးရွာတို့မှ နွေနှမ်းဧက ၁၅၀ စိုက်ပျိုးမည့် တောင်သူများနှင့် ဇောင်ချမ်းကုန်းကျေးရွာသို့ တောင်သူများအား တွေ့ဆုံ၍ စိုက်ပျိုးရေး၊ ပန်းတိုင်အထွက်နှုန်းရရှိရေးအတွက် နည်းပညာနှင့် အကူအညီပေးရေးကိစ္စများကို ဆွေးနွေးသည်။ အဆိုပါ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲတွင် ဒေသခံတောင်သူများက လိုအပ်ချက်များကို တင်ပြကြရာ



တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးနှင့် သက်ဆိုင်ရာဌာနများက ၅၀ စိုက်ပျိုးမည့်နေရာများကို ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုပေးစဉ်ပန်းတိုင်ဆောင်ရွက်ပေးပြီး တောမကျေးရွာနှင့် ဇောင်ချမ်းကုန်းကျေးရွာတို့ရှိ စံပြုကွက် ဧကချမ်းသာ(မိတ္ထီလာ)

မြိတ်ခရိုင်အတွင်းရှိ ရေထွက်ကုန်မွေးမြူရေးလုပ်သားများ လုပ်ငန်းခွင်ကျွမ်းကျင်စေရန် သင်တန်းများပွင့်လှစ်

မြိတ် ဇန်နဝါရီ ၁၉

ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မြိတ်ခရိုင်အတွင်းရှိ ရေထွက်ကုန်မွေးမြူရေးလုပ်သားများ လုပ်ငန်းခွင်ကျွမ်းကျင်မှုဆိုင်ရာ သင်တန်းများကို မြိတ်မြို့နှင့် ကျွန်းစုမြို့နယ်တို့တွင် ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက်က ပွင့်လှစ်သည်။



ရေထွက်ကုန် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ငန်းခွင်ကျွမ်းကျင်စေရန် မြိတ်ခရိုင်ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှ အဖွဲ့ချုပ်ရုံး၌ ကောင်းမွန်သော ထုတ်လုပ်မှုကောင်စီဝင်အဖြစ် အချက်များကို ဖြစ်စေနိုင်သော အချက်များကို စိစစ်ဖော်ထုတ်၍ ထိန်းချုပ်ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် တရားဝင်နိုင်ငံခြားမြှုပ်နှံရေး တက်ရောက်သည့် ရေထွက်ပစ္စည်းများ တင်ပို့ရာတွင် လိုက်နာရမည့် စံနှုန်းများ သင်တန်းနှင့် ကျွန်းစုမြို့နယ် မဆိုင်ကျေးရွာတွင် ကောင်းမွန်သော ရေသတ္တဝါမွေးမြူရေးကျင့်စဉ် (GAQP) သင်တန်းတို့ကို ပွင့်လှစ်ရာ ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးမြင့်ဇင်ထူး တက်ရောက်သည့် အဆိုပါ သင်တန်းတို့၌ သင်တန်းသားများအား မိမိတို့၏ လုပ်ငန်းခွင်ကို ပြန်လည်ရောက်ရှိသည့်အခါ လက်တွေ့လုပ်ငန်းခွင်နှင့် ပေါင်းစည်း၍ အရည်အသွေး ကောင်းမွန်ပြီး ဘေးဥပဒ်ကင်းသော ရေထွက်ပစ္စည်းများ ပိုမိုတိုးတက်ထုတ်လုပ်တင်ပို့နိုင်ရေးနှင့် တင်သွင်းနိုင်စေရန်

များ၏ လိုအပ်ချက်များအတိုင်း ပြုပြင်ထုတ်လုပ် တင်ပို့နိုင်ရန်အထိ ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှ ပညာရှင်များက ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက်မှ ၁၉ ရက်အထိ သင်ကြားခဲ့ရာ သင်တန်းသား ၁၂၀ တက်ရောက်သည်။

ထို့အတူ မြိတ်ခရိုင်အတွင်းရှိ ရေထွက်ကုန်ပစ္စည်းများ နိုင်ငံခြားသို့ တင်ပို့ရာတွင် အရည်အသွေးမြင့်မားရေးအတွက် ရေစန့်ပစ္စည်းကင်းပစ္စည်း ကျောက်ပွစန့်၊ ကထားနီ၊ ပျော့ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများနှင့် အဆေးခန်းစက်ရုံများကို ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ခိုင်ထူး(ပြန်/ဆက်)



မအူပင်မြို့ရှိ အသက်တစ်နှစ်မှ ငါးနှစ်အောက်ကလေးငယ် ၂၁၁၄ ဦးအား အသက်အလိုက် အကြိမ်ပြည့် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံတိုက်ကျွေးမည်

မအူပင် ဇန်နဝါရီ ၁၉
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မအူပင်မြို့နယ်၌ Big Catch-Up အမိလိုက်ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံတိုက်ကျွေးခြင်း လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၁၉ ရက်က ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။(အပေါ်ပုံ)

ဦးစွာ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတိုးတိုးဝင်းက ကလေးငယ်တိုင်း ရောဂါကင်းဝေးရေး ကာကွယ်ဆေးအကြိမ်ပြည့် ထိုးနှံတိုက်ကျွေးပေး ဆောင်ရွက်ပေးအညီ အသက်တစ်နှစ်မှ ငါးနှစ်အောက်ကလေးများတွင် ကာကွယ်ဆေးမရရှိသော zero-dose နှင့် ကာကွယ်ဆေးမပြည့်စုံသော partial immunization ကလေးများ တစ်ယောက်မျှ မကျန်ရှိစေရေး ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများနှင့်အတူ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ နယ်မြေတာဝန်ခံများနှင့် လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးစေလိုကြောင်း ပြောကြားပြီး ခရိုင်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန ကျန်းမာရေးမှူးခေါက်တာစိုးသက်က Big Catch-Up နည်းလမ်းဖြင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံတိုက်ကျွေးခြင်းလုပ်ငန်းများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့သည်။
အဆိုပါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံတိုက်ကျွေးခြင်းကို အကြိမ်ပြည့်အသက်အရွယ်အလိုက် ပြည့်စုံအောင်မထိုးလိုက်ရသည့် အသက်တစ်နှစ်မှ ငါးနှစ်အောက်ကလေးငယ်များ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာမကျန် စစ်တမ်းကောက်ယူထားရှိပြီး ရရှိစာရင်းများအရ အသက်တစ်နှစ်မှ ငါးနှစ်အောက် ကလေးငယ် ၂၁၁၄ ဦးအား ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်မှ ၂၆ ရက်အထိ ထိုးနှံတိုက်ကျွေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
အောင်မြင်မြိတ်(ပြန်/ဆက်)

အမက(လွန်)တပ်မဲ့ကျောင်း ပညာရေးစုံညီပွဲတော်ကျင်းပ

ဘိုကလေး ဇန်နဝါရီ ၁၉

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးဘိုကလေးမြို့နယ် တပ်မဲ့ကျေးရွာအခြေခံပညာမူလတန်း (လွန်)ကျောင်း ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ် ပညာရေးစုံညီပွဲတော်အခမ်းအနားကို ဇန်နဝါရီ ၁၇ ရက်က ကျင်းပရာ ပညာရေးစုံညီပွဲတော် ဦးစီးကျင်းပရေးကော်မတီနာယက ဦးဌေးမြင့်က အမှာစကားပြောကြားသည်။

ထို့နောက် စာရေးဆရာ/သတင်းထောက် သပြေထွန်းက လူငယ်အကျိုးပြု စကားလက်ဆောင် ဟောပြောသည်။ ထို့နောက် ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီး ဦးစင်မင်းသူ၊ ကျောင်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ကိုယ်စား ဦးခင်မောင်စော်နှင့် ရပ်မိရပ်ဖများက ပညာရေးစုံညီပွဲတော် ကျင်းပခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ပညာရေးဌာနချုပ်၊ စာစီစာကုံး၊ ကဗျာဆု၊ အားကစားထူးချွန်ဆု၊ စာရိတ္တထူးချွန်ဆုအပေါ်အဝင် ဆုပေးပေး ၁၃၀



ကျော် ပေးအပ်ချီးမြှင့်ပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက တေးသရုပ်ဖော်များဖြင့် ကပြဖျော်ဖြေတင်ဆက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
၂၁၆

ကွမ်းခြံကုန်းမြို့နယ်၌ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်းရန်ပုံငွေများ ပဉ္စမအကြိမ် ထုတ်ချေး

ကွမ်းခြံကုန်း ဇန်နဝါရီ ၁၉

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကွမ်းခြံကုန်းမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ကွမ်းခြံကုန်းမြို့နယ်လုပ်ကွက်ငယ်တောင်သူများ၊ စိုက်ပျိုးမွေးမြူထုတ်လုပ်သူများနှင့် အသေးစားစီးပွားရေးလုပ်ကိုင်သူများအတွက် လိုအပ်သော ငွေကြေးအရင်းအနှီးများ ရရှိစေရန် ကျေးရွာမတည်ရန်ပုံငွေ (VRFP) စီမံကိန်းငွေများ ပဉ္စမအကြိမ် ထုတ်ချေးခြင်းကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ဆောင်ရွက်သည်။

ဦးစွာ မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဒေါ်စုသီတာလင်း၊ စီမံကိန်းတာဝန်ခံနှင့် ဝန်ထမ်းများက စီမံကိန်း

အကြောင်းအရာများ ရည်ရွယ်ချက်များ၊ အကျိုးကျေးဇူးများကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ကျေးရွာမတည်ရန်ပုံငွေစီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီထံသို့ လည်ပတ်ရန်ပုံငွေများကို လွှဲပြောင်းပေးအပ်သည်။

ထို့နောက် ကွမ်းခြံကုန်းမြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်း၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းနှင့် အရောင်းအဝယ်လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်မည့် စုစုပေါင်း အသင်းသား ၃၅ ဦးအား လည်ပတ်ရန်ပုံငွေကျပ် ၁၃ ဒသမ ၄၁ သန်း ထုတ်ချေးပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



ထန်းတပင်မြို့နယ်ရှိ ကျေးရွာသုံးရွာ၌ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပြီးစီး

ထန်းတပင် ဇန်နဝါရီ ၁၉ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ထန်းတပင်မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် နဲဗျောကျေးရွာ၊ ပက်အင်းကလေးကျေးရွာနှင့် ဒေါ်ချိတ်ကျေးရွာတို့၌ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။



နဲဗျောကျေးရွာတွင် VDP စီမံကိန်းဖြင့် အလျား ၆၀၆ ပေ၊ အနံ့ရှစ်ပေ၊ အမြင့် မြောက်ပေရှိ ကျေးရွာတွင်း ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်း လုပ်ငန်းပြီးစီးမှုအခြေအနေများကို မှော်ဘီခရိုင်ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါ်ဆွေဆွေဖြင့် ၊ ထန်းတပင်မြို့နယ် ဦးစီးမှူး ဒေါ်ချိုချိုအေးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် သွားရောက်ကြည့်ရှုသည်။ ဆက်လက်၍ ခရိုင်ဦးစီးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ကျေးလက်နေ ပြည်သူများ၏ လယ်ယာများမှ ထွက်ရှိသည့် စိုက်ပျိုးသီးနှံများ ဈေးကွက်အတွင်းသို့ ကုန်ကျစရိတ် သက်သာစွာဖြင့် သယ်ယူပို့ဆောင်နိုင်ရန် ပက်အင်းကလေးကျေးရွာတွင် အရှည် ၃ ဒသမ

၀၄ ဖာလုံ၊ အကျယ် ၁၂ ပေ၊ ၃ ကိုးလက်မနှင့် ဒေါ်ချိတ်ကျေးရွာတွင် အရှည် ၂ မိုင် ၄ ဖာလုံ၊ အကျယ် ၁၂ ပေ၊ ၃ ကိုးလက်မရှိ ကျေးလက် ဂဝံကုန်ထုတ်လမ်းဖောက်လုပ်ပြီးစီးမှု အခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ကုန်ထုတ်လမ်းအား ရေရှည်ပိုင်းဝန်းထိန်းသိမ်းကြရန် ဆွေးနွေးမှာကြားသည်။ အဆိုပါ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို ၂၀၂၄ - ၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာနှစ် ပြည်ထောင်စု/တိုင်းဒေသကြီး ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေများဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယခုအခါ လုပ်ငန်းများအားလုံး ရာနှုန်းပြည့်ပြီးစီးပြီဖြစ်သည်။ မောင်ခိုင်

လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ်၌ အခြေခံပညာအလယ်တန်းနှင့် မူလတန်းသင်ကြားသင်ယူမှုထိရောက်ရေး ဆွေးနွေး

လှိုင်းဘွဲ့ ဇန်နဝါရီ ၁၉ ကရင်ပြည်နယ် လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ်၌ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ်အတွက် အခြေခံပညာအလယ်တန်းအဆင့် Grade - 9 နှင့် အခြေခံပညာမူလတန်းအဆင့် Grade - 5 သင်ကြားသင်ယူမှု ထိရောက်ရေးနှင့် အရည်အသွေးမြှင့်တင်ရေး မြို့နယ်အဆင့်ဆွေးနွေးပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက်နှင့် ၁၉ ရက်တို့တွင် လှိုင်းဘွဲ့မြို့ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းနှင့် အမှတ်(၂) အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်း၊ အထက(ခွဲ) လှိုင်းဘွဲ့အထက(ခွဲ)ခိုင်းပြတိုက်၌ ပြုလုပ်သည်။



အဆိုပါ ဆွေးနွေးပွဲများတွင် စုစုပေါင်း ဆရာ ဆရာမ ၁၀၈၉ ဦးက မိမိတို့သင်ကြားသည့် ဘာသာရပ်များအလိုက် သင်ကြားသင်ယူမှု ထိရောက်ရေးနှင့် အရည်အသွေးမြှင့်တင်ရေးအတွက် တက်ရောက်ဆွေးနွေးကြသည်။ မြို့နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနပြည်သူ့ဆေးရုံတာဝန်ခံ ဒေါက်တာစောငြိမ်းထွန်း ဦးဆောင်သည့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများက ဆွေးနွေးပွဲကို တက်ရောက်ကြသည့် ဆရာ ဆရာမများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ထပ်ဆောင်းကာကွယ်ဆေး (Pfizer) ကို ထိုးနှံပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

မိုးနဲမြို့နယ် ဆောင်ကျဲကျေးရွာ၌ ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းပြီးစီး

မိုးနဲ ဇန်နဝါရီ ၁၉ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) မိုးနဲမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်

ရေးလုပ်ငန်းစီမံကိန်း(VDP)ဖြင့် ဆောင်ကျဲကျေးရွာ၌ ကျေးရွာတွင်း ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ အဆိုပါ ဆောင်ကျဲကျေးရွာကွန်ကရစ်လမ်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအကျယ် ၁၂ ပေ၊ ၃ မြောက်လက်မရှိပြီး ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစီမံကိန်းပံ့ပိုးရန်ပုံငွေကျပံ သိန်း ၁၅၀ နှင့် ပြည်သူထည့်ဝင်ငွေကျပံ သိန်း ၆၀ ကို အသုံးပြုကာ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဩဂုတ်လ စတင်ပေးအပ်စတင်အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာ ယခုအခါ လုပ်ငန်းအားလုံး ရာနှုန်းပြည့် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပြီဖြစ်သောကြောင့် ကျေးရွာရှိ ကျေးလက်နေပြည်သူများအတွက် ရာသီမရွေး လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး အဆင်ပြေလွယ်ကူစွာ သွားလာနိုင်ပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါကျေးရွာတွင် ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေများကို မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးအာကာမြိုးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များက ဇန်နဝါရီ ၁၉ ရက်တွင် သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မူ



မင်းဘူးမြို့၌ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ် ပညာရေးစုံညီပွဲတော်ကျင်းပ

မင်းဘူး ဇန်နဝါရီ ၁၉ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မင်းဘူးမြို့၌ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ် NO.1 ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်း(စက)က ဦးဆောင်ကျင်းပသည့် ပညာရေးစုံညီပွဲတော်နှင့် ဘက်စုံထူးချွန်ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက်က မင်းပုဒိုးဩဘာသင်္ကြံမြို့နယ်ခန့်မဉ် ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားတွင် မင်းဘူးခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးလှိုင်က အမှာစကားပြောကြားပြီး ကျောင်းအုပ်ချုပ်သူဆရာကြီး ဦးအောင်ပြည့်ဖြိုးက ကျောင်းသားလူငယ်များအား နှစ်စဉ်ပြုစုပျိုးထောင်မွေးထုတ်ပေးနေမှု အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ဆက်လက်ပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက တေးသီချင်းများဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်သည်။ ထို့နောက် ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများက လှူရည်ချွန်မောင်မယ်များ၊ ၂၀၂၄ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် ထူးချွန်စွာအောင်မြင်ခဲ့ကြသူများ၊ အထိမ်း

အမှတ်ပြိုင်ပွဲများတွင် ဆုရရှိခဲ့သူများ၊ စာပေထူးချွန်ဆုရရှိသူများနှင့် သင်ကြားရေးထူးချွန်ဆုရ ဆရာ ဆရာမများအား ဂုဏ်ပြုဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။(အောက်ပုံ) မောင်မောင်(မင်းဘူး)



လေပြင်းဘေးအန္တရာယ် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်သူ့သို့ အသိပေးနှိုးဆော်ချက်

လေပြင်းဘေးအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ရန် အချက်များ

၁။ မိမိအိမ်၏ ကြိုခိုက်မှုကို ပုံမှန်စစ်ဆေးပြီး တောင့်တင်း ခိုင်မာအောင် ပြုလုပ်ထားပါ။



၂။ လေပြင်းဒဏ်ခံနိုင်စေရေးအတွက် လိုအပ်သည့် နေရာများတွင် ထောက်တန်းများ/ဒေါက်တိုင်များ ထပ်မံအားဖြည့်တပ်ဆင်ပါ။

၃။ မြေဝင်အိမ်တိုင်းများအား လိုအပ်လျှင် တိုင်ဖိနပ်ပတ်လည်တွင် မြေဖွဲ့၍ သိပ်သည်းကျစ်လစ်အောင် ဆောင်ရွက်ပါ။

၄။ သွပ်အမိုးဖြစ်ပါက အစွန့်ကျင်သောနေရာများတွင် သွပ်သံစိပ်စိပ်ရိုက်ပါ။ ခန့် / သက်ကယ်အမိုးဖြစ်ပါက ဝါးရာဇမတ်ကွက် ကြက်နင်းဖြင့် ခိုင်ခံ့စွာ အုပ်ပါ။ သွပ်နန်းကြိုးဖြင့် ခိုင်မြဲစွာ ချည်နှောင်ပါ။



၅။ အိမ်အကာအရံများ၊ တံခါးများ၊ ပြတင်းပေါက်များအား ပိုမိုခိုင်ခံ့စေရန် ကြိုတင်ဆောင်ရွက်ပါ။

၆။ အိမ်အနီးရှိ ကျိုးကျနိုင်သော သစ်ပင် / သစ်ကိုင်းများကို ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်းထားပါ။



၇။ အိမ်အတွင်းရှိ ပြုကျ၊ ပြုတ်ကျ၊ ကွဲရနိုင်သော ပစ္စည်းများကို အန္တရာယ်မဖြစ်စေရန် မြဲမြံအောင် ပြုလုပ်ထားပါ။ မီးလောင်စေနိုင်သော ပစ္စည်းများကို စစ်ဆေး၍ လိုအပ်သလို ပြင်ဆင်ထားပါ။

၈။ အရေးပေါ်သုံးပစ္စည်းများ၊ စားရေရိက္ခာနှင့်အရေးကြီးစာရွက်စာတမ်းများကို မိမိနှင့်အတူ ထားရှိပါ။

၉။ မိသားစုများအရေးပေါ်ပြောင်းရွှေ့နိုင်ရန် နေရာ၊ လမ်းကြောင်းများနှင့် မိသားစုဆုံရပ်ကို ကြိုတင်သတ်မှတ်ထားပါ။



နာမည်ကြီး တင်းနစ်မယ် ဆွိယာတက်ခ်ကို ရှုံးနိမ့်မှုကြောင့် ဩစတြေးလျအိုးပင်းပြိုင်ပွဲမှ ရာဒူကာနူ ထွက်ရပြီ

အမ်မာရာဒူကာနူသည် ဩစတြေးလျအိုးပင်း တင်းနစ်အမျိုးသမီးတစ်ဦးချင်းပြိုင်ပွဲ တတိယအဆင့်တွင် နာမည်ကြီး တင်းနစ်မယ် ဆွိယာတက်ခ်ကို ရှုံးနိမ့်ခဲ့သည့်အတွက် ပြိုင်ပွဲမှ ထွက်ရပြီ ဖြစ်သည်။

ဗြိတိန်တင်းနစ်မယ် ရာဒူကာနူသည် နာမည်ကြီး ပိုလန်တင်းနစ်မယ် ဆွိယာတက်ခ်ကို ၆-၁၊ ၆-၀ ဖြင့် ရှုံးနိမ့်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ ၎င်းသည် ဩစတြေးလျအိုးပင်း ပထမအဆင့်တွင် ရှေးတင်းနစ်မယ် အဲလက်စ်ဇန်ဒရိုဗာ၊ ဒုတိယအဆင့်တွင် အမေရိကန်တင်းနစ်မယ် အာနစ်ဆီဗာတို့ကို အနိုင်ယူကျော်ဖြတ်ကာ တတိယအဆင့်သို့ တက်လှမ်းလာသူ ဖြစ်သည်။

ရာဒူကာနူသည် လွန်ခဲ့သည့် သုံးနှစ်က ဆစ်ဒနီအိုးပင်းပြိုင်ပွဲတွင် ကာဇက်စတန်တင်းနစ်မယ် အီလန်နာ ရွှင်ဘာကီနာကို အလားတူ ၆-၀၊ ၆-၀ ရလဒ်ဖြင့် ရှုံးနိမ့်ဖူးထားသူဖြစ်သည်။ ရာဒူကာနူကို ကျော်ဖြတ်နိုင်ခဲ့သော ဆွိယာတက်ခ်သည် ဩစတြေးလျအိုးပင်းပြိုင်ပွဲ စတင်အဆင့်တွင် ဂျာမနီတင်းနစ်မယ် အီဗာလစ်နှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည်ဖြစ်သည်။

ရာဒူကာနူနှင့်အတူ နာမည်ကြီးတင်းနစ်မယ်များဖြစ်သည့် ဂျေတီယာ၊ ပါအိုလီနီ၊ ဟာဒက်မာရီယာ၊ မူဆင်ဆီဗာတို့လည်း ပြိုင်ဘက်ကို ရှုံးနိမ့်ကာ ဩစတြေးလျအိုးပင်းပြိုင်ပွဲမှ ထွက်ခွာခဲ့ရသည်။



ပရိမီယာလိဂ်ပွဲစဉ် (၂၂) တွင် မန်ယူ၊ စပါးတို့ ရှုံးနိမ့်ပြီး နော်တင်ဟမ် အနိုင်ရ

ပရိမီယာလိဂ်ပွဲစဉ်(၂၂)မှ ဇန်နဝါရီ ၁၉ ရက် ည ၈ နာရီခွဲက အိုးထရက် ဗွိုက်ကွင်း၌ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့သည့် မန်ယူနှင့် ဘရိုက်တန်အသင်း ပွဲစဉ်တွင် ဘရိုက်တန်အသင်းက သုံးဂိုး - တစ်ဂိုးဖြင့် နိုင်ပွဲရရှိခဲ့သည်။

ရလဒ်ပိုင်းဆိုးရွားမှု ကြုံတွေ့နေသည့် မန်ယူအသင်းသည် ခြေစွမ်းထက်မြက်သည့် ဘရိုက်တန်အသင်း၏ ဖိအားပေးကစားမှုအောက် ပုံစံကောင်း ပျောက်ဆုံးခဲ့သည်။

မန်ယူအသင်းအတွက် သွင်းဂိုးကို ဗာနန်ဒိုဒက်စ်က ပယ်နယ်တီ မှတစ်ဆင့် သွင်းယူပေးပြီး ဘရိုက်တန်အသင်းအတွက် သွင်းဂိုးများကို မင်းတာ၊ မိတ်မန်ဒ် ရွတ်တားတို့က သွင်းယူပေးခဲ့သည်။ ဘရိုက်တန် အသင်းသည် ယခု ပွဲစဉ်နိုင်ပွဲရရှိခဲ့သည့်အတွက်



လိဂ် ၂၂ပွဲကစားပြီး ရမှတ် ၃၄ မှတ် ရရှိကာ အမှတ်ပေးဇယားအထက်ပိုင်းသို့ တက်လှမ်းနိုင်ခဲ့သည်။ အခြားပွဲစဉ် ရလဒ်များတွင်

အဲဗာတန်က စပါးကို သုံးဂိုး-နှစ်ဂိုး၊ နော်တင်ဟမ်က ဆောက်သစ်တန်ကို သုံးဂိုး-နှစ်ဂိုးဖြင့် နိုင်ပွဲရရှိခဲ့သည်။

နာပိုလီက အတ္တလန္တာကို အနိုင်ရရှိခဲ့သောကြောင့် အမှတ်ပေးဇယားကို ရမှတ်ပြတ် ဦးဆောင်နေ

အီတလီစီးရီးအေ ပွဲစဉ် (၂၁) မှ ဇန်နဝါရီ ၁၉ ရက် နံနက် ၂ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့သည့် အတ္တလန္တာနှင့် နာပိုလီ အသင်းပွဲစဉ်တွင် နာပိုလီအသင်းက အကြိတ်အနယ်ကစားပြီး သုံးဂိုး-နှစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိကာ အမှတ်ပေးဇယားကို ရမှတ်ပြတ် ဦးဆောင်နိုင်ခဲ့သည်။

စီးရီးအေတွင် ဒုတိယတိုက်စစ်အကောင်းဆုံး အသင်းအဖြစ် ရပ်တည်နေသည့် အတ္တလန္တာ အသင်းသည် နာပိုလီအသင်းကို ဂိုးပေါက်ခြိမ်းခြောက်မှု အသာနှင့်အတူ ဖိအားပေးကစားနိုင်ခဲ့သည်။

သို့သော်လည်း ပွဲချိန်တစ်လျှောက် နာပိုလီအသင်းဘက်သို့ ထိရောက်သည့် ဂိုးပေါက်ခြိမ်းခြောက်မှု ပြုလုပ်ထားနိုင်ခြင်း မရှိပေ။

ပြိုင်ဘက် နာပိုလီအသင်းက ထိရောက်သည့် ဂိုးပေါက်ခြိမ်းခြောက်မှု နှစ်ကြိမ်ရရှိခဲ့ပြီး နှစ်ကြိမ်စလုံး ဂိုးအဖြစ် ပြောင်းလဲနိုင်ခဲ့သည်။

အတ္တလန္တာအသင်းအတွက် သွင်းဂိုးများကို ရီတီဂူနှင့် လွတ်ခမ် မန်းတို့က သွင်းယူပေးပြီး နာပိုလီအသင်းအတွက် သွင်းဂိုးများကို ပိုလီတာနို၊ မက်တွန်စီနေးနှင့် လူကာကတို့က သွင်းယူပေးခဲ့သည်။

နာပိုလီအသင်းသည် ယခုပွဲ နိုင်ပွဲရရှိခဲ့သည့်အတွက် စီးရီးအေတွင် ၂၁ ပွဲကစားပြီး ရမှတ် ၅၀ ဖြင့် အမှတ်ပေးဇယားကို ဦးဆောင်နိုင်ခဲ့သည်။

ပြိုင်ဘက်အတ္တလန္တာအသင်းက ၂၁ ပွဲကစားပြီး ရမှတ် ၄၃ မှတ်ဖြင့် တတိယနေရာမှ ဖိအားပေးလျက်ရှိသည်။

ဇန်နဝါရီ ၁၉ ရက်ညနေ ၆ နာရီတွင် ဖီအိုရင်တီးနားနှင့် တိုရီနိုအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာ တစ်ဖက်တစ်ဂိုးစီဖြင့် သရေပွဲအဖြစ် ပြီးဆုံးခဲ့သည်။ အဆိုပါပွဲစဉ်တွင် တိုရီနိုအသင်းမှ ခံစစ်ကစားသမား ဒမ်ဘီလီ ပွဲကစားချိန် ၃၃ မိနစ်တွင် နှစ်ဂိုးတစ်ကြိမ် ထုတ်ပယ်ခံခဲ့ရသည်။



■ နာပိုလီတိုက်စစ်ကစားသမား လူကာကူ အတ္တလန္တာအသင်းဘက်သို့ အနိုင်သေချောစေမည့် တတိယဂိုး သွင်းယူစဉ်။

လေဗာကူဆင်က တိုက်စစ်ခြေစွမ်းပြကာ မိုချန်ဂလာဘတ်ချ်ကို ဂိုးပြတ်အနိုင်ယူ

ဘွန်ဒက်စ်လီဂါပွဲစဉ် (၁၈) မှ ဇန်နဝါရီ ၁၉ ရက် နံနက်အစောပိုင်းက ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့သည့် လေဗာကူဆင်နှင့် မိုချန်ဂလာဘတ်ချ် အသင်း ပွဲစဉ်တွင် လေဗာကူဆင်အသင်းက တိုက်စစ်ခြေစွမ်းပြကာ သုံးဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် နိုင်ပွဲရရှိပြီး ဦးဆောင်သူဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းကို အနီးကပ်ဖိအားပေးနိုင်ခဲ့သည်။

ရှုံးပွဲဆက်မှုကို ချေဖျက်ရန် အကောင်းဆုံးပြင်ဆင်လာသော မိုချန်ဂလာဘတ်ချ်အသင်းသည် ပြိုင်ဘက် လေဗာကူဆင်အသင်း ခံစစ်နှင့် ဂိုးသမားတို့ကို ကျော်ဖြတ်နိုင်ခြင်း မရှိချေ။ လေဗာကူဆင်အသင်းက တိုက်စစ်၊ ကွင်းလယ်၊ ခံစစ် ဟန်ချက်ညီညီ ကစားနိုင်ခဲ့ပြီး အရေးပါသည့် နိုင်ပွဲကို ဖော်ဆောင်နိုင်ခဲ့သည်။

လေဗာကူဆင်အသင်းအတွက် သွင်းဂိုးများကို ဝစ်နှင့် ရစ်တို့က သွင်းယူပေးပြီး မိုချန်ဂလာဘတ်ချ်အသင်းအတွက် တစ်လုံးတည်းသော ချေပဂိုးကို ကလီဒီးယန်က သွင်းယူပေးခဲ့သည်။ လေဗာကူဆင်အသင်းသည် ယခုပွဲစဉ် နိုင်ပွဲရရှိခဲ့သည့်အတွက် ဘွန်ဒက်စ်လီဂါတွင် နိုင်ပွဲ ၁၂ ပွဲရရှိလာပြီ ဖြစ်သည်။ ပြိုင်ဘက် မိုချန်ဂလာဘတ်ချ်အသင်းက ယခုပွဲစဉ်ရှုံးနိမ့်ခဲ့သည့်အတွက် ဘွန်ဒက်စ်လီဂါရှုံးပွဲ ရှစ်ပွဲရှိလာပြီ ဖြစ်သည်။

လေဗာကူဆင်အသင်းသည် ယခုပွဲ အနိုင်ကြောင့် နောက်ဆုံးယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့သည့် ပြိုင်ပွဲစဉ် ၁၂ ပွဲ ဆက် နိုင်ပွဲရရှိခဲ့သည့် မှတ်တမ်းပိုင်ဆိုင်ခဲ့သည်။ လေဗာကူဆင်အသင်းသည် လာမည့်ပွဲစဉ်အဖြစ် ချန်ပီယံလိဂ်ပြိုင်ပွဲတွင် အသင်းကြီး အက်သလက်တီကိုမက်ဒရစ်အသင်းနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည် ဖြစ်သည်။

- နောက်ဆုံးရအားကစားသတင်းတိုများ**
- အာဆင်နယ်အသင်းသည် လိုက်ပဲစစ်အသင်းမှ အသက် ၂၁ နှစ်အရွယ် တိုက်စစ်ကစားသမား ဘင်ဂျမင်ဆက်ကို အား ဇန်နဝါရီအပြောင်းအရွှေ့ကာလတွင် ပြောင်းရွှေ့ကြေး ပေါင်သန်း ၇၀ ဖြင့် ခေါ်ယူလိုနေသည်။
 - ရိုးရဲမက်ဒရစ်အသင်းသည် လီဗာပူးအသင်းမှ အီလန် ခံစစ်ကစားသမား အာနူး (၂၆နှစ်) ကို ဇန်နဝါရီ အပြောင်းအရွှေ့မိတ်တစ် ခေါ်ယူသွားဖွယ်ရှိနေသည်။
 - အာဆင်နယ်၊ ချယ်ဆီးနှင့် ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းတို့သည် စပို့တင်း ဗဟိုခံစစ်ကစားသမား ဒိုင်အိုမန်နီ (၂၁) ကို ခေါ်ယူရန် စိတ်ဝင်စားနေသည်။
 - အက်စ်တွန်စီလာအသင်းသည် လီဗန်တေးအသင်းမှ စပိန်ညာခံစစ်ကစားသမား ဂါဗီယာကို ခေါ်ယူလိုနေသည်။
 - လာလီဂါပွဲစဉ် (၂၀) အဖြစ် ဇန်နဝါရီ ၁၉ ရက် နံနက် ၂ နာရီခွဲက ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့သည့် ဂီတာမေးနှင့် ဘာစီလိုနာအသင်း ပွဲစဉ်တွင် တစ်ဖက်တစ်ဂိုးစီဖြင့် သရေပွဲခဲ့သည်။ ဘာစီလိုနာအသင်းသည် ယခုပွဲစဉ် သရေပွဲကြောင့် ငါးပွဲဆက်နိုင်ပွဲရရှိမှုမှတ်တမ်း ရပ်တန့်ခဲ့သည်။

■ **မိုးဇော် - စုစည်းသည်**

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ
လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန
လျှပ်စစ်စွမ်းအားစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန
ရုံးအမှတ်(၂၇)နေပြည်တော်
ကြော်ငြာစာအမှတ် (၁၂/၂၀၂၅)
၂၀၂၅ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၁၇ ရက်

၁။ လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန၊ လျှပ်စစ်စွမ်းအားစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနနှင့် လစ်လပ်လျက်ရှိသော လစာနံနံကျပ် (၂၀၂၀၀၀-၂၀၀၀-၂၀၀၀)တန်း ၃-ဦးစီးမှူး(အင်ဂျင်နီယာ)ရာထူး (၃)နေရာအတွက် အောက်ဖော်ပြပါသတ်မှတ် အရည်အချင်းနှင့် ပြည့်စုံမှုကိုကြည့်ရှုရာ လျှောက်ထားနိုင်ပါသည် -

စဉ်	ခန့်ထားမည့် ရာထူး	အရည်အချင်း	ဘာသာရပ်	ခန့်ထားမည့် ဦးရေ
၁။	၃-ဦးစီးမှူး (အင်ဂျင်နီယာ)	A.G.T.I (EP/ MP/ Civil)	Electrical Power (EP) Mechanical Power (MP) Civil	၁ ၁ ၁

- ၂။ လျှောက်ထားသူသည် -
- (က) ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံသားဖြစ်ရမည်။
 - (ခ) (၃၁-၃-၂၀၂၅) ရက်တွင် ပြင်ပနိုင်ငံခြားတွင် အသက်(၃၀) ထက်မကျော်လွန်သူ နိုင်ငံစံနှုန်းဖြစ်ပါက အသက်(၃၅)နှစ်ထက် မကျော်လွန်သူဖြစ်ရမည်။
 - (ဂ) ကျန်းမာရေးကောင်းမွန်ပြီး ကိုယ်လက်အင်္ဂါ ပြည့်စုံသူဖြစ်ရမည်။
 - (ဃ) အကျင့်စားကြောင်းကင်းရှင်းသူဖြစ်ရမည်။
 - (င) ဝန်ထမ်းအဖြစ် ခန့်အပ်ခြင်းခံရပါက အနည်းဆုံး(၅)နှစ် တစ်စက် တက်ပြီး တာဝန်ထမ်းဆောင်ရမည်။ တာဝန်ထမ်းဆောင်နိုင်ခြင်း မရှိပါက လျော်ကြေးငွေ (၁၀) သိန်းကျော်ထက် ပေးဆောင်ရမည်။
 - (စ) အခြားရောဂါဝန်ထမ်း ဝန်ထမ်းအဖြစ်မှ ထုတ်ပစ်ခြင်း၊ ရာထူးမှ ထုတ်ပယ်ခြင်း၊ ရာထူးမှ ဝန်ထမ်းအဖြစ်မှ အမိန့်စာပယ်ဖျက်ခြင်းခံရသူများ လျှောက်ထားနှင့် မရှိပါ။

- ၃။ လျှောက်ထားသူသည် စာမေးပွဲဝင်ကြေးငွေကျပ် (၅၀၀၀/-) (ကျပ်ငါးထောင်ငါးရာအထိ) အရည်အချင်း ပြန်မှန်ပေးရောင်းရရှိ လျှပ်စစ်စွမ်းအား စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန၏ ငွေစာရင်းအမှတ် (MD-013200) သို့ ပေးသွင်းရမည်။ သတ်မှတ်လျက်လွှာများကို လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန၊ လျှပ်စစ်စွမ်းအား စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနတွင် စာမေးပွဲဝင်ကြေးပေးသွင်းထားသည့် ချခံနံနံမူရင်းပြသည့် ၃-၂-၂၀၂၅ ရက်မှ ၇-၂-၂၀၂၅ ရက်ထက် ရုံးချိန်းအတွင်း ထုတ်ယူနိုင်ပြီး လျှောက်လွှာထုတ်ယူသူသည် နေရာရှိ ၇-၂-၂၀၂၅ ရက်နေ့ကဆုံးထား၍ တာဝန်ရရှိ ကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ ကိုယ်စားဖြစ်စေ လျှောက်လွှာများကို တင်သွင်းရမည်။ သတ်မှတ်ရက်ကတော်လွန်ပေးလိုသော လျှောက်လွှာ များကို လက်ခံစဉ်မစားမည် မဟုတ်ပါ။

- ၄။ လျှောက်ထားသူနှင့်အတူ အောက်ပါအချက်အလက်များကို ပေးပို့ရမည် ဖြစ်ပါသည် -
- (က) (၂)လအတွင်းရိုက်ကူးထားသော ဝတ်စုံပုံစံအရွယ်စာတံ(၃)ပုံ (ကျောက်တံတွင် အမည် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားအမှတ် ရေးသားရန်)
 - (ခ) ယူဆချက်အရည်အချင်းစိစစ်ရန် သို့/ဒီပလိုမာလက်မှတ်(မိတ္တူ)နှင့် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း အောင်လက်မှတ်(မိတ္တူ) (မိတ္တူမူရင်းမရှိကြောင်း လက်မှတ်ရေးထိုးရမည်)
 - (ဂ) နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား(မိတ္တူ)
 - (ဃ) ပြည်ပနေထိုင်ခြင်းကတ်ပြားသော ကိုယ်ရေးမှတ်တမ်း၊ ဆက်သွယ်ရန် လိပ်စာအပြည့်အစုံနှင့် နေရပ်လိပ်စာ
 - (င) နိုင်ငံစံနှုန်းဖြစ်ပါက တာဝန်ထမ်းဆောင်သည့် သက်ဆိုင်ရာ ဌာန၏ မြေဆိုရန် ခွင့်ပြုချက်(မူရင်း)
 - (စ) နိုင်ငံစံနှုန်း မဟုတ်သူများအတွက် အလုပ်သမားမှတ်ပုံတင် (မိတ္တူ)
 - (ဆ) အခြားကင်းရှင်းကြောင်း သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်/ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် ရဲစခန်း ထောက်ခံချက် (မူရင်း)
 - (ဇ) ပါတီနိုင်ငံရေး ကင်းရှင်းကြောင်း ကာကွယ်ခံချက်
 - (ဈ) သက်ဆိုင်ရာ ပြည်သူ့ဆေးကြောရေးမှူးရုံးတွင် လျှောက်လွှာပေးပို့ပြီး တစ်လအတွင်း ကျန်းမာရေးကင်းရှင်းကြောင်း စစ်ဆေးထားသည့် ဆေးထောက်ခံချက်(မူရင်း)
 - (ည) အခြားရောဂါဝန်ထမ်း ဝန်ထမ်းအဖြစ်လုပ်ကိုင်ခဲ့ပါက ရာထူးမှ ထုတ်ပယ်ခြင်း၊ ဝန်ထမ်းအဖြစ်မှ ထုတ်ပစ်ခြင်းနှင့် ရာထူး ခန့်ထားခြင်းမှ အမိန့်စာပယ်ဖျက်ခြင်းမရှိပါကြောင်း ကတိ ဝန်ခံချက်(မူရင်း)

၅။ လျှောက်ထားသူများသည် အင်္ဂလိပ်စာ၊ ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာများကို ရေးဖြေစာမေးပွဲဖြေဆိုရမည်။

၆။ ရေးဖြေစာမေးပွဲအား ၂၀၂၅ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၁၇ ရက်နှင့် လူထု အရည်အချင်း စစ်ဆေးခြင်းအား ၂၀၂၅ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၁၄ ရက်တွင် လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန၊ လျှပ်စစ်စွမ်းအားစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန၊ ရုံးအမှတ်(၂၇)၊ နေပြည်တော်၌ ဖြေဆိုရမည်ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပုံစံနှင့်အတူ လာရောက်ဖြေဆိုရန်ဖြစ်ပါသည်။

၇။ ဖြေဆိုခွင့်ကတ်ပြားများအား ၂၀၂၅ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၁၁ ရက်တွင် လျှပ်စစ်စွမ်းအား ဝန်ကြီးဌာန၊ လျှပ်စစ်စွမ်းအားစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန၊ ရုံးအမှတ်(၂၇)၊ နေပြည်တော်တွင် ရုံးချိန်းအတွင်း ထုတ်ပေးမည်ဖြစ်ပြီး တာဝန်ရရှိ ကိုယ်တိုင် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပုံစံနှင့်အတူ အလုပ်သမားမှတ်ပုံတင်(မူရင်း) နှင့်အတူ လာရောက်ထုတ်ယူရမည်ဖြစ်ပါသည်။

၈။ လူထုအရည်အချင်းစစ်ဆေး အောင်မြင်သူများကိုသာ အကြောင်းကြား၍ ရွေးချယ်ခန့်ထားမည်ဖြစ်ပါမည်နှင့် အခြားသို့ခန့်ထားသော အချက်များရှိပါက လူ့အသိအာရုံစိစစ်ရေးဌာန၊ လျှပ်စစ်စွမ်းအားစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန၊ လျှပ်စစ်စွမ်းအား ဝန်ကြီးဌာန၊ ရုံးအမှတ်(၂၇)၊ နေပြည်တော်၌ လူထုအရည်အချင်းစစ်ဆေး ဖုန်း-၀၆၇-၃၄၀၀၇၃ သို့ ဖြစ်စေ ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

လျှပ်စစ်စွမ်းအားစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အသိပေးကြေညာခြင်း

ပြင်ဦးလွင်မြို့၊ ရပ်ကွက်ကြီး (၂)၊ ကွင်း/အကွက်အမှတ် ၂၉/စာရင်းကုန်ရုံးမှ ဦးပိုင်အမှတ်(၉-က)၊ မြေပိုင်လက်မှတ် ၀ ၃၁၁ ၀၄၃ စာရင်း မြေကွက်အား မြေပိုင်လက်မှတ် (အမည်ပြောင်း)လျှောက်ထားနိုင်ရောင်း အသိပေးခြင်း (၉/၀၈၁ (နိုင်ငံ)၀၈၅၆၀ နှင့် အခြားအချက် (၉/မဟာ(နိုင်ငံ)၀၄၀၂၀၀ တို့မှ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ပြင်ဦးလွင်ခရိုင်/ မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှူးသို့ ကြော်ငြာပါသည့်ရက်စွဲဖြင့် (၁၄)ရက်အတွင်း မြေပိုင်ဆိုင်မှုအထောက်အထားပြည့်စုံစွာဖြင့် လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ ပြင်ဦးလွင်မြို့

ကြော်ငြာစာ

မန္တလေးမြို့၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ မဟာမြင်(၁)ရပ်ကွက်၊ အကွက် အမှတ်(၅၀၀)၊ ဦးပိုင်အမှတ် (၂၄-က)၊ ရွာလမ်း ၃၂၊ ၃၃၊ ၃၄၊ ၃၅၊ ၃၆၊ ၃၇၊ ၃၈၊ ၃၉၊ ၄၀၊ ၄၁၊ ၄၂၊ ၄၃၊ ၄၄၊ ၄၅၊ ၄၆၊ ၄၇၊ ၄၈၊ ၄၉၊ ၅၀၊ ၅၁၊ ၅၂၊ ၅၃၊ ၅၄၊ ၅၅၊ ၅၆၊ ၅၇၊ ၅၈၊ ၅၉၊ ၆၀၊ ၆၁၊ ၆၂၊ ၆၃၊ ၆၄၊ ၆၅၊ ၆၆၊ ၆၇၊ ၆၈၊ ၆၉၊ ၇၀၊ ၇၁၊ ၇၂၊ ၇၃၊ ၇၄၊ ၇၅၊ ၇၆၊ ၇၇၊ ၇၈၊ ၇၉၊ ၈၀၊ ၈၁၊ ၈၂၊ ၈၃၊ ၈၄၊ ၈၅၊ ၈၆၊ ၈၇၊ ၈၈၊ ၈၉၊ ၉၀၊ ၉၁၊ ၉၂၊ ၉၃၊ ၉၄၊ ၉၅၊ ၉၆၊ ၉၇၊ ၉၈၊ ၉၉၊ ၁၀၀၊ ၁၀၁၊ ၁၀၂၊ ၁၀၃၊ ၁၀၄၊ ၁၀၅၊ ၁၀၆၊ ၁၀၇၊ ၁၀၈၊ ၁၀၉၊ ၁၁၀၊ ၁၁၁၊ ၁၁၂၊ ၁၁၃၊ ၁၁၄၊ ၁၁၅၊ ၁၁၆၊ ၁၁၇၊ ၁၁၈၊ ၁၁၉၊ ၁၂၀၊ ၁၂၁၊ ၁၂၂၊ ၁၂၃၊ ၁၂၄၊ ၁၂၅၊ ၁၂၆၊ ၁၂၇၊ ၁၂၈၊ ၁၂၉၊ ၁၃၀၊ ၁၃၁၊ ၁၃၂၊ ၁၃၃၊ ၁၃၄၊ ၁၃၅၊ ၁၃၆၊ ၁၃၇၊ ၁၃၈၊ ၁၃၉၊ ၁၄၀၊ ၁၄၁၊ ၁၄၂၊ ၁၄၃၊ ၁၄၄၊ ၁၄၅၊ ၁၄၆၊ ၁၄၇၊ ၁၄၈၊ ၁၄၉၊ ၁၅၀၊ ၁၅၁၊ ၁၅၂၊ ၁၅၃၊ ၁၅၄၊ ၁၅၅၊ ၁၅၆၊ ၁၅၇၊ ၁၅၈၊ ၁၅၉၊ ၁၆၀၊ ၁၆၁၊ ၁၆၂၊ ၁၆၃၊ ၁၆၄၊ ၁၆၅၊ ၁၆၆၊ ၁၆၇၊ ၁၆၈၊ ၁၆၉၊ ၁၇၀၊ ၁၇၁၊ ၁၇၂၊ ၁၇၃၊ ၁၇၄၊ ၁၇၅၊ ၁၇၆၊ ၁၇၇၊ ၁၇၈၊ ၁၇၉၊ ၁၈၀၊ ၁၈၁၊ ၁၈၂၊ ၁၈၃၊ ၁၈၄၊ ၁၈၅၊ ၁၈၆၊ ၁၈၇၊ ၁၈၈၊ ၁၈၉၊ ၁၉၀၊ ၁၉၁၊ ၁၉၂၊ ၁၉၃၊ ၁၉၄၊ ၁၉၅၊ ၁၉၆၊ ၁၉၇၊ ၁၉၈၊ ၁၉၉၊ ၂၀၀၊ ၂၀၁၊ ၂၀၂၊ ၂၀၃၊ ၂၀၄၊ ၂၀၅၊ ၂၀၆၊ ၂၀၇၊ ၂၀၈၊ ၂၀၉၊ ၂၁၀၊ ၂၁၁၊ ၂၁၂၊ ၂၁၃၊ ၂၁၄၊ ၂၁၅၊ ၂၁၆၊ ၂၁၇၊ ၂၁၈၊ ၂၁၉၊ ၂၂၀၊ ၂၂၁၊ ၂၂၂၊ ၂၂၃၊ ၂၂၄၊ ၂၂၅၊ ၂၂၆၊ ၂၂၇၊ ၂၂၈၊ ၂၂၉၊ ၂၃၀၊ ၂၃၁၊ ၂၃၂၊ ၂၃၃၊ ၂၃၄၊ ၂၃၅၊ ၂၃၆၊ ၂၃၇၊ ၂၃၈၊ ၂၃၉၊ ၂၄၀၊ ၂၄၁၊ ၂၄၂၊ ၂၄၃၊ ၂၄၄၊ ၂၄၅၊ ၂၄၆၊ ၂၄၇၊ ၂၄၈၊ ၂၄၉၊ ၂၅၀၊ ၂၅၁၊ ၂၅၂၊ ၂၅၃၊ ၂၅၄၊ ၂၅၅၊ ၂၅၆၊ ၂၅၇၊ ၂၅၈၊ ၂၅၉၊ ၂၆၀၊ ၂၆၁၊ ၂၆၂၊ ၂၆၃၊ ၂၆၄၊ ၂၆၅၊ ၂၆၆၊ ၂၆၇၊ ၂၆၈၊ ၂၆၉၊ ၂၇၀၊ ၂၇၁၊ ၂၇၂၊ ၂၇၃၊ ၂၇၄၊ ၂၇၅၊ ၂၇၆၊ ၂၇၇၊ ၂၇၈၊ ၂၇၉၊ ၂၈၀၊ ၂၈၁၊ ၂၈၂၊ ၂၈၃၊ ၂၈၄၊ ၂၈၅၊ ၂၈၆၊ ၂၈၇၊ ၂၈၈၊ ၂၈၉၊ ၂၉၀၊ ၂၉၁၊ ၂၉၂၊ ၂၉၃၊ ၂၉၄၊ ၂၉၅၊ ၂၉၆၊ ၂၉၇၊ ၂၉၈၊ ၂၉၉၊ ၃၀၀၊ ၃၀၁၊ ၃၀၂၊ ၃၀၃၊ ၃၀၄၊ ၃၀၅၊ ၃၀၆၊ ၃၀၇၊ ၃၀၈၊ ၃၀၉၊ ၃၁၀၊ ၃၁၁၊ ၃၁၂၊ ၃၁၃၊ ၃၁၄၊ ၃၁၅၊ ၃၁၆၊ ၃၁၇၊ ၃၁၈၊ ၃၁၉၊ ၃၂၀၊ ၃၂၁၊ ၃၂၂၊ ၃၂၃၊ ၃၂၄၊ ၃၂၅၊ ၃၂၆၊ ၃၂၇၊ ၃၂၈၊ ၃၂၉၊ ၃၃၀၊ ၃၃၁၊ ၃၃၂၊ ၃၃၃၊ ၃၃၄၊ ၃၃၅၊ ၃၃၆၊ ၃၃၇၊ ၃၃၈၊ ၃၃၉၊ ၃၄၀၊ ၃၄၁၊ ၃၄၂၊ ၃၄၃၊ ၃၄၄၊ ၃၄၅၊ ၃၄၆၊ ၃၄၇၊ ၃၄၈၊ ၃၄၉၊ ၃၅၀၊ ၃၅၁၊ ၃၅၂၊ ၃၅၃၊ ၃၅၄၊ ၃၅၅၊ ၃၅၆၊ ၃၅၇၊ ၃၅၈၊ ၃၅၉၊ ၃၆၀၊ ၃၆၁၊ ၃၆၂၊ ၃၆၃၊ ၃၆၄၊ ၃၆၅၊ ၃၆၆၊ ၃၆၇၊ ၃၆၈၊ ၃၆၉၊ ၃၇၀၊ ၃၇၁၊ ၃၇၂၊ ၃၇၃၊ ၃၇၄၊ ၃၇၅၊ ၃၇၆၊ ၃၇၇၊ ၃၇၈၊ ၃၇၉၊ ၃၈၀၊ ၃၈၁၊ ၃၈၂၊ ၃၈၃၊ ၃၈၄၊ ၃၈၅၊ ၃၈၆၊ ၃၈၇၊ ၃၈၈၊ ၃၈၉၊ ၃၉၀၊ ၃၉၁၊ ၃၉၂၊ ၃၉၃၊ ၃၉၄၊ ၃၉၅၊ ၃၉၆၊ ၃၉၇၊ ၃၉၈၊ ၃၉၉၊ ၄၀၀၊ ၄၀၁၊ ၄၀၂၊ ၄၀၃၊ ၄၀၄၊ ၄၀၅၊ ၄၀၆၊ ၄၀၇၊ ၄၀၈၊ ၄၀၉၊ ၄၁၀၊ ၄၁၁၊ ၄၁၂၊ ၄၁၃၊ ၄၁၄၊ ၄၁၅၊ ၄၁၆၊ ၄၁၇၊ ၄၁၈၊ ၄၁၉၊ ၄၂၀၊ ၄၂၁၊ ၄၂၂၊ ၄၂၃၊ ၄၂၄၊ ၄၂၅၊ ၄၂၆၊ ၄၂၇၊ ၄၂၈၊ ၄၂၉၊ ၄၃၀၊ ၄၃၁၊ ၄၃၂၊ ၄၃၃၊ ၄၃၄၊ ၄၃၅၊ ၄၃၆၊ ၄၃၇၊ ၄၃၈၊ ၄၃၉၊ ၄၄၀၊ ၄၄၁၊ ၄၄၂၊ ၄၄၃၊ ၄၄၄၊ ၄၄၅၊ ၄၄၆၊ ၄၄၇၊ ၄၄၈၊ ၄၄၉၊ ၄၅၀၊ ၄၅၁၊ ၄၅၂၊ ၄၅၃၊ ၄၅၄၊ ၄၅၅၊ ၄၅၆၊ ၄၅၇၊ ၄၅၈၊ ၄၅၉၊ ၄၆၀၊ ၄၆၁၊ ၄၆၂၊ ၄၆၃၊ ၄၆၄၊ ၄၆၅၊ ၄၆၆၊ ၄၆၇၊ ၄၆၈၊ ၄၆၉၊ ၄၇၀၊ ၄၇၁၊ ၄၇၂၊ ၄၇၃၊ ၄၇၄၊ ၄၇၅၊ ၄၇၆၊ ၄၇၇၊ ၄၇၈၊ ၄၇၉၊ ၄၈၀၊ ၄၈၁၊ ၄၈၂၊ ၄၈၃၊ ၄၈၄၊ ၄၈၅၊ ၄၈၆၊ ၄၈၇၊ ၄၈၈၊ ၄၈၉၊ ၄၉၀၊ ၄၉၁၊ ၄၉၂၊ ၄၉၃၊ ၄၉၄၊ ၄၉၅၊ ၄၉၆၊ ၄၉၇၊ ၄၉၈၊ ၄၉၉၊ ၅၀၀၊ ၅၀၁၊ ၅၀၂၊ ၅၀၃၊ ၅၀၄၊ ၅၀၅၊ ၅၀၆၊ ၅၀၇၊ ၅၀၈၊ ၅၀၉၊ ၅၁၀၊ ၅၁၁၊ ၅၁၂၊ ၅၁၃၊ ၅၁၄၊ ၅၁၅၊ ၅၁၆၊ ၅၁၇၊ ၅၁၈၊ ၅၁၉၊ ၅၂၀၊ ၅၂၁၊ ၅၂၂၊ ၅၂၃၊ ၅၂၄၊ ၅၂၅၊ ၅၂၆၊ ၅၂၇၊ ၅၂၈၊ ၅၂၉၊ ၅၃၀၊ ၅၃၁၊ ၅၃၂၊ ၅၃၃၊ ၅၃၄၊ ၅၃၅၊ ၅၃၆၊ ၅၃၇၊ ၅၃၈၊ ၅၃၉၊ ၅၄၀၊ ၅၄၁၊ ၅၄၂၊ ၅၄၃၊ ၅၄၄၊ ၅၄၅၊ ၅၄၆၊ ၅၄၇၊ ၅၄၈၊ ၅၄၉၊ ၅၅၀၊ ၅၅၁၊ ၅၅၂၊ ၅၅၃၊ ၅၅၄၊ ၅၅၅၊ ၅၅၆၊ ၅၅၇၊ ၅၅၈၊ ၅၅၉၊ ၅၆၀၊ ၅၆၁၊ ၅၆၂၊ ၅၆၃၊ ၅၆၄၊ ၅၆၅၊ ၅၆၆၊ ၅၆၇၊ ၅၆၈၊ ၅၆၉၊ ၅၇၀၊ ၅၇၁၊ ၅၇၂၊ ၅၇၃၊ ၅၇၄၊ ၅၇၅၊ ၅၇၆၊ ၅၇၇၊ ၅၇၈၊ ၅၇၉၊ ၅၈၀၊ ၅၈၁၊ ၅၈၂၊ ၅၈၃၊ ၅၈၄၊ ၅၈၅၊ ၅၈၆၊ ၅၈၇၊ ၅၈၈၊ ၅၈၉၊ ၅၉၀၊ ၅၉၁၊ ၅၉၂၊ ၅၉၃၊ ၅၉၄၊ ၅၉၅၊ ၅၉၆၊ ၅၉၇၊ ၅၉၈၊ ၅၉၉၊ ၆၀၀၊ ၆၀၁၊ ၆၀၂၊ ၆၀၃၊ ၆၀၄၊ ၆၀၅၊ ၆၀၆၊ ၆၀၇၊ ၆၀၈၊ ၆၀၉၊ ၆၁၀၊ ၆၁၁၊ ၆၁၂၊ ၆၁၃၊ ၆၁၄၊ ၆၁၅၊ ၆၁၆၊ ၆၁၇၊ ၆၁၈၊ ၆၁၉၊ ၆၂၀၊ ၆၂၁၊ ၆၂၂၊ ၆၂၃၊ ၆၂၄၊ ၆၂၅၊ ၆၂၆၊ ၆၂၇၊ ၆၂၈၊ ၆၂၉၊ ၆၃၀၊ ၆၃၁၊ ၆၃၂၊ ၆၃၃၊ ၆၃၄၊ ၆၃၅၊ ၆၃၆၊ ၆၃၇၊ ၆၃၈၊ ၆၃၉၊ ၆၄၀၊ ၆၄၁၊ ၆၄၂၊ ၆၄၃၊ ၆၄၄၊ ၆၄၅၊ ၆၄၆၊ ၆၄၇၊ ၆၄၈၊ ၆၄၉၊ ၆၅၀၊ ၆၅၁၊ ၆၅၂၊ ၆၅၃၊ ၆၅၄၊ ၆၅၅၊ ၆၅၆၊ ၆၅၇၊ ၆၅၈၊ ၆၅၉၊ ၆၆၀၊ ၆၆၁၊ ၆၆၂၊ ၆၆၃၊ ၆၆၄၊ ၆၆၅၊ ၆၆၆၊ ၆၆၇၊ ၆၆၈၊ ၆၆၉၊ ၆၇၀၊ ၆၇၁၊ ၆၇၂၊ ၆၇၃၊ ၆၇၄၊ ၆၇၅၊ ၆၇၆၊ ၆၇၇၊ ၆၇၈၊ ၆၇၉၊ ၆၈၀၊ ၆၈၁၊ ၆၈၂၊ ၆၈၃၊ ၆၈၄၊ ၆၈၅၊ ၆၈၆၊ ၆၈၇၊ ၆၈၈၊ ၆၈၉၊ ၆၉၀၊ ၆၉၁၊ ၆၉၂၊ ၆၉၃၊ ၆၉၄၊ ၆၉၅၊ ၆၉၆၊ ၆၉၇၊ ၆၉၈၊ ၆၉၉၊ ၇၀၀၊ ၇၀၁၊ ၇၀၂၊ ၇၀၃၊ ၇၀၄၊ ၇၀၅၊ ၇၀၆၊ ၇၀၇၊ ၇၀၈၊ ၇၀၉၊ ၇၁၀၊ ၇၁၁၊ ၇၁၂၊ ၇၁၃၊ ၇၁၄၊ ၇၁၅၊ ၇၁၆၊ ၇၁၇၊ ၇၁၈၊ ၇၁၉၊ ၇၂၀၊ ၇၂၁၊ ၇၂၂၊ ၇၂၃၊ ၇၂၄၊ ၇၂၅၊ ၇၂၆၊ ၇၂၇၊ ၇၂၈၊ ၇၂၉၊ ၇၃၀၊ ၇၃၁၊ ၇၃၂၊ ၇၃၃၊ ၇၃၄၊ ၇၃၅၊ ၇၃၆၊ ၇၃၇၊ ၇၃၈၊ ၇၃၉၊ ၇၄၀၊ ၇၄၁၊ ၇၄၂၊ ၇၄၃၊ ၇၄၄၊ ၇၄၅၊ ၇၄၆၊ ၇၄၇၊ ၇၄၈၊ ၇၄၉၊ ၇၅၀၊ ၇၅၁၊ ၇၅၂၊ ၇၅၃၊ ၇၅၄၊ ၇၅၅၊ ၇၅၆၊ ၇၅၇၊ ၇၅၈၊ ၇၅၉၊ ၇၆၀၊ ၇၆၁၊ ၇၆၂၊ ၇၆၃၊ ၇၆၄၊ ၇၆၅၊ ၇၆၆၊ ၇၆၇၊ ၇၆၈၊ ၇၆၉၊ ၇၇၀၊ ၇၇၁၊ ၇၇၂၊ ၇၇၃၊ ၇၇၄၊ ၇၇၅၊ ၇၇၆၊ ၇၇၇၊ ၇၇၈၊ ၇၇၉၊ ၇၈၀၊ ၇၈၁၊ ၇၈၂၊ ၇၈၃၊ ၇၈၄၊ ၇၈၅၊ ၇၈၆၊ ၇၈၇၊ ၇၈၈၊ ၇၈၉၊ ၇၉၀၊ ၇၉၁၊ ၇၉၂၊ ၇၉၃၊ ၇၉၄၊ ၇၉၅၊ ၇၉၆၊ ၇၉၇၊ ၇၉၈၊ ၇၉၉၊ ၈၀၀၊ ၈၀၁၊ ၈၀၂၊ ၈၀၃၊ ၈၀၄၊ ၈၀၅၊ ၈၀၆၊ ၈၀၇၊ ၈၀၈၊ ၈၀၉၊ ၈၁၀၊ ၈၁၁၊ ၈၁၂၊ ၈၁၃၊ ၈၁၄၊ ၈၁၅၊ ၈၁၆၊ ၈၁၇၊ ၈၁၈၊ ၈၁၉၊ ၈၂၀၊ ၈၂၁၊ ၈၂၂၊ ၈၂၃၊ ၈၂၄၊ ၈၂၅၊ ၈၂၆၊ ၈၂၇၊ ၈၂၈၊ ၈၂၉၊ ၈၃၀၊ ၈၃၁၊ ၈၃၂၊ ၈၃၃၊ ၈၃၄၊ ၈၃၅၊ ၈၃၆၊ ၈၃၇၊ ၈၃၈၊ ၈၃၉၊ ၈၄၀၊ ၈၄၁၊ ၈၄၂၊ ၈၄၃၊ ၈၄၄၊ ၈၄၅၊ ၈၄၆၊ ၈၄၇၊ ၈၄၈၊ ၈၄၉၊ ၈၅၀၊ ၈၅၁၊ ၈၅၂၊ ၈၅၃၊ ၈၅၄၊ ၈၅၅၊ ၈၅၆၊ ၈၅၇၊ ၈၅၈၊ ၈၅၉၊ ၈၆၀၊ ၈၆၁၊ ၈၆၂၊ ၈၆၃၊ ၈၆၄၊ ၈၆၅၊ ၈၆၆၊ ၈၆၇၊ ၈၆၈၊ ၈၆၉၊ ၈၇၀၊ ၈၇၁၊ ၈၇၂၊ ၈၇၃၊ ၈၇၄၊ ၈၇၅၊ ၈၇၆၊ ၈၇၇၊ ၈၇၈၊ ၈၇၉၊ ၈၈၀၊ ၈၈၁၊ ၈၈၂၊ ၈၈၃၊ ၈၈၄၊ ၈၈၅၊ ၈၈၆၊ ၈၈၇၊ ၈၈၈၊ ၈၈၉၊ ၈၉၀၊ ၈၉၁၊ ၈၉၂၊ ၈၉၃၊ ၈၉၄၊ ၈၉၅၊ ၈၉၆၊ ၈၉၇၊ ၈၉၈၊ ၈၉၉၊ ၉၀၀၊ ၉၀၁၊ ၉၀၂၊ ၉၀၃၊ ၉၀၄၊ ၉၀၅၊ ၉၀၆၊ ၉၀၇၊ ၉၀၈၊ ၉၀၉၊ ၉၁၀၊ ၉၁၁၊ ၉၁၂၊ ၉၁၃၊ ၉၁၄၊ ၉၁၅၊ ၉၁၆၊ ၉၁၇၊ ၉၁၈၊ ၉၁၉၊ ၉၂၀၊ ၉၂၁၊ ၉၂၂၊ ၉၂၃၊ ၉၂၄၊ ၉၂၅၊ ၉၂၆၊ ၉၂၇၊ ၉၂၈၊ ၉၂၉၊ ၉၃၀၊ ၉၃၁၊ ၉၃၂၊ ၉၃၃၊ ၉၃၄၊ ၉၃၅၊ ၉၃၆၊ ၉၃၇၊ ၉၃၈၊ ၉၃၉၊ ၉၄၀၊ ၉၄၁၊ ၉၄၂၊ ၉၄၃၊ ၉၄၄၊ ၉၄၅၊ ၉၄၆၊ ၉၄၇၊ ၉၄၈၊ ၉၄၉၊ ၉၅၀၊ ၉၅၁၊ ၉၅၂၊ ၉၅၃၊ ၉၅၄၊ ၉၅၅၊ ၉၅၆၊ ၉၅၇၊ ၉၅၈၊ ၉၅၉၊ ၉၆၀၊ ၉၆၁၊ ၉၆၂၊ ၉၆၃၊ ၉၆၄၊ ၉၆၅၊ ၉၆၆၊ ၉၆၇၊ ၉၆၈၊ ၉၆၉၊ ၉၇၀၊ ၉၇၁၊ ၉၇၂၊ ၉၇၃၊ ၉၇၄၊ ၉၇၅၊ ၉၇၆၊ ၉၇၇၊ ၉၇၈၊ ၉၇၉၊ ၉၈၀၊ ၉၈၁၊ ၉၈၂၊ ၉၈၃၊ ၉၈၄၊ ၉၈၅၊ ၉၈၆၊ ၉၈၇၊ ၉၈၈၊ ၉၈၉၊ ၉၉၀၊ ၉၉၁၊ ၉၉၂၊ ၉၉၃၊ ၉၉၄၊ ၉၉၅၊ ၉၉၆၊ ၉၉၇၊ ၉၉၈၊ ၉၉၉၊ ၁၀၀၀၊ ၁၀၀၁၊ ၁၀၀၂၊ ၁၀၀၃၊ ၁၀၀၄၊ ၁၀၀၅၊ ၁၀၀၆၊ ၁၀၀၇၊ ၁၀၀၈၊ ၁၀၀၉၊ ၁၀၁၀၊ ၁၀၁၁၊ ၁၀၁၂၊ ၁၀၁၃၊ ၁၀၁၄၊ ၁၀၁၅၊ ၁၀၁၆၊ ၁၀၁၇၊ ၁၀၁၈၊ ၁၀၁၉၊ ၁၀၂၀၊ ၁၀၂၁၊ ၁၀၂၂၊ ၁၀၂၃၊ ၁၀၂၄၊ ၁၀၂၅၊ ၁၀၂၆၊ ၁၀၂၇၊ ၁၀၂၈၊ ၁၀၂၉၊ ၁၀၃၀၊ ၁၀၃၁၊ ၁၀၃၂၊ ၁၀၃၃၊ ၁၀၃၄၊ ၁၀၃၅၊ ၁၀၃၆၊ ၁၀၃၇၊ ၁၀၃၈၊ ၁၀၃၉၊ ၁၀၄၀၊ ၁၀၄၁၊ ၁၀၄၂၊ ၁၀၄၃၊ ၁၀၄၄၊ ၁၀၄၅၊ ၁၀၄၆၊ ၁၀၄၇၊ ၁၀၄၈၊ ၁၀၄၉၊ ၁၀၅၀၊ ၁၀၅၁၊ ၁၀၅၂၊ ၁၀၅၃၊ ၁၀၅၄၊ ၁၀၅၅၊ ၁၀၅၆၊ ၁၀၅၇၊ ၁၀၅၈၊ ၁၀၅၉၊ ၁၀၆၀၊ ၁၀၆၁၊ ၁၀၆၂၊ ၁၀၆၃၊ ၁၀၆၄၊ ၁၀၆၅၊ ၁၀၆၆၊ ၁၀၆၇၊ ၁၀၆၈၊ ၁၀၆၉၊ ၁၀၇၀၊ ၁၀၇၁၊ ၁၀၇၂၊ ၁၀၇၃၊ ၁၀၇၄၊ ၁၀၇၅၊ ၁၀၇၆၊ ၁၀၇၇၊ ၁၀၇၈၊ ၁၀၇၉၊ ၁၀၈၀၊ ၁၀၈၁၊ ၁၀၈၂၊ ၁၀၈၃၊ ၁၀၈၄၊ ၁၀၈၅၊ ၁၀၈၆၊ ၁၀၈၇၊ ၁၀၈၈၊ ၁၀၈၉၊ ၁၀၉၀၊ ၁၀၉၁၊ ၁၀၉၂၊ ၁၀၉၃၊ ၁၀၉၄၊ ၁၀၉၅၊ ၁၀၉၆၊ ၁၀၉၇၊ ၁၀၉၈၊ ၁၀၉၉၊

❖ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးထုတ်ကုန်များသည် ခိုင်မာသည့်ဈေးကွက်ရှိပြီးဖြစ်...

❖ နိုင်ငံစားရေရှိကွာကို အထောက်အကူပြုစေနိုင်သကဲ့သို့ ပြည်ပသို့ပို့ကုန်များ ပိုမိုတင်ပို့နိုင်သောကြောင့် ပြည်ပဝင်ငွေများ ပိုမိုရရှိစေမည်ဖြစ်...

❖ ထို့ကြောင့် ငွေကြေးတက်နိုင်သည့် လုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် သေချာသည့် လုပ်ငန်းများဖြစ်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံကြစေလို...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၇ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအစည်းအဝေး (၃/၂၀၂၄) သို့ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၉) ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ စနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိအောင် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- (ဂ) ပြည်သူ့လူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။

၂။ စီးပွားရေး

- (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
- (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အားကို မဏ္ဍိုင်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ကာ ပို့ကုန်ကဏ္ဍမြှင့်တင်ရေး။
- (ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီ ဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံစိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက်အတိုင်း ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖူလုံမှုမှသည် ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။

၃။ လူမှုရေး

- (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မြှင့်တင်တိုးတက်စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူပြု ပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အားလုံး အကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များအနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး ဗလငါးတန်နှင့် ပြည့်စုံသောလူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) ကျိုင်းတုံမြို့နယ်၌ ငွေကျပ်သိန်း ၃၀၀၀ ကျော်တန်ဖိုးရှိ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၉ ဒသမ ၆၆ သိန်း ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၉ ။ ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) ကျိုင်းတုံမြို့နယ်၌ ငွေကျပ်သိန်း ၃၀၀၀ ကျော်တန်ဖိုးရှိ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၉ ဒသမ ၆၆ သိန်း ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ အဖွဲ့သည် ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) ကျိုင်းတုံမြို့နယ် ကျိုင်းဖောင်းကျေးရွာအနီးတွင် ရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ဖူးပေါင်းစာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၃ ခု



ဖြစ်မှုတူးဖော်ရေးအဖွဲ့မှ ဖမ်းဆီးရမိသည့် စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများနှင့်အတူ တွေ့ရပုံ။

ထူးခြားသည့် ညအပူချိန်များ

၁၉-၁-၂၀၂၅

ဟားခါးမြို့	၀ ဒသမ ၀	ဒီဂရီဆဲလ်စီးယပ်
ဟံတိုးမြို့	၂ ဒသမ ၄	ဒီဂရီဆဲလ်စီးယပ်
ပြင်ဦးလွင်မြို့	၃ ဒသမ ၆	ဒီဂရီဆဲလ်စီးယပ်
နမ့်စန်မြို့	၄ ဒသမ ၃	ဒီဂရီဆဲလ်စီးယပ်
(ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း)		
တီးတိန်မြို့	၄ ဒသမ ၀	ဒီဂရီဆဲလ်စီးယပ်
ပင်လောင်းမြို့နှင့် မိုင်းယန်းမြို့	၅ ဒသမ ၀	ဒီဂရီဆဲလ်စီးယပ်
လွိုင်လင်မြို့	၅ ဒသမ ၂	ဒီဂရီဆဲလ်စီးယပ်
ပုတာအိုမြို့	၆ ဒသမ ၄	ဒီဂရီဆဲလ်စီးယပ်
မြစ်ကြီးနားမြို့	၆ ဒသမ ၆	ဒီဂရီဆဲလ်စီးယပ်

အင်အားအနည်းငယ်ရှိ မြေငလျင်တစ်ခုလှုပ်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၉ ။ ယနေ့မြန်မာတော်ဝင်ချိန် ၀၂ နာရီ ၃၁ မိနစ် ၄၇ စက္ကန့်အချိန်တွင် တမူးမြေငလျင်စခန်းမှအရှေ့မြောက်ဘက် ၄၄ မိုင်ခန့်ကွာဝေးသော မြန်မာနိုင်ငံ ပြည်တွင်း (ဖောင်းပြင်မြို့၏ အရှေ့မြောက်ဘက် ၁၅ မိုင်ခန့်အကွာ) မြောက်လတ္တီတွဒ် ၂၄ ဒသမ ၄၄ ဒီဂရီ၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၄ ဒသမ ၉၆ ဒီဂရီ အနက် ၁၁၀ ကီလိုမီတာကို ဗဟိုပြု၍ အင်အား ရစ်(ရီ)တာစကေး ၄ ဒသမ ၅ အဆင့်ရှိ အင်အားအနည်းငယ်ရှိသော မြေငလျင်တစ်ခု လှုပ်ရှားသွားကြောင်း တိုင်းထွာရရှိသည်။ မိုး/လေ

ယနေ့ သတင်းအညွှန်း

မြူထုထပ်မှုကြောင့် နယ်သာလန်နိုင်ငံ၌ လေယာဉ်ခရီးစဉ်များစွာဖျက်သိမ်း

နိုင်ငံတကာသတင်း စာ ၁၃

တရားမဝင် လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများ၊ စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ၊ လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများ၊ ဆိုင်ကယ်အပိုပစ္စည်းများနှင့် တရားမဝင်ကုန်ပစ္စည်းတင်မော်တော်ယာဉ်များ ဖမ်းဆီးရမိ

ပြည်တွင်းသတင်း စာ ၁၅

ပရီမီယာလိဂ်ပွဲစဉ် (၂၂)တွင် အာဆင်နယ်နှင့် အက်စ်တွန်ဗီလာအသင်း သရေကျ

ပရီမီယာလိဂ်ပွဲစဉ် (၂၂)အဖြစ် ဇန်နဝါရီ ၁၉ ရက် နံနက်အစောပိုင်းက ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့သည့် အာဆင်နယ်နှင့် အက်စ်တွန်ဗီလာအသင်းပွဲစဉ်တွင် အာဆင်နယ်အသင်းက မြေစွမ်းအင်ဖြင့် ကစားနိုင်ခဲ့သော်လည်း တစ်ဖက်နှစ်ဂိုးစီ သရေကျခဲ့သည့်အတွက် ရမှတ်ဆုံးရှုံးမှု ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။ စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ ၀



အက်စ်တွန်ဗီလာအသင်းတိုက်စစ်ကစားသမား ဝတ်ကင်စီ အာဆင်နယ်အသင်းဘက်ရှိ ဒုတိယချောပဂိုးသွင်းယူစဉ်။